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آگهی مناقصه عمومی 
شماره های 96 و 97 سال 1401

شرکت آب و فاضلاب استان آذربایجان شرقی 

شرکت آب و فاضلاب استان اذربایجان شرقی در نظر دارد عملیات مربوط به موضوعات مندرج در جدول  زیر«
مبلغ براورد اولیه 

)ریال(
 مدت 

)اجرای کار(
مبلغ سپرده تضمین شرکت در 

مناقصه )ریال( موضوع مناقصه و شماره مندرج در سامانه تدارکات الکترونیکی دولت شماره 
فراخوان ردیف

25/040/887/333 12 1/252/044/366 اصلاح وتوسعه و نگهداری شبکه آب منطقه یک تبریز به شماره 
2001001403000076 مورخ 1401/3/18 96 1

11625327200 12 581266360 نگهداری و تعیرات شبکه آب، نصب انشعاب شهرستان جلفا )شهرهای هادیشهر- جلفا-
سیه رود( به شماره 30010014030000077 مورخ 1401/0/18 97 2

از محل اعتبارات غیر عمرانی و از طریق مناقصه )عمومی( در ســامانه  تدارکات 
الکترویکی به پیمانکار دارای واجد شرایط و دارای رتبه آب یا تاسیسات و تجهیزات 
یا دارای صلاحیت بهره برداری از شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور متناسب 
با ظرفیت کاری و رشــته کاری واگذار می نماید کلیــه مراحل مناقصه از طریق 
www.setadiran.ir سامانه تدارکات الکترونیکی دولت) ســتاد( به آدرس 

انجام خواهد شد. بدیهی است هزینه آگهی از برنده مناقصه اخذ خواهد شد.
الف( به پیشــنهادهای فاقد امضا، مشــروط، مخدوش، مطلقــا ترتیب اثرداده 

نخواهد شد.
ب( سایر اطلاعات و جزئیات مربوطه در اسناد مناقصه مندرج است.

ج( پیشنهاد دهنده مکلف است معادل مبلغ سپرده، تضمین های معتبر تسلیم 
یا مبلغ مذکور را به حســاب بانکی شــرکت، واریز و حسب مفاد اسناد مناقصه 

ضمانــت نامه یا رســید واریز وجــه را بصورت اصل در وقت مقرر در اســناد 
به کارفرما تســلیم نماید به پیشنهادهای فاقد ســپرده، سپرده های مخدوش، 

سپرده های کمتر از میزان مقرر، چک و نظایر آن ترتیب اثر داده نخواهد شد.
مهلت فروش اسناد از تاریخ درج آگهی لغایت ساعت 19 مورخ 1401/03/26

آخرین مهلت تسلیم پیشــنهادات در سامانه ستاد ایران ساعت 8 صبح مورخه 
1401/4/7

زمان و تاریخ بازگشــایی پیشــنهادات در سامانه ســتاد ایران ساعت 10 صبح 
مورخه 1401/4/7

 www.abfaazarbaijan.ir:سایت
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/03/21
تاریخ انتشار نوبت دوم:1401/03/22

شماره شناسه 1332832

 نوبت اول

وزارت نیرو
شرکت آب و فاضلاب آذربایجان شرقی)سهامی خاص(

سازمان امور مالیاتی کشور
اداره کل امور مالیاتی استان قزوین

 آگهی مناقصه عمومی 
یک مرحله ای

 نوبت دوم

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قزوین

اداره کل امــور مالیاتی اســتان قزوین در نظر دارد خرید تجهیزات زیرســاخت شــبکه ســاختمان مجتمع 
 ادارات نواب را با جزئیات مندرج در اســناد مناقصه، با بهره گیری از ســامانه تــدارکات الکترونیکی دولت

 )www.Setadiran.ir(  به صورت الکترونیکی اقدام نماید.
مهلت دریافت اسناد مناقصه: 1401/03/17 لغایت 1401/03/21

مهلت تحویل پیشنهاد: حداکثر تا ساعت 14 روز 1401/03/31   
تاریخ بازگشایی: ساعت 11 صبح روز  1401/04/02      

مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: 750.000.000ریال
مدت اعتبار پیشنهادات:یک ماه از زمان بازگشایی پاکات

تأمین اعتبار پروژه از محل طرحهای عمرانی بوده و پرداخت آن از طریق اســناد خزانه اســلامی )دارای نماد 
معاملاتی اخزا006، تاریخ انتشار 1400/02/22 و تاریخ سررسید 1403/07/23 بانک توسعه تعاون( انجام 

می پذیرد.
آدرس مناقصه گزار: قزوین خیابان نواب شــمالی مجتمع ادارات بلوار مالیات اداره کل امور مالیاتی استان 

قزوین
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/03/19 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/21

شماره شناسه 1332393

 آگهی مناقصه عمومی 
یک مرحله ای

 نوبت دوم

روابط عمومی اداره کل امور مالیاتی استان قزوین

اداره کل امــور مالیاتی اســتان قزوین در نظر خرید داردتجهیزات ســخت افزار ســاختمان مجتمع ادارات 
 نــواب را بــا جزئیات مندرج در اســناد مناقصــه، با بهره گیــری از ســامانه تــدارکات الکترونیکی دولت

)www.Setadiran.ir(  به صورت الکترونیکی اقدام نماید.
مهلت دریافت اسناد مناقصه: 1401/03/17 لغایت 

1401/03/21
مهلت تحویل پیشــنهاد: حداکثر تا ســاعت 14 روز 

   1401/03/31
تاریخ بازگشایی: ساعت 11 صبح روز  1401/04/02      
مبلغ تضمین شــرکت در مناقصه: 595.000.000 

ریال
مدت اعتبار پیشــنهادات:یک ماه از زمان بازگشایی 

پاکات
تأمین اعتبار پروژه از محــل طرحهای عمرانی بوده و 

بخشــی از پرداخت آن به مبلــغ 5.000.000.000 
ریــال از طریق اســناد خزانه اســلامی )دارای نماد 
معاملاتی اخزا006، تاریخ انتشــار 1400/02/22 و 
تاریخ سررسید 1403/07/23 بانک توسعه تعاون( 

انجام می پذیرد.
نواب شــمالی  خیابان  مناقصه گزار: قزوین  آدرس 
مجتمــع ادارات بلوار مالیــات اداره کل امور مالیاتی 

استان قزوین
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/03/19
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/21

شماره شناسه 1332372
سازمان امور مالیاتی کشور

اداره کل امور مالیاتی استان قزوین

آگهی مزایده 

شهرداری گلپایگان در نظر دارد مزایده واگذاری حمام تاریخی رباط آحسین 
بــه شــماره 5001095120000005را از طریــق ســامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت برگزار نماید.
کلیه مراحل برگــزاری فراخوان از دریافت و تحویل اســناد فراخوان تا 
بازگشــایی پاکت ها از طریق درگاه ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.
متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت 
بــه ثبت نام و دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای 

کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی اقدام لازم به عمل آوردند.
مواعد زمانی:

مهلت ارسال پیشنهادات: 1401/04/05
زمان بازگشایی پاکت ها: 1401/04/08

 نــوع و مبلــغ تضمیــن شــرکت در فرآیند ارجــاع کار: 
مبلغ 24.000.000ریال به صورت فیش واریزی یا ضمانتنامه بانکی.

 متقاضیــان جهــت کســب اطلاعات بیشــتر می تواننــد با شــماره های 
40 – 03157484038 تماس حاصل نمایند.

تاریخ انتشار نوبت اول:1401/03/21
چاپ اول تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/03/28 

پیمان شکرزاده، شهردار گلپایگان

 نوبت دوم

شناسه آگهی: 1332886

معاون وزیر کار:
ضرورتتوسعهفرهنگمهارتآموزیدرجهت

جلوگیریازمدرکگرایی
 دبیر شورای عالی آموزش و تربیت فنی، حرفه ای و مهارتی در نخستین جلسه 
این شورا در دولت سیزدهم، بر ضرورت توسعه فرهنگ مهارت آموزی در جهت 
جلوگیری از مدرک گرایی و به بار نشستن خلاقیت و کارآفرینی دانش آموزان 

تأکید کرد.
به گزارش سازمان آموزش فنی و حرفه ای کشور، »غلامحسین حسینی نیا«، 
با ارائه گزارشــی از اقدامات دبیرخانه شورای عالی آموزش و تربیت فنی، حرفه 
ای و مهارتی در دولت سیزدهم و همچنین کارگروه های تخصصی ایجاد شده، 
گفت: مدرک گرایی از آفات بزرگ برای نظام آموزشــی اســت و نه تنها برای 
سیستم آموزشی بلکه برای کل جامعه یک آســیب جدی محسوب می شود و 
متأسفانه مدرک تحصیلی، افراد را در جامعه صاحب شأن و منزلتی اجتماعی 

کرده است.
وی »مهارت گرایــی«، را کلیدی برای تمامی قفل ها خواند و افزود: توســعه 
خارج از شعار »آموزش های مهارت محور« و دوری از مدرک گرایی به عنوان 
شــاه کلید اشــتغال پایدار و حل چالش های جامعه محسوب شده و سازمان 
آموزش فنی و حرفه ای گام های موثری در به بار نشســتن این مهم برداشته 

است.
معاون وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی در خصوص چالش ها و پیشــنهادات 
دبیرخانه شــورای عالی با توجه به وظایف اجرایی پیش بینی شــده در قانون، 
پیشــنهادات کارگروه تخصصی صلاحیت حرفه ای در راســتای شــیوه نامه 
های تدوین استانداردهای آموزشی، ارزشــیابی و شایستگی حرفه ها، اعتبار 
بخشی سنجش صلاحیت حرفه ای کشور و همچنین آیین نامه آموزش کسب 
شایستگی های نوآوری و کارآفرینی توضیحات مبسوطی را ارائه کرد که مورد 

بحث، بررسی قرار گرفت و تصمیم گیری شد.
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استفادهازسرمایههایخردمردمیراهکار
تامینمالیساختنیروگاه

علی کاشانی بر اساس برنامه ششم توسعه دولت موظف به ایجاد ۲۵ 
هزار مگاوات ظرفیت نیروگاهی طی ۵ سال است. احداث سالانه ۵ هزار 
مگاوات ظرفیت نیروگاهی به ســرمایه گذاری حدود ۳ میلیارد دلاری 
در ســال نیاز دارد. در راستای پاســخگویی به این نیاز سرمایه گذاری، 
دولت تصمیم به اســتفاده از مشــارکت بخش غیردولتی در تولید برق 
با هدف انتقال بــار تأمین مالی پروژه های عمرانــی حوزه نیروگاهی به 

بخش غیردولتی گرفت.
از آنجا که به علــت قیمت گذاری دســتوری برق، ســرمایه گذاری و 
بهره برداری از نیروگاه مدل درآمدی مطلوبی ندارد، دولت در سال های 
ابتدایی با وعده ی اعطای مشــوق هایی مانند وام ارزی صندوق توسعه، 
نظر سرمایه گذاران را برای اجرای پروژه های نیروگاهی جلب کرد. مبلغ 
وامی که این نیروگاه ها دریافت کرده اند بازه ای بین ۸۰ تا ۳۵۰ میلیون 
یورو است که حدود ۷۰ درصد هزینه ســاخت هر کدام از نیروگاه ها را 

پوشش می دهد.
در نهایت، به دلایل متعددی ازجمله جهش های قیمت ارز، نیروگاه ها 
ادعا کردند در بازپرداخت وام ارزی دچار مشــکل هستند. این مساله، 
میزان ســرمایه گذاری در بخش نیروگاهی را کاهــش داد تا اینکه در 

سال های اخیر کشور با کمبود برق و خاموشی اجباری مواجه شود.
با مشــخص شــدن ناکارآمدی تأمین مالــی از منابــع ارزی صندوق 
توسعه، لازم است در شــیوه تأمین مالی پروژه های نیروگاهی تجدید 
نظر صورت گیرد. بررســی ها نشــان می دهد کشــور هم در زمینه ی 
ساخت تجهیزات نیروگاهی و هم در زمینه ی خدمات فنی و مهندسی 
احداث نیروگاه دارای توانمندی در ســطح جهانی است و این مساله در 
پروژه های بین المللی که در زمینه ی احداث نیروگاه انجام شــده، ثابت 
گردیده اســت.بنابراین نیاز به تأمین مالی ارزی آن هــم به میزان ۷۰ 
درصد از هزینه ی ســاخت نیروگاه از طریق منابع صندوق توسعه ملی 
غیرضروری اســت و می توان بخش عمده ای از این هزینه را به صورت 

ریالی تأمین مالی کرد.
یکی از روش های تأمین مالی ریالی، استفاده از سرمایه های خرد و نیمه 
خرد مردمی در بستر بورس است. برای استفاده از سرمایه های مردمی، 
ابزارهای مختلفی در دنیا طراحی شــده که وجه مشترک تمامی آن ها 
این است که سرمایه گذار، با خرید ســهام پروژه ی در حال ساخت، در 
دارایی مورد نظر شــریک می شود و متناســب با روند پیشرفت اجرای 
پروژه در دوره ی ساخت و سوددهی شرکت در سال های بهره برداری از 

منافع آن بهره مند می شود.
بنابراین این روش تأمین مالی نســبت به روش هــای مبتنی بر بدهی 
مانند وام و اوراق بدهی این مزیت را دارد که سرمایه جذب شده به پروژه 
می تواند در دوره ســاخت و بهره برداری پروژه در آن باقی بماند و نیازی 
به بازپرداخت اصل و سود ســرمایه گذار در موعدی مقرر نیست. برای 
خریداران سهام این پروژه ها نیز این مزیت وجود دارد که مالک دارایی 
شده اند و ارزش دارایی آن ها متناســب با تورم رشد می کند و از طرفی 
اطمینان دارند دارایی مورد نظر را در کف قیمتــی خریداری کرده اند 
و پس از بهره برداری پــروژه و خرید و فروش ســهام آن در بازار بورس، 

همیشه بیشترین میزان سودآوری متعلق به آن ها است.
شــرکت ســهامی عام پروژه محور ابزار جدیدی اســت که در ســال 
۱۳۹۹ از ســوی ســازمان بورس برای تأمین مالی پروژه های تولیدی 
و عمرانی طراحی شده و مؤسســین می توانند به اندازه مجموع آورده 
نقدی و غیرنقدی خود از بازار بورس ســرمایه جــذب کنند.همچنین 
در تبصره ۱۵ قانون بودجه ۱۴۰۱ وزارت نیرو مجاز شــده است منابع 
مالی پروژه های نیروگاهی را با اســتفاده از این ابزار تأمین نماید. البته 
لازمه ی جذب سرمایه های خرد مردمی در این بســتر انجام اقداماتی 
مانند اصــلاح نظام تعرفه پلکانــی، تضمین برخــورداری نیروگاه ها از 
عوائد ســوخت صرفه جویی شده و فراهم شدن شــرایط صادرات برق 
برای بخش غیردولتی اســت تا مدل اقتصادی نیروگاه جذاب شــود و 

سرمایه گذاری مردم در نیروگاه توجیه اقتصادی پیدا کند.

آصفری:
ایرانازحقوقهستهایخوددستبرنمیدارد

نماینده مردم اراک در مجلس شــورای اســلامی گفت: هیچ فشــار و 
قطعنامه ای نمی تواند جلوی فعالیت های هســته ای ایــران را بگیرد و 
ایران از حقوق هسته ای خود دســت برنمی دارد.محمد حسن آصفری 
با اشاره به سیاسی کاری های آژانس بین المللی انرژی اتمی، اظهار کرد: 
آژانس بین المللی انرژی اتمی رفتارهای جانبدارانه ای از سیاست های 
رژیم صهیونیســتی و آمریکا دارد و عملًا تبدیل به نهــادی برای پیاده 

کردن سیاست های آمریکایی ها و رژیم صهیونیستی شده است.

وی بیــان کرد: امــروز رژیم صهیونیســتی بیشــترین زرادخانه های 
هســته ای را در اختیار دارد و هیچ گونه تعهدی بــه آژانس بین المللی 
انرژی اتمی و ســایر ســازمان ها و نهادهای بین المللی نــدارد. رژیم 
صهیونیســتی حتی حاضر نیســت به NPT بپیوندد و اجازه بازدید از 

فعالیت هایش را به مأموران آژانس نمی دهد.
نماینده مردم اراک در مجلس شورای اســلامی تصریح کرد: مدیرکل 
آژانس بین المللی انرژی اتمی برای اینکه حمایت رژیم صهیونیســتی 
را از پست و مقام خودش داشته باشد، به سرزمین های اشغالی سفر و با 

نخست وزیر رژیم صهیونیستی دیدار و ملاقات کرد.
آصفری ادامه داد: حضور گروسی در ســرزمین های اشغالی و ملاقات 
با بزرگترین دارنده زرادخانه های هســته ای که بزرگترین تهدید برای 

ملت ها و کشورهای منطقه است، به هیچ وجه توجیه پذیر نیست.
عضو کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس شورای اسلامی 
ادامه داد: آژانس بیــن المللی انرژی اتمی باید به جــای صدور بیانیه و 
قطعنامه علیه ایران، مدیرکل خود را مورد اســتیضاح و بازخواست قرار 
دهد، چرا که گروسی عرضه و توانایی ندارد رژیم صهیونیستی را نسبت 

به فعالیت های هسته ای غیرصلح آمیزش پاسخگو کند.
آصفری تاکید کرد: رژیم صهیونیســتی به دنبال تولید بمب اتم است 
و آژانس بیــن المللی انرژی اتمــی باید به جای صــدور قطعنامه علیه 
ایران به دنبال آن باشــد که رژیم صهیونیستی را نسبت به فعالیت های 

خشونت آمیز و غیر صلح آمیزش پاسخگو کند.
وی با اشــاره به قطع دوربین های فراپادمانی آژانس بین المللی انرژی 
اتمی در یکی از مراکز هســته ای کشــورمان، گفت: این اقدام سازمان 
انرژی اتمی ارزشمند و به موقع بود و مجلس شورای اسلامی از این اقدام 
حمایت می کند.آصفری اضافه کرد: رفتارهای آژانس بین المللی انرژی 
اتمی سبب نمی شود جمهوری اســلامی ایران از حقوق هسته ای خود 
دســت بردارد. تا زمانی که رفع تحریم ها به طور کامل عملیاتی نشود، 

ایران هم گزینه های خود را روی میز می آورد.

یادداشت

خریدار  رئیس ســازمان انــرژی اتمی تریبون
گفت: برنامه خود را به آژانس ارائه کرده ایم 
و طبق اساســنامه، آژانس وظیفــه دارد از 
ما پشتیبانی داشــته باشــد؛ اما نهادهای 
بین المللــی امروز اســیر صهیونیســت ها 

شده اند.
محمــد اســلامی در برنامه »صــف اول« 
شــبکه خبر گفت: ما به فعالیت تعدادی از 
دوربین های فراپادمانــی خاتمه دادیم، به 
فعالیت بقیه هم خاتمــه خواهیم داد. تعداد 

این دوربین ها، ۱۷، ۱۸ عدد است.
وی در پاســخ به این ســوال که چرا راهبرد 
غربی ها توقف فعالیت های هســته ای ایران 
است، گفت: امروز شعار شفاف نظام در دنیا 
سلطه پیشــتازی برای پیشوایی است، شما 
بخوانید استراتژی های امنیتی آمریکایی ها 
را، این پیشــتازی برای پیشوایی، آن آقایی 
کردن و سروری کردن و همه را تحت سلطه 
قرار دادن هدفش اســت و با شعارهایی که 
مطرح می کنند الگویــی که دنبال می کنند 
این است که کشورها را به سمت خلع سلاح 
می برند، به سمت تسلیم می برند که بتوانند 

بر آن ها چیره شوند.
اســلامی ادامه داد: حالا هر کســی خود را 
تســلیم کرد، در این ها ذوب شــد و تحت 
فرمانشان قرار گرفت به طور طبیعی کاری 
با آن ندارند، چون برایشــان هیچ مزاحمتی 
ندارد، اما اگر کسی برای منافع ملی و امنیت 
ملی خود؛ حدود، ضابطــه و چارچوب قائل 
شد و با این ها همراه نشــد، خود به خود این 
می شــود نقطه مقابل این ها و به اشــکال و 
شیوه های مختلف با آن درگیر می شوند. ما 
با شعار استقلال آزادی جمهوری اسلامی از 
بدو پیروزی انقلاب اسلامی تاکنون با این ها 
در تنش هســتیم. این تنش مال سیاســت 
جمهوری اســلامی نیســت مــال رویکرد 
دولتمردان یا دولت های مختلف جمهوری 

اسلامی نیست.
رئیس سازمان انرژی اتمی با اشاره به اینکه 
در این ۲۰ ســال گذشته تمام شــیوه ها و 
رفتارهایی که شما از آن ها به یادگار دارید، 
تمام عملیــات روانی که انجــام دادند، کار 
دیپلماســی ای که انجام دادند، تحریم های 
گوناگونی که وضع کردنــد، قطعنامه های 
گوناگونی که چه در شورای امنیت سازمان 
ملل، چه ســایر مــوارد وضــع کردند همه 
در راستای پیشــبرد این سیاست بوده که 
جمهوری اســلامی ایــران را متوقف کند، 
گفت: ایران به دنیا اجازه داد که نظارت های 
فراپادمانی داشته باشند برای اعتمادسازی، 

بعد شما در همین برجام کل این بسته این 
اتهامات را، این تهمت ها و این نســبت های 
ناروا را در قالب پی ام دی بســتید و خودتان 
هم هیچکدام از تعهداتتــان را انجام ندادید 
حالا دوباره آمدیــد می خواهید برگردید به 
برجام، برگردید بیایید، اما چرا پکیج بسته 
شــده که دلیل وجودی برجام است همان 
کنار باز کردیــد، این بازی ها چه اســت در 
می آورید ســر ملت ایران؛ این کل موضوع 

است.
اســلامی در پاسخ به این ســوال که چطور 
می شــود یک عضوی که یــک رژیم جعلی 
هســت، عضو آژانس و ام پی تی هم نیست 
می آید ادعایــی مطرح می کنــد و آژانس 
را دنبــال خــودش می کشــاند؟، اظهــار 
داشت: این باعث تأســف است که یک نهاد 
بین المللی اینگونه می تواند توسط یک رژیم 
غیرمشروع این گونه مورد بهره برداری قرار 
بگیرد و حیثیتش را این طوری زیر ســؤال 
ببرد و این جزو نوبرانه هایی است که انسان 

در این عصر مشاهده می کند.

همه تعهداتی که ایران در برجام 
پذیرفته، مغایر با ضوابط آژانس است

رئیس سازمان انرژی اتمی با تأکید بر اینکه 
همه تعهداتی که ایــران در برجام پذیرفته، 
مغایر با ضوابط آژانس اســت، افــزود: چرا 
جمهوری اســلامی ایــران زیر بــار رفته و 

پذیرفته؟ 
چرا پذیرفته خودش را محدود کند و تحت 
نظارت و کنتــرل شــدیدتر در دوره زمانی 
نســبتاً بلند قرار بدهد؟ فقط به خاطر اینکه 
از این اتهام، کشــور رها شود و اعتمادسازی 
کند، این حسن نیت و حسن ظنی که وجود 
داشــته در مذاکره و در توافق برجام، این به 
هیچوجه مورد توجه قرار نمی گیرد که این 

اصل مطلب بوده است.
وی ادامه داد: یک معامله، یک داد و ستدی 
اســت، داده من چیست؟ ســرعت خود را 
کم می کنم، فعالیتــم و ظرفیتم را محدود 
می کنم، آن چه را کــه در ازای آن پذیرفتید 
کلیه آن تحریم هایی کــه در اینجا تعریف و 
تدوین شــده لغو می کنید بعد به پیشرفت 
هسته ای جمهوری اســلامی ایران کمک 
می کنیــد، شــما تحریم ها را لغــو نکردید 
که هیچ، اضافــه هم کردید، به پیشــرفت 
هســته ای ایران هم که قبلًا کمک نکردید، 

الآن هم کمک نمی کنید.
اســلامی بــا تأکیــد بــر اینکه مــا طبق 
چارچوب داریم حرکــت می کنیم یعنی ما 

عملیات هیجان انگیــز ماجراجویانه انجام 
نمی دهیم، گفت: ما برنامــه خودمان را کار 
می کنیم و امسال ما برای اولین بار در تاریخ، 
آن ســی پی افی را که هر کشوری در آژانس 
باید داشته باشد، چارچوب برنامه هسته ای 
را ما الآن در اختیار آژانس گذاشتیم، ارسال 

کردیم.
رئیس ســازمان انرژی اتمــی اضافه کرد: 
طبق آرتیکل دو و ســه اساســنامه آژانس 
بین المللی انرژی اتمی، آژانس وظیفه دارد 
برای گســترش فناوری صلح آمیز هسته ای 
به کشورها کمک کند، نوشته تشویق کند، 
پشــتیبانی و حمایت و وســاطت کند که 
فناوری ها انتقال داده شــود و حمایت کند 
هم در بحث فناوری، هــم در بحث آموزش 
و توسعه منابع انســانی یک دامنه وسیعی 
را برایش تکلیــف کرده، خــب آژانس این 
است، اما واقعاً این سازمان بین المللی اسیر 

صهیونیست هاست.

به فعالیت تمامی دوربین های 
فراپادمانی پایان می دهیم

وی دربــاره واکنــش ایران بــه بدعهدی 
اروپایی ها و صدور قطعنامه شــورای حکام 
گفت: ما گفتیــم باقی مانده حســن نیت 
خودمان را هم خاتمــه می دهیم، در برجام 
تعدادی دوربین اضافه شــد بــرای اینکه 
همان محدودیت هــا را بتوانــد ثبت کند، 
ثبت محدودیت هایی که در برجام قید شده 

است. 
خب این دوربین ها نصب بود، کارت حافظه 
آن را به عنوان یک گام کوچک که در همین 
سال گذشــته ما براســاس مصوبه مجلس 
و شــورای عالی امنیت ملی اجازه دادیم که 
کارت حافظه که پر می شد بیاید عوض کند، 
نه اینکه ببــرد آنجا، پیش ماســت و پلمب 
می شود، نکته ای که وجود داشت این بود که 
ما ضبط دوربین های برجامی را همین طور 
گذاشــته بودیم به عنوان باقی مانده حسن 

نیت در جهت اعتمادسازی باشد.
اســلامی ادامه داد: الآن که دیدیم نه اصلًا 
رفتار، یک رفتــار کامــلًا غیرحقوقی، یک 
اتهامات واهــی و در حقیقت غیرقابل قبول 
به عنوان مثال از این چهار مکان یکی از این 
 No« مکان ها را بســتند یعنی نوشت دیگر
more question« دیگر ســؤال ندارد. این 
 No more« که در دو مــاه پیش آمدنــد و
question« نوشتند. خب دوباره الآن برای 
چه آمد در گزارش زیر ســؤال بــرد و بازش 
کــرد؟ اینکه من گفتم اراده ای در شــخص 
مدیرکل مشــاهده نمی شــود که بخواهد 
قانع شــود، خب وقتی شــما اراده می کنی 
که قانع نشــی، خب قانع نمی شوی. این چه 
رفتاری اســت؟ پس ببینید این سیاســی 
بودنش، نفوذی بودن و اســیر بودن است، 
جریان صهیونیســتی بر این جریان یک امر 
واضح و بدیهی است، بنابراین ما دوربین ها 
را تعدادی اش را فعالیتش را خاتمه دادیم، 
بقیه اش را هم فــردا خاتمــه خواهیم داد. 
تعداد این دوربین های فراپادمانی، ۱۷، ۱۸ 

عدد است.
وی تأکید کرد: توافقی که صورت گرفته دو 
بخش دارد؛ یک بخــش تعهدات و داده های 
ماست، بخش دیگر ستانده های ما. این داده 
و ســتانده از این طرف و آن طرف هر طوری 
بخوانید درست اســت دیگر، خب شما باید 
به تعهداتان عمل کنید، این نمی شود که تا 
الآن برای ما تکلیف کردید، فرض بعد به من 
می گویید که نه شما باید حتماً انجام دهید 
یعنی چه؟ این یک معامله بوده، این معامله 
یک طرفش با حسن نیت تعهداتش را انجام 
داده، شــما انجام ندادی، طبیعی است که 
من هم نبایــد انجام دهم، شــما اگر آمدید 
تعهدات را انجام دادی، من هم دوباره شروع 

می کنم.
رئیس ســازمان انرژی اتمی در پاســخ به 
این ســؤال که آژانس چه تضمینی می دهد 
که اگر ما چرخه ســوخت نداشــته باشیم، 
این ها اجــازه بدهند و ســوخت در اختیار 
ما قــرار بدهنــد؟، گفــت: اتفاقــاً یکی در 
اینســتاگرام من چند روز پیش نوشته بود 
که آقا چیزهایــی که هســت را که راحت 
به مــا می دهند، چرا کشــور را به دردســر 
می اندازید؟ گفتم شما لطف کن برو برایمان 
رادیودارو بخر بــردار و بیــار، می دهند به 
شــما رادیودارو؟ حتی بعــد از برجام هم ما 
نتوانســته ایم رادیو دارو برای کشــور تهیه 
کنیم. همین مثالی کــه زدید رآکتور تهران 
ســوخت ۲۰ درصــد، این هــا روی چرخه 

ســوخت این همه غوغا و ســر و صــدا راه 
می اندازند؛ روی چرخه سوخت است.

جزئیات پیشرفت های صنعت 
هسته ای در حوزه های مختلف

اســلامی دربــاره پیشــرفت های صنعت 
هســته ای گفت: یک جریان سنگین علمی 
و پژوهشــی و صنعتی الآن شــکل گرفته 
است هم در حوزه پرتودهی ها، هم در بحث 
مســائل مربوط به ایزوتوپ هــای پایداری 
که تنوعــی از یافته هــا را دارد هم در بحث 
آب سنگین هست، مشــتقات آب سنگین 
که ارزش افزوده فوق العــاده بالا دارد و یا در 
ارتباط با بحث پلاسما که خب پلاسماتراپی 
را مــا کار کردیم و داریــم وارد عرصه هایی 
می شویم که واقعاً روزمره برای زندگی مردم 
و به خصوص کســانی که از بیماری سرطان 
رنج می برند این هم در کنــار رادیوداروها و 
آن اقداماتی که در گذشــته شــده تازه این 
یــک ظرفیت جدیــد و جبهــه جدیدی را 
برای خدمت بــه مردم باز کــرده که این ها 
دستاوردهایی اســت که در این چند ماهه 
پرشتاب داریم صنعتی می کنیم این ها را و 

پیش می بریم.
وی اضافه کرد: شــما در بخش کشــاورزی 
وقتــی کــه می شــنوید کــه ۳۰ درصد 
محصولات شــما دورریــز دارد، وقتی که 
پرتودهی می کنید، این ۳۰ درصد؛ ۳۵، ۳۶ 
میلیون تن محســوب می شــود، کم است، 
یک اقتصاد کشوری را جا به جا می کند این 
۳۰ درصد، پرتودهی می شــود، الآن اطلس 
پرتودهی کشــور را تهیه کردیم و سراســر 
کشــور داریم برنامه ریــزی می کنیم که با 
مشارکت بخش خصوصی این ظرفیت ها به 
وجود بیاید و در گستره ملی بتواند به مردم 

این خدمت را ارائه بدهد.
رئیس ســازمان انــرژی اتمی در پاســخ 
به ســؤالی دربــاره دســتاوردهای صنعت 
هسته ای در حوزه کشــاورزی گفت: یکی 
از مــواردی که ما پرشــتاب داریم می رویم 
همین حوزه کشــاورزی اســت. در بحث 
آفت زدایــی و پیشــگیری از آفت پذیــری 
پســته؛ همین آفلوتوکسینی که پسته های 
ما را مرجوع می کند و خســارت سنگین به 
بار می آورد الآن اولین نمونه صنعتی مان را 
رونمایی کردیم که این بــه زودی در قطب 
پسته کشور در رفسنجان و بعد از آن هم در 
دامغان نصب خواهیم کــرد و این خدمت را 
به بخش کشاورزی کشــور در حوزه پسته 

خواهیم کرد.

خریدار  رییس جمهور درباره پاســخ به 
ســوال یکی از خبرنگار حاضر در نشســت 
خبری درباره اقدام اخیر کشورهای غربی در 
تصویب قطعنامه حکام گفت: با ایران با زبان 
زور نمی توان ســخن گفت، بایــد با منطق 
صحبت شود و ما منطق داریم و منطق مان  

را دنبال می کنیم.
آیت الله ســید ابراهیم رئیسی در پایان سفر 
خود به چهارمحال و بختیاری و در نشست 
خبری با اصحاب رسانه، نسبت به اقدام اخیر 
غربی ها و آمریکایی گفت: ما اساس این کار 
را با تحریک رژیم صهیونیســتی می دانیم و 
ما هم به خــود آنها اعلام کردیــم و هم من 
امروز اعــلام  کردم که این  نــوع اقدامات به 
هیچ عنوان نمی تواند جمهوری اسلامی را 

وادار به عقب نشینی کند.
وی افــزود: مــا همچنــان که تاکنــون بر 
مواضع مان  پافشــاری کرده و بر حقوق حقه 
ملت ایران را تاکید کرده ایــم و نمی توانیم 
نسبت به این حق مسلم ملت ایران، اغماض 
کنیم باز هم تاکیــد می کنیم که این گونه از 
قطع نامه ها و این گونــه از اقدامات، نه ملت 
ایران را دچــار تردید می کنــد و نه متوقف 

می کند و نه وادار به عقب نشینی می کند.
رییس جمهور ادامــه داد: این ها باید حقوق 
ملت ایران را به رســمیت بشــمارند و باید 
بدانند ما حــرف  داریم، اســتدلال داریم و 
منطق داریم و این منطق مان  را به روشــنی 

بیان  کردیم.
رئیســی به مکالمه تلفنی خود بــا یکی از 
مسوولان  کشــورها نیز اشاره و تصریح کرد: 
به ایشان گفته شده اســت که باید تاکنون 
این را یاد گرفته باشــند که با ایــران با زبان 
زور نمی شود ســخن گفت و شما هنوز این  

را ندانسته اید.
وی در بخــش دیگری از ســخنان خود به 
ظرفیت هــای چهارمحــال و بختیاری در 
حوزه آب، کشاورزی و گردشــگری اشاره 
کرد و افزود: خداوند نعمت های بســیاری را 

به این استان داده است.
رئیســی تصریــح کــرد: پیــش  از ایــن 
دربــاره  ظرفیت هــای  گزارش هایــی 

چهارمحال  و بختیاری خوانده بودم اما نه به  
این میزان که امروز رفتم و دیدم.

وی در پاســخ به این ســوال کــه این گونه 
ســفرها تا چه میزان می توانــد به کاهش 
بیــکاری و افزایش اشــتغال کمــک کند، 
یادآور شد: بدون شــک فعال کردن صنعت 
گردشــگری  در چهارمحــال  و بختیــاری 
می تواند بــه ایجاد اشــتغال کمک کند، در 
این صنعت باید ســرمایه گذاری شــود، به 
طور نمونه اگر راه هایی مواصلاتی به عنوان 
یکی از زیرساخت های  ارتباطی اصلاح شود 
می تواند راه را باز کند برای آنکه گردشگران 

وارد استان شوند.
رئیس جمهور ادامه داد: برخی کارخانجات 
اســتان نیز هماننــد کارخانــه حجاب که 
تولیدکننــده چادر مشــکی اســت اگر با 
ظرفیت کامل تلاش کننــد می تواند نه تنها 
برای استان بلکه برای کشــور موثر باشد و 

ما از آن به عنوان واردات بی رویه یاد کنیم.
وی به بازدید از کشــتارگاه صنعتی جونقان 
اشــاره  کرد و گفت: بــا توجه بــه صحبت 
مســوولان اســتانی این کشــتارگاه با ۱۰  

درصد ظرفیت فعال است که با اجرای طرح 
توسعه این کشــتارگاه  می تواند بین ۸۰ تا 
۹۰ درصد ظرفیــت آن  را افزایش داد و افراد 
بیکار ساکن  در شــهرهای کنار کشتارگاه را 

مشغول کند.
رئیســی طرح هــای کشــاورزی را که در 
مصوبات سفر گنجانده شــده است را نیز در 
کاهش بیکاری و ایجاد فرصت های شــغلی 
در اســتان اثرگذار دانســت و تصریح کرد: 
طرح هایی دیگری نیز که در مصوبات ســفر 
قرار دارد با نگاه به ایجاد اشــتغال و افزایش 
تولیــد در محصــولات کشــاورزی  و دیگر 
صنایع و همچنین با نگاه به شــعار ســال و 
فرموده مقام معظــم رهبــری در این باره 

تدوین و آماده شده است.
رئیس جمهور افزود: دولــت در این مرحله 
تلاش کرده اســت اعتبارات خوبــی را به 
اســتان اختصاص دهد کــه در ایــن باره 
۲ نکتــه باید مد نظــر قرار گیرد، نخســت 
آنکه اعتبارات از ســمت تهران به ســرعت 
اختصاص یابد و دیگر آنکه مسوولان  استانی 
باید این حس را پیدا کننــد که کار متفاوت 

ارائه بدهنــد، این تفاوت را هــم باید مردم 
استان احساس  کنند.

رئیس دولت سیزدهم به صحبت های مردم 
عشــایر اســتان در بازدیدهای سفر خود 
اشــاره کرد و ادامه داد: آنهــا می گویند که 
برخی دولتمردان به مناطق عشایری آمده  
و صحبت هایی  داشــته اند، ما به دنبال اجرا 
هستیم و باید به سرعت به میزان اعتبارات 
و با همت جهادی و روحیه انقلابی استاندار 
و همه مســوولان کار به صورت جدی انجام 
شود تا جوانان اســتان به دنبال شدن کارها 

امیدوار شوند.
رئیســی در بخش دیگری از صحبت های 
خود درباره ذهنیت عمومــی درباره پر آب 
بودن چهارمحــال  و بختیاری نیز گفت: این 
ذهنیت درستی اســت و واقعیت هم همین 
اســت  اما نکته مهم آن است که به هر دلیلی 
دیگر اســتان به همان میزان که در دوران 
گذشــته دارای منابع آبی بــود امروز دیگر 
آب ندارد، اما خداوند متعال به این اســتان 

عنایت دارد جای هیچ تردیدی نیست.
وی یادآور شــد: نکته مهم آن است که چه 

باید کرد کــه مدیریت آب در این شــرایط 
صورت گیرد، سخن از کمبود آب هست اما 
با مدیریت و با کمک خــود مردم می توانیم 
برای کســانی که تا دیروز از این آب چه در 
چهارمحال و بختیاری و چه در استان های 
همجوار بهره مند می شدند، شرایط عادلانه 

مهیا کنیم.
رئیســی اظهار داشت: تمام کســانی که تا 
دیروز از ایــن آب بهره مند می شــدند باید 
همیت  کنند و سه نکته  مهم و محوری را مد 
نظر قرار دهند، نخســت آنکه بدانند نسبت 
به این آب باید مدیریت صورت بگیرد و این 
مدیریت نیز باید با محوریــت عدالت انجام 
شــود و بر مبنای این عدالت، کسانی که به  
آب شرب نیاز دارند بر صنعت مقدم هستند.

وی با بیان اینکه در نظر گرفتن اولویت برای 
آب شرب نیاز به اســتدلال  ندارد، گفت: در 
صنعت می توان از پســاب  استفاده کرد که 
این امکان در آب شرب وجود ندارد از این رو 

این مساله به طور کامل  روشن است.
رئیس جمهــور افزود: معتقــدم اگر طرح 
جامع و شــفاف  توام  با عدالت و بهره مندی 
از آنچه در قانون آمده  اســت برای مدیریت 
آب شرب، کشــاورزی و صنعتی تهیه شود 
به نحوی که تمام کســانی کــه از این آب 
بهره مند می شــوند و نخبگان صاحب نظر 
از این طرح مطلع شــوند، مــردم نیز آن را 

می پذیرند.
خزعلی با بیان اینکه مردم نشان داده اند که 
روحیه شان با تبعیض نمی سازد و با عدالت 
سازگار اســت، اظهار داشت: مردم کشور ما 
مردم فهیم و همراه  با دولتمردان  هســتند و 
تجربه قضایای اخیر هم نشان داد که مردم 
با دولت همراه هستند اما باید با صداقت و با 

شفافیت با آنها سخن گفت.
وی یادآور شــد: تمام کســانی کــه از آب 
بهرمند می شــدند باید قبــول کنند که به 

عدالت رفتار شود.
 آیت الله سید ابراهیم رئیســی و تعدادی از 
هیات دولت روز پنجشــنبه ۱۹ خردادماه 
در قالب بیســت و چهارمین سفر استانی به 

چهارمحال و بختیاری سفر کردند.



در شورای گفت و گوی دولت و بخش خصوصی اردبیل مطرح شد

وزیراقتصاد:نبایدبهسمتممنوعیتصادراتبرویم

اقتصاد
روزنامه اقتصادی صبح ایران

صفحه3
www . K H A R I D A A R O N L I N E . i rشنبه      2۱ خرداد ۱۴۰۱    شماره ۱۰67

وعدهدادهشد،نمادسبزنشد!
بیش از دو ماه از پیشــنهاد ســه گانه ســازمان بورس برای نزدیک تر 
شــدن صندوق های پالایش یکم و دارا یکم بــه ارزش ذاتی میگذرد، 
پیشــنهادهایی که تاکنون سرانجامی نداشــته و ETF ها همچنان در 

ضرر هستند.
 تبعات تصمیماتی که درمورد بورس در سال ۱۳۹۸ و ۱۳۹۹ گرفته شد 
همچنان دامن سهامداران را گرفته و بسیاری از سهام از جمله ETF ها 

هنوز هم با وجود وعده های فراوان در ضرر هستند.
 ماجرا از ســال ۱۳۹۹ آغاز شــد، در روزهایی که شــاخص کل بورس 
برای گذر از مرز دو میلیــون واحد کمین کرده بود، وعده عرضه ســه 
صندوق دولتــی در قالب ETF از ســوی دولتمردان داده و قرار شــد 
صندوق نخست بانکی و بیمه ای، صندوق دوم پالایشی و صندوق سوم 
خودرویی و فلزی باشد. درواقع دولت بنا داشت باقیمانده سهم خود در 
برخی بانک ها، بیمه ها، پالایشــگاه ها، شرکت های خودرویی و فولادی 
را در بازار عرضه و از این طریق ســهام خود را به مــردم واگذار کند. این 
صندوقها با ۲۰ تا ۳۰ درصــد تخفیف به مردم واگذار شــد و هر ایرانی 

دارای کد ملی می توانست خریدار آن ها باشد.
نکته جالب این بود که وزیر ســابق اقتصاد در آن زمان بارها تاکید کرد 
که این صندوقها فرصت خوبی برای توزیع ثروت بین آحاد ایرانی است. 
همچنین اعلام کرد که با توجه به تخفیف ۲۰ درصدی این صندوق اگر 
فردی پنج میلیون تومان سهام پالایشی یکم بخرد، یک میلیون تومان 
تخفیف خواهد گرفت و در واقع به میزان یک میلیــون تومان از ثروت 

بهره مند خواهد شد.
در این راســتا صندوق اول با نام دارا یکم در اوایل تابستان سال ۱۳۹۹ 
عرضه و در سوم تیرماه قابل معامله شــد. در واقع وزارت امور اقتصادی 
و دارایی از طریق این واگذاری، به نمایندگی از دولت، باقیمانده ســهام 
خود در بانک های ملت، تجــارت و صادرات ایــران و بیمه های البرز و 

اتکایی امین را واگذار کرد.
در پذیره نویســی صندوق دارایکم بیش از چهار میلیون نفر مشارکت 
کردند. صندوقی که هم راستا با روزهای صعودی بازار سرمایه، بازدهی 
چشمگیری داشــت و تا ۲۰۰ درصد ســود هم پیش رفت. سوددهی 
دارایکم به گونه ای بود که حتی با وجود ســقوط چشمگیر شاخص کل 
بورس از دو میلیــون واحد به کمتر از یک میلیــون واحد، این صندوق 
همچنان در ســود قرار داشت. اما عمر این ســود طولانی نبود و سقوط 

های پی در پی بازار این صندوق را هم به ته چاه کشاند.

آخرین وضعیت صندوق ها
طبق آخرین آمار، هر واحد از صندوق دارایکــم حدود ۱۰ هزار و ۷۰۰ 
تومان قیمت دارد. این درحالی است که NAV این صندوق ۱۵ هزار و 
۷۰۰ تومان بوده و قیمت هر واحد این صندوق هنوز فاصله چشم گیری 

با NAV دارد.
 اما مسیر ســوددهی پالایشــی یکم از همان ابتدا  کاملا از دارایکم جدا 
شد. پالایشــی یکم باقی مانده ســهام دولت در چهار پالایشگاه تهران، 
تبریز، اصفهان و بندرعباس بود که عرضه آن با اختلاف بین وزارت نفت 
و وزارت اقتصاد کلید خورد و بهانه ای برای ریزش بازار شد! این صندوق 
عرضه شد اما عرضه آن همزمان با ریزش بازار بود. هر واحد این صندوق 
نیز در روز عرضه ۱۰ هزار تومان قیمت داشــت اما در روزهای ریزشی 

بازار به ۵۰۰۰ تومان، یعنی نصف قیمت روز عرضه نیز رسید.

قیمت این صنــدوق در آخرین روز معاملات در هفتــه جاری به حدود 
۷۴۰۰ تومان رســید. درحالی که قیمــت NAV آن ۱۱ هزار و ۷۰۰ 

تومان است.

سرانجام پیشنهاد سه گانه سازمان چه شد؟
 در این راســتا حدود دو ماه، ســازمان بورس و اوراق بهادار راهکارهای 
سه گانه ای را در راستای نزدیک تر شــدن صندوق های پالایش یکم و 
دارا یکم به ارزش ذاتــی خود در هیئت مدیره جمع بندی و پیشــنهاد 
کرد. براساس این پیشنهاد، اشخاص غیردولتی سهام دار این صندوق ها 
باید بتوانند در صندوق ها اعمــال رأی کنند. پیــش از این تنها دولت 
امکان تاثیرگذاری مســتقیم در مجمع صندوقها را داشــت و ســایر 
سرمایه گذاران حقیقی و حقوقی امکان مشارکت در تصمیم گیری این 

صندوق ها را نداشتند.
ســازمان بورس در پیشــنهادی دیگر مطرح کرد که ایــن ETF ها به 
صندوق های فعال و بخشی تبدیل شــوند؛ به این معنی که صندوق ها 
می توانند ترکیب سبد سهام را تغییر داده و بازارگردان نیز داشته باشند. 
این در حالی است که پیش از در سبد ســهام صندوق پالایش یکم تنها 
چهار نماد شــتران، شپنا، شــبندر و شبریز و در ســبد سهام صندوق 
دارایکم نمادهای وبملت، وبصادر، وتجارت، اتکام و البرز وجود داشــت 
و با مدیریت غیرفعال )عدم امکان تغییر در تعداد سهام موجود و خرید 
و فروش نماد جدید( اداره می شــد، اما با اجرای پیشنهاد حاضر امکان 
تغییر ترکیب سبد سهام و استفاده از پتانسیل بازارگردان نیز برای آنها 

فراهم خواهد شد.

معاون بورس کالا:
و مصوبهصمتوجاهتقانونیرابرایلغوخودر

دربورسکالاندارد
معاون بورس کالا گفت: اگر شــورای عالی بورس به عنوان نهاد مقررات 
گذار بازار سرمایه، بررســی کنند و به این نتیجه برسند که بورس کالا 

می تواند عرضه خودرو را انجام دهد قطعا شاهد عرضه خواهیم بود.
ســید جواد جهرمی در یک گفت و گوی تلویزیونی، ضمن عذرخواهی 
از مردم و کســانی که در فرآیند عرضه دو خودرو در بورس کالا شرکت 
کرده بودند، در تشــریح دلایل توقف این فرآیند از سوی وزارت صمت، 
اظهار کرد: نامه هایی که از ســمت وزارت صمت برای بورس کالا ارسال 

شده بود وجاهت قانونی لازم را نداشت.
معاون عملیــات و نظارت بر بازار بــورس کالای ایران افــزود: ما طبق 
دستورالعمل های بازار ســرمایه ماده ۳۶ قانون احکام دائمی و ماده ۱۸ 
توســعه ابزارها، کالاها را در بورس کالا پذیــرش کردیم و همانطور که 
در نامه ای کــه وزارت صمت اعلام کرده درباره کالای مشــمول قیمت 
گذاری تاکنون مصوبه ای درخصوص اینکــه کالاهای خودروهای کم 

پرتیراژ مشمول قیمت گذاری هستند ارائه نشده بود.
جهرمی اضافه کرد: اگر این موارد از سوی وزارت صمت به عرضه کننده 
قبلًا اعلام می شد که خودروهای مشــمول قیمت گذاری کدام هستند 

قاعدتاً در همان ابتدای پذیرش می توانستیم جلوی عرضه را بگیریم.
وی باشاره به عرضه خودروی شاهین که پذیرش شد، گفت: این موضوع 
به خودروســازی سایپا اعلام نشــد و سایر خودروســازان هم در مورد 
خودروهایی که مشمول قیمت گذاری هســتند مصوبه ای به ما اعلام 

نکردند.

بازار

نایب رییــس اتحادیه طلا و جواهر تهــران گفت: منع 
معاملات کاغــذی و فردایی ارز روند رشــد قیمت طلا 

را متوقف کرد. 
محمد کشــتی آرای در خصوص وضعیت بازار طلا در 
هفته گذشته اظهار داشــت: بهای انس جهانی طلا در 
هفته گذشته نوسان کمی داشت و در محدوده ۱۸۴۰ 
تا ۱۸۵۰ دلار معامله می شــد، در نتیجه قیمت طلا در 

کشور تحت تاثیر نرخ ارز بود. 

وی افزود: نرخ ارز با وجود اینکه تحت کنترل 
بانک مرکزی بود اما در برخی روزها در فضای 
غیرواقعی ســیر صعودی داشت و در این ایام 
با اطلاعیه های بانک مرکــزی مبنی بر منع 
معاملات کاغذی و معاملات فردایی ارز روند 

رشد قیمت طلا متوقف شد. 
نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر تهران بیان 

کرد: قیمت ســکه طرح قدیم ۳۰۰ هزار تومان و سکه 

طرح جدید ۳۵۰ هــزار تومان کاهش قیمت 
و نیم ســکه و ربع ســکه هر کدام ۲۰۰ هزار 

تومان افت قیمت داشتند. 
به گفته وی در هفته گذشــته سکه های یک 
گرمی بانک مرکزی بــدون تغییر قیمت داد 

و ستد می شد. 
کشتی آرای افزود: هر مثقال طلای آب شده 
۵۰ هزار تومان و هر گرم طلا ۱۵ هــزار تومان افزایش 

قیمت داشت. 
وی گفت: اینکه در هفته گذشــته قیمت انواع ســکه 
کاهش و طلا افزایــش یافت، به دلیــل کاهش حباب 
ســکه بود که به دلیــل اقدامات بانک مرکــزی برای 

کنترل بازار ارز و منع معاملات کاغذی  و فردایی بود. 
به گفته نایب رییس اتحادیه طلا و جواهر تهران رشــد 
نرخ ارز در بازار نیز به دلیل جو روانی و اخبار سیاســی 

رخ داد که بر قیمت طلا نیز تاثیر گذاشت. 

طلا

خریدار   وزیــر امور اقتصــادی و دارایی 
گفت: تلاش ما در دولت ایــن بوده که نباید 
به ســمت ممنوعیت صــادرات برویم و اگر 
می خواهیم هزینــه منفعت فعال اقتصادی 
را تغییر بدهیم که بیشــتر به داخل عرضه 
کنند، باید بــا مکانیزم های بــازاری انجام 

دهیم و بگذاریم خودش انتخاب کند.
سید احســان خاندوزی در جلسه شورای 
گفت و گوی دولت و بخش خصوصی اظهار 
کرد: علیرغم ایــن که فعــالان اقتصادی، 
تولیدکنندگان و صادرکننــدگان در صف 
اول اقتصاد حتمــاً بــا چالش هایی مواجه 
هســتند و آنقدر که شایســته آن هاست، 
پشتیبانی های اقتصادی ممکن است نصیب 
آنها نشــود و کوتاهی های در نظــام بانکی 
و اداری در پشــتیبانی از تولیــد کنندگان 
و صادر کنندگان باشــد، اما همیشــه این 
جلسات جلسات گره گشــایی بوده و مسیر 
اصلاحات آینده را از طریق همین گفتگوی 

دولت و بخش خصوصی شناسایی کردیم.
وزیر امور اقتصادی و دارایــی افزود: اگرچه 
انباشتی از مســائل و مشکلات وجود دارد و 
اصلا هم جای انکار نــدارد، اما امروز بخش 
خصوصــی مطمئن هســت کــه دولت به 
جهت گیری خــود برای تســهیل محیط 
کســب و کار و روان کــردن فعالیت هــای 

تولیدی و صادراتی همراه و همسو است.
وی خاطرنشــان کــرد: اگــر مــا در تمام 
بخش هــای اقتصادی بر حرکت به ســمت 
دولــت الکترونیک بــر اقتصــاد مبتنی بر 
نظامات دانش بنیان متمرکز می شــویم، به 
این خاطر اســت که بتوانیم در مجوزها به 
جای اینکه بخش خصوصی گرفتار باشــد، 
از طریق درگاه ملی مجوزها آن مســائل را 
حل و فصل کنیم. خاندوزی یادآورشد: خود 
دوستان شرایط را نســبت به سال گذشته 
مقایســه کنند و ببینند آیا اتفاقی رخ داده 
است یا نه. در خصوص پنجره واحد سرمایه 
گــذاری، ببینید کــه دو ســال قبل صدور 
فعالیت اقتصادی در حوزه ســرمایه گذاری 
چقدر زمان می برد و با تحولی که ایجاد شده 
امروز در چه بازه زمانی از لحظه ورود سرمایه 
گذار تا روز آخر که همه مجوزها در اختیار او 

قرار داده می شود.
وزیــر امــور اقتصــادی و دارایــی ادامه 
داد: در حــوزه مالیــات که گاهــی اوقات 
از  یکــی  دارد،  وجــود  نارضایتی هــای 
خواســته های جدی من از رئیس سازمان 

مالیاتی این اســت کــه در دوره مــا حتماً 
باید به ســمت الکترونیکی شــدن نظامات 
مالیات ســتانی حرکــت کنیــم. هرچقدر 
مواجهه مســتقیم ممیز- مودی به حداقل 
برســد، امکان اعمال ســلیقه و امکان بروز 

فساد مالی به حداقل می رسد.
وی گفت: امروز شما می توانید بدون اینکه 
به اداره کل مالیاتی استان مراجعه کنید، هم 
اظهارنامه را به صورت الکترونیکی ببینید و 
هم شکایت خود را الکترونیکی ثبت کنید، 
داده هایی که ســازمان مالیاتــی از جاهای 
دیگر دارد می تواند در گوشــه تلفن همراه 
یا کامپیوتر مشــاهده کرده آنها را تصحیح 
و یــا رد کنید.خاندوزی با اذعــان به اینکه 
هنوز در این زمینه در گام اول هستیم، ابراز 
امیدواری کرد: در همین دوره دولت بتوانیم 
آن را به نهایــت برســانیم و در پایان دوره 
کمترین میزان حضــور و مراجعه فیزیکی و 

کاغذبازی مالیاتی را شاهد باشیم.
وزیر امــور اقتصــادی و دارایــی در بخش 
دیگری از ســخنانش در خصــوص منابع 
اختصاص یافتــه به اســتان اردبیل گفت: 
غیر از  قریــب هزار میلیــارد تومان از محل 
ســفرهای اســتانی آقای رئیس جمهور به 
شــکل نقدی به اســتان اردبیل اختصاص 
یافته، ۲۵۰ میلیــارد تومان ذیل تبصره ۱۸ 
تا دیروز اختصاص پیدا کرده که این رقم هم 

وارد فعالیت اقتصادی شده است.

وی افزود: البتــه دو برابر ایــن میزان هنوز 
باقی مانده که مــن دیــروز از مدیران کل 
دارایی و بانکی اســتان خواستم تمام همت 
خود را به کار بگیرنــد در ۴۰ روز باقیمانده 
تا پایــان تیرماه اســتان بایــد بتواند تمام 
ظرفیت مصوب خود را هم دستگاه اجرایی 
و هم قرارداد ۹۰۰ میلیارد تومان هســت را 
اســتفاده کنند و ما هم کمک خواهیم کرد 

این اتفاق در چند هفته آینده رخ دهد.
خاندوزی همچنیــن در حصوص عوارض 
صادراتی اظهار کرد: بعــد از ماجرای اخیر 
روســیه و اوکراین تقریباً تمام اقتصادهایی 
که وضعیــت باثباتی داشــتند، تمهیدات 
ویژه و اضطراری فوریتــی در پیش گرفتند 
و بسیاری از کشــورها قطع صادرات خود را 
اعلام کردند درباره بســیاری از محصولات 
درباره تعرفه ها نظامات جدید و شدیدی را 

اعمال کردند.
وزیر امور اقتصــادی و دارایی یادآورشــد: 
تلاش ما در دولت این بود و الحمدالله موفق 
شــدیم که ما نبایــد به ســمت ممنوعیت 
صادرات برویــم و اگــر می خواهیم هزینه 
منفعت فعال اقتصــادی را تغییر بدهیم که 
بیشتر به داخل عرضه کنند تا بازار خارجی 
باید بــا مکانیزم های بــازاری انجام دهیم و 
بگذاریم خودش انتخاب کند و قراردادش را 
با واردکننده خارجــی و صادر کننده ایرانی 
قراردادها فســخ نشــود و ممنوعیت برای 

صادرات ایجاد نکنیم.
 وی خاطرنشــان کرد: مسئله تعرفه هم بعد 
از چند هفته اول که مشکل ایجاد کرده بود 

وضعیت بهتری پیدا کرده است.
خاندوزی همچنین در خصوص قطعی برق 
واحدهای صنعتی و تولیــدی گفت: ما باید 
سال های دهه های گذشــته به سمتی می 
رفتیم که مصرف کننــدگان بزرگ صنعتی 
- معدنــی خودشــان تامین کننــده برق 
خودشان باشند متاسفانه دهه ها کوتاه شد و 
امروز گرفتاری که با آن داریم تا بخواهیم به 
سمت قراردادهای بلندمدت برویم، حمایت 
از ایده بــازار برای انرژی بــازار، برای برق و 
حامل های انرژی است و به جای دولت، تمام 
پتانسیل های بخش غیردولتی باید استفاده 
شود که خودشان می توانند با کارآمدترین 
روش مصرف کننده را پیدا کنند و تبادلات 

در بازار انرژی صورت بگیرد.
وی یادآورشــد: ما هــم در دولــت کمک 
خواهیم کــرد چه بــورس کالایــی و چه 
تمهیدات مقررات اجرایی که این اتفاق رخ 
بدهد. وزیر امور اقتصادی و دارایی همچنین 
در مورد سقف تســهیلات استانها گفت: در 
اولین جلسه بعد از تعطیلات نوروز با مدیران 
عامل بانک ها، از مدیرعامــل بانک ملی که 
مســئولیت شــورای هماهنگــی بانکهای 
دولتی را دارد، خواستم حتماً افزایش سقف 
اختیارات استانی را در دستور کار قرار دهد 

و تا امروز یک مرحله الان ایــن کار را انجام 
دادند یعنی همین امروز شــرکت های که 
در اســتان هــا فعالیت مــی کنندحداقل 
۷ میلیارد تومان را اگر با وثیقه باشــد تا ۱۴ 
میلیارد تومان و اگر گواهی هایی باشد ۲۵۰ 

میلیارد تومان تسهیلات می دهند
 خاندوزی با بیــان اینکه برای مشــتریان 
خاص اساســاً اســتان ها اختیارات خاص 
دارند، گفت: در این زمینه آقای اســتاندار از 
اختیارات ویژه که لازم اســت مکاتبه کنند 
و ما کمک می کنیم برای مشــتریان خاص 
اختیارات و ســقف های ویژه تــری را خود 

استان ها داشته باشند .
 وی با اشــاره به اهتمام دولت برای کاهش 
و تمرکززدایی از اختیــارات مرکز و اعطای 
این اختیارات به استانها گفت: جهت گیری 
و رویکرد ما این بوده است که ۳۵ اختیاری 
که لازم بود به استان ها واگذار شود و ما این 
اختیارات را واگذار کردیــم. در حوزه بانک 
مرکزی هم مدافع همین ایده هســتیم.در 
عین حال سرعت پیشرفت کار اگر مطلوب 
نیست جهت گیری و محدود همکاری بین 

دولت و مجلس در اصل مسیر وجود دارد.
وزیر امور اقتصادی و دارایی بــا بیان اینکه 
ما از اصل رفع تعهــد ارزی صادرکنندگان 
گریزی نداریم، گفت: مطلع هستید روسیه 
به محض اینکه تحریم های جدید پیش آمد 
یکی از مهمترین اقداماتــش رفع تعهدات 
ارزی بود امــا این موضوع بــرای هر بخش 
اقتصادی و هر رســته فعالیــت که جنس و 
نوع کارش متفاوت اســت  و امیدوارم بانک 
مرکزی هــم این موضــوع و هم شــعبات 
خارجی بانکهــای ایرانی  را در دســتور کار 

قرار دهد.
خاندوزی همچنین درباره مسئله مالیات بر 
عملکرد اظهار کرد: یک ریال فراتر از چیزی 
که در قانــون گفته نه ســازمان مالیاتی، نه 
وزارت اقتصاد و نه هیچ دســتگاه دیگر حق 
ندارد به تولید کننده و صادر کننده تحمیل 
کند و هر آنچه صورت مالی نهایی باشد باید 
در مورد آن مالیات اخذ شودو  در آن زمینه 
ما حداکثر همکاری را هم با تولیدکنندگان 

و هم اصناف داریم.
وی همچنین با اشــاره به اقدامات لازم در 
باره مســئله تامین مالی ایکس ری گمرک 
بیله ســوار گفت: امیدواریم ماه های آینده 
بخشی از این مسائل و مشکلات از روی میز 

استان اردبیل برداشته شده باشد.

روندصعودیقیمتطلامتوقفشد

چهکسیمسئولصندوقاماناتسرقتشدهبانکهاست؟
خریدار  در شــرایطی کــه ۱۶۲ صندوق 
امانات از شعبه دانشگاه بانک ملی به سرقت 
رفتــه و بانک ملــی تعهد کرده خســارات 
مالباختــگان این ســرقت را پرداخت کند، 
بررسی قوانین بانکی ســایر کشورها درباره 
صنــدوق امانات نشــان می دهــد که این 
صندوقهــا در کشــورهای دیگــر نیز بیمه 
نیســتند و بانک در قبال آنها در زمان وقوع 
حادثه مانند به ســرقت رفتــن محتویات 

داخل آن مسئولیتی ندارد.
به تازگی شــعبه دانشــگاه بانک ملی ایران 
مورد ســرقت قرار گرفــت و تعــدادی از 
صندوق های اجاره ای این بانک به ســرقت 
رفت که بانک ملی تعــداد این صندوق ها را 

۱۶۲ صندوق اعلام کرد. 
در این بین، پرداخت خســارت به صاحبان 
اجناس داخــل ایــن صندوق هــا یکی از 
موضوعات مهم در این زمینه است که بانک 
ملی اعلام کرده که با هماهنگی مقام قضایی 
و در اسرع وقت نسبت به جبران کامل بهای 
اموال مسروقه اقدام می کند. همچنین، این 
بانک نحوه پرداخت خســارت در این زمینه 

را به شرح ذیل اعلام کرده است:
-میــزان ۵۰ درصــد از اموال صنــدوق بر 
اســاس خوداظهــاری صــورت گرفته در 
حضور بازپــرس پرونده بــرای دارندگان 
صنــدوق همــراه با مســدودی حســاب 

پرداخت می شود.
-ایــن پرداخــت در روز ۲۱ خردادماه و در 

حضور بازپرس خواهد بود.
-پرداخت ۵۰ درصد باقی مانده خسارت با 

نظر مقام قضایی صورت می گیرد.
-مبالغ مســدودی بدون اذن مقام قضایی 

برای طرفین قابل برداشت نخواهد بود.
-ملاک حسابرسی خسارات در روز تسویه 

نهایی قرارداد است.
-قیمت محاســبه ارزی مالباختگان طبق 

قیمت بازار ارز آزاد خواهد بود.
-نحوه محاســبه طــلا و جواهــرات بدین 
صورت اســت که فرد پس از خوداظهاری با 
دعوت بانک و مســئولان ذیر ربط طی یک 
نشســت حضور مــی یابد تا قیمــت اموال 

مسروقه احراز و کارشناسی شوند.
-مالباختگان بــه میزان مبالــغ دریافتی، 
حقوق خود را نســبت به اموال مسروقه به 
بانک ملی ایران صلح کرده و بانک قائم مقام 

آنها خواهد بود.
اما براساس اصول و مبانی حقوقی در سرقت 
مورد بحــث ظاهرآ هیچگونه مســئولیتی 
متوجه بانک ملی ایران نباید باشد زیرا، بانک 
ملی فقط یک محل مطئمن برای نگهداری 
اشیاء به مشتری اجاره داده و فرض آن است 
که بانک از محتویات داخــل صندوق های 

امانات اطلاع نداشته است.
اگر موضوع اهمال یا قصــور بانک در حفظ 
اموال مشــتری یا رعایت اســتانداردهای 
امنیتی شــعب یا عدم رعایت موازین بانکی 
یا موضوع ضعف کنترل هــای داخلی بانک 
در نظارت بر عملکــرد اداری کارکنان بانک 
مطرح باشد، بدون شــک در صورت اثبات 
قضایی فعل یا ترک فعــل مجرمانه، بانک از 
نظر مالی مسئول جبران خسارات وارده به 

مشتری تلقی می شود.
در این بین، برای بررســی ایــن موضوع که 
قــرارداد صنــدوق امانات بانکها در ســایر 
کشــورها به چه صــورت اســت و بانک در 

زمان وقوع سرقت چه مســئولیتی در قبال 
این موضــوع دارد، در ادامــه نمونه قوانین 
بانکهای سایر کشــورها در این زمینه آورده 

شده است: 
در مقررات دادورزی خدمات بانکی افریقای 
جنوبی )OBS( در مورد سرقت از صندوق 
های امانات، که عمدتا برگرفته از سیســتم 
حقوقی صنعت بانکداری انگلستان است در 
خصوص تعهدات بانک چنین آمده اســت: 
"ما تعهد می کنیم کــه خدمات بانکی قابل 
اطمینانی را ارایه کنیم و مراقبت متعارف و 
معقولی را در خصــوص امنیت این خدمات 

انجام دهیم".
در ادامه این دستور العمل ذکر شده اگرچه 
مشتریان اغلب بر این باورند که صندوق ها 
بیمه هســتند اما در حقیقت اشیای داخل 
صندوق ها مشــمول هیچ بیمه ای نیستند 
و فقدان یا سرقت اشــیای صندوق ها تحت 

پوشش بیمه ای نمی باشد".
 بنا بــه اظهار ویــرات دیوانجــی - معاون 
اجرایــی ارشــد بانکداری شــعبه مرکزی 
بانک کوتاک ماهیندرا با مسئولیت محدود 

که نزدیک به ۲۰۰۰۰۰ قفســه دارد که ۶۰ 
تا ۶۵ درصد آنها اســتفاده می شــوند، در 
صندوق های اجاره ای، رابطه بین بانک ها و 
مشتریان مشابه رابطه مالکان و مستاجران 
اســت. در مورد یــک صندوق اجــاره ای، 
بانک ها از محتویــات یک صندوق مطمئن 
نیستند. بانک ها نمی توانند برای چیزهایی 
که نمی دانند پوشــش بیمــه ای بگیرند. از 
این رو، بانک ها برای اشــیاء با ارزشــی که 
در داخل قفســه نگهداری می شوند، بیمه 
نمی گیرند. بانک ها پوشــش بیمه ای محل 
بانک خود را مــی گیرند. به عنــوان مثال، 
برای رایانه ها و فضای ذخیره سازی )محل 
صندوق هــا( در محل بانک بیمــه نامه می 
گیرند، اما این بیمه بــرای محتویات داخل 

صندوق ها نخواهد بود.
 اما در بانک های آمریکایی، اروپایی و ســایر 
نقاط جهان شــکل حقوقی قــرارداد منعقد 
شــده میان مشــتری و بانک، قرارداد امانت 
نیست بلکه مشــتری بانک، فضای مورد نیاز 
خــود را در ازای پرداخــت دوره ای ماهانه 
یا ســالانه از بانک اجاره می کنــد. بنابراین 
بانک ها به عنوان مالک، مســئولیتی در قبال 
مفقودی یا ســرقت محتــوای صندوق های 
اجــاره ای ندارند. حتی برخــی از بانک ها در 
قرارداد اجــاره صندوق بــه صراحت اعلام 
می کننــد، محتویاتی که اجــاره کننده در 
صندوق قــرار می دهــد، بیمه نیســتند و 
مشتری طرف قرارداد بهتر است یک قرارداد 
بیمه مناســب نیز بــرای محتویات صندوق 
با شــرکت مورد علاقــه خود منعقــد کند.

همچنین بانک آمریکایی ولــز فارگو نیز در 
قوانین خود تاکید کرده کــه محتویات نقد 

صندوق ها مشــمول قانون بیمه سپرده های 
بانکی که معمولا از سوی بانک های مرکزی 
اعمال می شــود، نمی شــود. نتیجه پرونده 
شــکایات  قضایی مالباختــگان آمریکایی 
صندوق های اجاره ای در قضیه سرقت بانک 
ولز فارگو نشــان می دهد، با توجه به این که 
مرجعی مســئول و قادر به برآورد خســارت 
مورد ادعای اجاره کننده صندوق ها نیست، 
وصول این رقم ها نیز تقریبا غیر ممکن است.

در قراردادهای بانک HDFC با مسئولیت 
محدود و بانک فدرال با مســئولیت محدود 
هر دو به وضــوح بیان می کننــد که بانک 
مســئولیتی در قبال محتویــات صندوق 
اجاره ای نخواهد داشــت. در این قراردادها 
آمده اســت: »بانک مســئولیتی در قبال 
هرگونــه از بین رفتــن یا خراب شــدن یا 
آســیب به محتویات صندوق، اعم از باران، 
آتش سوزی، ســیل، زلزله، صاعقه، آشوب 
داخلی، جنگ، شــورش یا هر علت دیگری 

که غیر از آن باشد، ندارد«.
بر این اســاس، رابطه در مورد قفسه سپرده 
امن، رابطه مســتأجر و مســتأجر اســت و 
نه رابطه بانکدار و مشــتری. معمولا در این 
قراردادها آمده اســت: »در حالی که بانک 
به صلاحدید خود تمــام اقدامات احتیاطی 
معمولی را اعمال خواهد کرد، مسئولیت یا 
مسئولیتی در قبال هر گونه ضرر یا خسارت 
وارده به اقلام سپرده شده در صندوق را نمی 
پذیرد.« بنابراین، بانــک به دارنده صندوق 
امانات توصیه می کند که هر اقلام با ارزشی 
را که در آن سپرده شده بیمه کند، این بیمه 
با هزینه شخصی و بنا بر درخواست مشتری 

خواهد بود.
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دبیرکل انجمن صنایع لوازم خانگی ایران:
فعالیتقاچاقچیانلوازمخانگیقابل

رصداست
 دبیر کل انجمن صنایــع لوازم خانگی ایران گفــت: قاچاقچیان لوازم 
 خانگــی از طریق رصد فضــای مجــازی و همچنیــن تراکنش های 

بانکی شان قابل شناسایی هستند.
»عباس هاشــمی« افزود: امــروز قاچاقچیان لوازم  خانگــی با ورود به 
شبکه ها و فضای مجازی، مشــتریان خود را پیدا می کنند که از طریق 
پلیس فتا در فضای ســایبری قابــل پیگیری اســت، همچنین عمده 
قاچاقچیان از سیستم بانکی برای تبادلات پولی خود استفاده می کنند 

و تراکنش های آنان نیز قابل دنبال کردن است.
وی بیان  داشت: با این حال برخورد فیزیکی با کالاهای قاچاق با حضور 

میدانی در سطح عرضه از سوی متولیان امر نیز ضروری است.

تهیه شناسه کالا برای همه محصولات لوازم خانگی
دبیر کل انجمن صنایــع لوازم خانگی ایران خاطرنشــان کرد: از حدود 
پنج ســال پیش موضوع »شناســه کالا« برای لوازم  خانگی با برگزاری 
جلسات متعدد کارشناسی آغاز شــد و امروز دیگر هیچ کالای ایرانی از 

این صنعت وجود ندارد که شناسه کالا نداشته باشد.
هاشــمی بیان  کرد: همان زمان کد رهگیری برای تک تک کالاهایی که 
تولید می شد نیز تهیه شد، هرچند ابتدا بسیاری واحدها توجیه نبودند و 
استقبالی از این طرح نمی کردند، اما در ادامه با اطلاع رسانی اینکه این 

طرح مهم ترین ابزار مبارزه با قاچاق است، تمکین کردند.
این مقام صنفی ادامه داد: امروز شاهد سوءاستفاده از قوانین و مقررات 
در مناطق مرزی و واردات گســترده کالاهای لــوازم  خانگی به صورت 
ته لنجی، کولبری و غیره هســتیم کــه فقط به کام عــده ای خاص در 
کشور است و اصلاح ســهمیه ها یا اصلاح برخی قوانین در زمینه خروج 
از شعاع خاص در این مناطق ضروری اســت.به گزارش ایرنا و به اعتقاد 
کارشناسان، قیمت محصولات قاچاق به طور متوسط ۳۰ تا ۴۰ درصد 
پایین تر از تولیدات داخلی است، این در حالی است که مواردی همچون 
بیمه، مالیات، مالیات بر ارزش افزوده، گمرکی و غیره ۳۰ درصد قیمت 
تمام شده تولیدکنندگان داخلی را تشــکیل می دهد. قرار دادن این دو 
مقوله در کنار هم عدم توان رقابت محصــولات داخلی با کالای قاچاق 
را نشــان می دهد که این مساله ناشــی از خلأهای قانونی است و تا این 
شرایط را داریم ارزش اقتصادی شــرکت های ما نمی تواند بزرگ شده و 
منجر به کاهش تولید و اشتغال می شود.امروز عزمی جدی برای مقابله 
با قاچاق لوازم  خانگی در کشور شکل گرفته اســت و اقدامات متنوعی 
در دستور کار قرار دارد، با این حال بهترین راه مقابله افزایش کیفیت و 
قیمت های منصفانه و رقابتی اســت که می تواند حتی در صورت آزادی 

واردات لوازم  خانگی هم بزرگ ترین حامی این صنعت باشد.

برآوردهای برگرفته بر اساس کشــفیات نشان می دهد که از کل قاچاق 
کالاهای وارداتی به کشور ســهم لوازم یدکی خودرو ۲.۵ میلیارد دلار، 
اسباب بازی ۵۵۰ میلیون دلار، لوازم آرایشی بهداشتی ۲ میلیارد دلار و 

سهم لوازم خانگی حدود ۱.۶ میلیارد دلار است.

برگزاریمجامعهمراهاولدر۲۲خردادماه
مجامع عمومی عادی ســالیانه، عمومــی عادی به طــور فوق العاده و 
عمومی فوق العاده شــرکت ارتباطات ســیار ایران، روز یکشــنبه ۲۲ 
خرداد ۱۴۰۱ برگزار می شــود.به گزارش اداره کل ارتباطات شــرکت 
ارتباطات ســیار ایران، مجامــع »عمومی عادی ســالیانه«، »عمومی 
عادی به طور فــوق العــاده« و »عمومی فوق العاده« صاحبان ســهام 
شرکت ارتباطات سیار ایران از ســاعت ۹ صبح روز یکشنبه ۲۲ خرداد 
۱۴۰۱، در سالن خلیج فارس پژوهشگاه نیرو برگزار می شود. براساس 
این گزارش، اســتماع گزارش هیأت مدیره درباره عملکرد ســال مالی 
منتهی به ۱۴۰۰/۱۲/۲۹، اســتماع گزارش حسابرس و بازرس قانونی 
شرکت، بررســی و تصویب ترازنامه و حساب ســود و زیان سال مالی 
منتهی به ۱۴۰۰/۱۲/۲۹، اتخاذ تصمیم درباره میزان ســود تقسیمی، 
تعیین حسابرس و بازرس قانونی شرکت، انتخاب روزنامه کثیرالانتشار 
جهت درج آگهی های مجامع شــرکت و همچنین سایر مواردی که در 
صلاحیت »مجمع عمومی عادی سالیانه« باشد، از موارد دستور جلسه 
ذکر شده است. »مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده« همراه اول نیز 
از ســاعت ۱۱ به تعیین اعضای حقوقی هیأت مدیره خواهد پرداخت. 
همچنین »مجمع عمومی فوق العاده« این شرکت بورسی نیز از ساعت 
۱۱:۳۰ به اصلاح ماده ۱۹ اساسنامه و ســایر مواردی که در صلاحیت 

تصمیم گیری مجمع عمومی فوق العاده است، می پردازد.
 بنا بر اعلام این شــرکت، با توجه به ابلاغیه مورخ  ۱۴۰۰/۱۰/۴سازمان 
بورس و اوراق بهادار، حضور سهامداران در مجمع با شرط رعایت شیوه 

نامه های بهداشتی جدید و ارائه کارت واکسن امکانپذیر خواهد بود.
 همراه اول به ســهامداران خود توصیه کرده است تا نسبت به مشاهده 
live.mci. برخط )آنلاین( جلسه از طریق ســایت این اپراتور به نشانی

ir اقدام کنند.

 معاون فروش فولاد خراسان خبر داد
صادراتنخستینمحمولهمیلگرد

بهجمهوریچک
معاون فروش فولاد خراســان گفت: این شرکت ســال گذشته با ثبت 
بیشــترین میزان معامله میلگــرد در بورس کالا از شــرکت  های برتر 
بورســی و امســال نیز اولین صادرکننده محصولات فــولادی به ویژه 
میلگرد به جمهوری چک در اروپا شــناخته شد.حســین بختیاری در 
رابطه با فعالیت های کارخانه فولاد خراســان گفت: فولاد خراسان در 
سال ۱۴۰۰ یکی از شرکت های برتر بورســی بود که توانست بیشترین 
معاملات بورســی میلگرد ر ا از آن خود کند و رکورد دار فروش میلگرد 
در بورس کالا شــود.وی ادامه داد: شــرکت فولاد خراسان بیش از ۷۰ 
درصد از عرضه های خود را در بورس کالا معامله کرد در حالیکه نسبت 
حجم معامله به حجم عرضه محصولات به صــورت میانگین ۲۵ تا ۳۵ 
درصد بود و به این ترتیب فولاد خراســان بیشترین معاملات میلگرد را 
در بورس کالا داشت.معاون فروش فولاد خراسان همچنین از صادرات 
اولین محموله آزمایشی این شــرکت خبر داد و گفت: جمهوری چک 
در ابتدای ســال جاری اولین محموله صادراتی ما را خریداری کرد که 
این تقاضا در نوع خود برای فولاد خراســان خبر مسرت بخشــی بود.

بختیاری افزود: محصولات فولادی تولیدکنندگان ایرانی کمتر به اروپا 
صادر می شود و این اولین بار اســت که فولاد خراسان موفق به صادرات 
محصولات فولادی بویژه میلگرد به یک کشــور اروپایی شــده است و 
امیدواریم این صادرات فتح بابی برای صادرات محصولات فولادی دیگر 

تولیدکنندگان فولادی به اروپا باشد.

تولید

 سرپرســت هیات کارفرمایی جمهوری اسلامی ایران 
در ســازمان بین المللی کار)lLO( گفت: این سازمان 
می بایست در ساختار ســنتی خود بازنگری و بررسی 
کند برای حفظ جایگاه و رســالت خود در دنیایی که به 
سرعت در حال تغییر است چه اقدامی باید انجام گیرد.

»محمد عطاردیان« در نشست مجمع عمومی یکصد 
و دهمین اجلاس بین المللــی کار)ILO(، بیان کرد:  
امروز ما دراینجا گــرد هم آمده ایم تا نظــرات خود را 
در مورد جهت دهی مسیر ســازمان بین المللی کار در 
مورد چگونگی تمرکز بر مهندســی روند توسعه پایدار 
در کشورهای کمتر توســعه یافته )LDC( به اشتراک 

بگذاریم.
وی با بیان اینکه واکنش جهانی بــه پاندمی کووید در 
حال تغییر به مرحله آندمیک اســت، افزود: پس از این 
همه گیری، تداوم یک مسیر شکننده و ناپایدار توسعه 
برای یک و یک )۱.۱( میلیارد نفر که در سراســر جهان 
در کشــورهای توســعه نیافته زندگی می کنند بطور 

فزاینده ای تحمل ناپذیر است.
سرپرســت هیــات کارفرمایــی جمهوری 
اســلامی ایران در ســازمان بین المللی کار 
تصریح کرد: سرمایه انســانی متاثر از رکود 
تورمــی اقتصــاد جهانی فرســایش یافته و 
موجبــات بیکاری بلند مدت، بــه ویژه برای 

جوانان را فراهم آورده است. 
وی گفت: نسل جوان امروز در سراسر جهان در دنیایی 

سراسر از ناامنی و عدم اطمینان پرورش می یابند.  
نایب رئیس کانون عالی انجمن های صنفی کارفرمایی 
ایران در ژنو-ســوییس تأکیــد کــرد: در تمامی این 
شــرایط دلســرد کننده، این نیروی جوان است که از 
طریق کاهش هزینه های خدمــات اجتماعی، کاهش 
ســرمایه گذاری های انســانی، کاهش میزان اشتغال 
در کشورها، به  ویژه در کشــورهای کمتر توسعه یافته 
)LDC( با ۱.۱ میلیارد جمعیت، متحمل بار ســنگین 

این تأثیرات منفی هستند.

وی ابراز داشــت: وضعیت هشــدار دهنده 
کنونی ضــرورت بلنــد همتی واقــع بینانه 
وعملگرایانــه جامعه جهانی را گوشــزد می 
کند.عطاردیــان افزود: جامعــه جهانی می 
باید سیاست های نوآورانه و مبتکرانه ای، در 
راستای اجرای عدالت، و تحقق حقوق بشر از 
جمله حق توسعه و پیشرفت تدوین و اجرایی 
کند.نماینــده کارفرمایی ایران ابــراز امیدواری کرد: 
»استراتژی توســعه بین المللی« می باید تجارت بین 
المللی و همکاری های اقتصــادی را، با هدف افزایش 
ورود منابع خارجی به ســمت کشورهای کمتر توسعه 
یافته، به منظور تســریع روند ترقی در آن کشــورها 

گسترش دهد.
وی اظهار کرد: اگر ســازمان بین المللی کار به اهداف 
عدالــت اجتماعی تدوین شــده در اساســنامه خود 
پایبند و متعهــد بماند، می باید همــکاری های به روز 
شده و متناســب با دوران پسا-کووید را به اعضای خود 

ارائه دهد و در عین حال به شــرایط گروه های محروم 
و آســیب دیده در دنیای کار، به ویژه جوانان، اولویت 

دهد.
عطاردیــان تصریح کرد: مــن معتقدم کــه الگوهای 
مدیریتی مرسوم ILO می باید با رویکردهای مدیریتی 
راهبردی و پیشگامی سازگار با دنیای آینده جایگزین 
شــوند. این ســازمان همچنین می بایست در ساختار 
ســنتی خود بازنگری نموده و بررسی کند برای حفظ 
جایگاه و رســالت خود در دنیایی که به سرعت در حال 

تغییر است چه اقدامی باید انجام گیرد.
وی خاطرنشــان کرد: ســازمان بین المللــی کار در 
راستای تمرکز بر سیاست های اصولی کار شایسته در 
کشورهای توســعه نیافته، که توان و ظرفیت مقاومتی 
آنها برای واکنش صحیح بــه پیامدهای کووید کاهش 
یافته اســت، به مجموعه سیاست گذاری های جدید و 
متفاوت از آنچه در شرایط پیشین بکار می برد نیازمند 

است.

یک کارشناس بازار سرمایه معتقد است تصمیم هایی 
از جمله تعلیق عرضــه خودرو در بــورس کالا، تنها 
می تواند بســتر بروز رانت و معاملات غیرشــفاف را 
در بازار خودرو تعمیــق کند و این موضــوع به زیان 
تولیدکنندگان و ســهامداران و مصــرف کنندگان 

است.
احسان عســکری، با اشــاره به ماجرای تعلیق عرضه 
خودرو در بورس کالا اظهار کرد: همه کارشناســان و 
فعالان بازار سرمایه به این امر واقف اند که بورس کالا به 
دلیل بهره گیری از سازوکار عرضه و تقاضا با بیشترین 

موقعیت شفافیت روبه رو است.
وی ادامــه داد: عرضه خودرو در بــورس کالا می تواند 
به تولیدکنندگان خــودرو در زمینه فروش محصولات 
و کشــف نرخ های واقعی و عادلانه کمک کرده و نقشه 
راه جدیدی پیش روی صنعت خــودرو برای خروج از 

التهاب ها و ناکارآمدی ها برای تامین رضایت 
مصرف کنندگان نهایی فراهم کند.

این کارشناس بازار سرمایه با تاکید بر اینکه 
تعلیق عرضه خودرو در بورس کالا ســوالات 
بی پاســخی را پیش رویمان قــرار می دهد،  
گفت: نخست آنکه، هزینه های قیمت گذاری 
دســتوری در صنعت خودرو بــه زیان و نفع 

کدام گروه ها خواهد بود؟ در پاســخ به این پرسش ها 
هم باید بگویم واضح اســت،  زیان دیدگان این تصمیم 
سهامداران شــرکت های خودرویی و درنهایت مصرف 
کنندگان نهایــی خودرو هســتند. چراکــه با وجود 
ادعای حمایــت دولت ها از صنعت خودرو در کشــور،  
قیمت گذاری دســتوری،  شــرکت ها را با زیان مواجه 
کرده و ســود و یا عایدی هم برای ســهامداران در پی 

نداشته است.

عســکری افزود: نفع تعلیق عرضه خودرو در 
بورس کالا برای دلالان و رانت بازانی اســت 
که در پشت پرده هســتند و از محل قیمت 
گذاری دستوری و رانتی که شکل می گیرد،  

بیشترین نفع را می برند.
وی اظهــار کرد: در مکاتبــات وزارت صمت 
با بورس کالا دلیل ایــن تعلیق،تصمیم های 
صورت گرفتــه و مصوبه های اخذ شــده در شــورای 
هماهنگی اقتصادی عنوان شده است که این موضوع ها 
باید مورد بحث و بررســی قرار گیرد.اما اکنون باید به 
این موضوع توجه شود که اگر از ســازوکار بورس کالا 
در ایــن بخش بهــره گرفته نشــود و قیمــت گذاری 
دســتوری تداوم یابد، آنوقت ناکارآمدی ها در اقتصاد 

بیش ترتعمیق می یابد.
این کارشــناس بازار ســرمایه افزود: مخالفان عرضه 

خــودرو در بورس کالا باید به این پرســش ها پاســخ 
دهند که آیا عــدم عرضه هر کالایــی در بورس کالا به 
شفافیت اقتصادی منجر می شــود یا خیر؟  و اینکه آیا 
تصمیم مذکور به نفع اقتصاد کشور،  مردم و سهامداران 
است؟ به عنوان فعال بازار ســرمایه متاسفانه معتقدم 
دســت های پشــت پرده صنعت خودرو بسیار قوی تر 
از ســازوکارهای شــفافیت و معامله مبتنی بر عرضه و 

تقاضا عمل می کنند.
وی بــا بیــان اینکــه راهــکار دولــت بــرای تامین 
نیاز داخل مــی توانــد موافقــت بــا واردات خودرو 
باشد،گفت:تصمیم هایی همچون تعلیق عرضه خودرو 
در بورس کالا برای نظام اقتصادی کشــور جای بسی 
تاسف دارد که شــفافیت را قربانی یکسری ملاحظات 
و مصالح کوتاه مدت میکند، درحالی که به هیچ عنوان 

این مصالح و ملاحظات به نفع اقتصاد کشور نیست.

کار

خودرو

خریدار   سخنگوی وزارت صنعت، معدن 
و تجارت اعلام کرد: در نخســتین مرحله از 
تخصیص خودرو در قالب سامانه یکپارچه، 
حدود ۱۸۶ هزار خودرو بــه همه منتخبان 

قطعی و ذخیره تعلق می گیرد.
پس از اعلام نتایج قرعه کشی سامانه فروش 
یکپارچه خودرو در هفته گذشته، ابهاماتی 

به وجود آمد.
یکــی از مــوارد نقــص در فرآینــد قبلی 
قرعه کشــی خودروســازان، عدم پالایش 
فهرســت منتخبان بود؛ امــا در این دوره 
فهرســت منتخبان به لحــاظ احراز هویت 
کنترل شده و ۱۰ درصد از منتخبان شرایط 

لازم را احراز نکرده و حذف شدند.
بنابراین برای نخســتین بار از فهرست رزرو 
تعدادی از ثبت نــام کننــدگان جایگزین 
شــدند. بدین ترتیب برخی از منتخبان که 
در فهرســت رزرو بودند که اعلام این افراد 
به عنوان فهرســت رزرو و ســپس به عنوان 

فهرست منتخب باعث ایجاد ابهام شده بود.
در ادامه ســازمان حمایت اعلام کرد: برای 
همه کسانی که در فهرست اصلی منتخبان 
بودند و همچنین متقاضیانی که در فهرست 
رزرو بودنــد و ســپس در فهرســت اصلی 
منتخبان قرار گرفتند، خــودرو تخصیص 

داده خواهد شد.
»امید قالیباف« ســخنگوی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت در این زمینه در گفت وگو با 

خبرنگار اقتصادی ایرنا افزود: خودرو به همه 
منتخبان قطعی و ذخیره تعلق می گیرد.

وی گفت: ابتــدا مقرر بود بــه ۱۲ هزار نفر 
از فهرســت ذخیره خــودرو داده شــود، 
اما بعــدازآن به ایــن نتیجه رســیدیم که 
خودروســازان امــکان عرضــه ۱۷۶ هزار 

دستگاه خودرو را دارند.
قالیباف ادامــه داد: یعنی عــلاوه بر ۱۲۵ 

هزار نفر افــراد احراز هویت شــده و برنده 
قطعی که اعلام شــد، از آنجایی که حدود 
۵۰ هزار دســتگاه خــودرو مــازاد وجود 
داشــت و تعداد افراد رزرو نیز ۶۰ هزار نفر 
بود، مشخص شــد با اضافه کردن ۱۰ هزار 
خودروی دیگر در عمل هم به لیست قطعی 
شده ها و هم به فهرست ذخیره ها می توان 

خودرو داد.

ســخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت 
خاطرنشان کرد: به این ترتیب در نخستین 
مرحله از تخصیص خودرو در قالب ســامانه 
یکپارچــه، حــدود ۱۸۶ هزار خــودرو به 

متقاضیان عرضه خواهد شد.
وی بیان داشــت: البته برای ۶۰ هزار نفری 
که در فهرست ذخیره هستند از ۲۵ خرداد 

به بعد پیامک ارسال خواهد شد.

 در ایــن دوره در قالب ۱۱۵ طــرح فروش 
متنوع، شــامل فروش فوری، فوق العاده و 
طرح جوانی جمعیت با بــازه زمانی کمتر از 

یک سال، خودرو تحویل مردم خواهد شد.
در این دوره به منظور افزایش ســطح عرضه 
خودرو در ایجاد شــفافیت، فرآیند ثبت نام 
به صــورت یکپارچه با ۳۸ مــدل خودروی 
مختلف از ۶ خودروساز کشــور انجام شد و 
چهار میلیون و ۱۷۵ هزار و ۳۵۲ نفر ثبت نام 
کردند. به صــورت تفکیکی ســه میلیون و 
۸۷۸ هزار و ۳۰۱ نفر در طرح عادی و ۲۹۷ 
هزار و ۵۱ نفر در طرح حمایــت از خانواده 

ثبت نام کردند.
مجمــوع ظرفیــت در نظــر گرفته شــده 
توســط  عرضه شــده  خودروهــای  در 
خودروسازان در سامانه یکپارچه تخصیص 
برای ایــن دوره ۱۷۶ هــزار و ۹۱۱ خودرو 
بود که در قالب  ۱۱۵ طــرح فروش متنوع 
)فروش فوری، فوق العاده، پیش فروش های 
کمتر از یک ســال و مشــارکت در تولید( 
عرضه شــد که رشــد معنی داری نسبت به 

دوره قبلی قرعه کشی داشته است.
عرضه خــودرو در ســامانه یکپارچه باعث 
شــفافیت و ایجاد رویه ای واحــد در عرضه 
برای همــه خودروســازان و رفع شــائبه 
مهندسی عرضه به صورت قطره چکانی و یا 
عرضه خودرو در بازارهای غیر شــفاف شده 

است.

خریدار   دبیر انجمــن صنایع همگن نیرو 
محرکه و قطعه ســازان خودروی کشــور 
معتقد اســت کــه تصدی گــری دولتی و 
عملکــرد جزیــره ای ارکان تصمیم گیر و 
سیاستگذار، دو معضل کلان صنعت خودرو 

است.
»آرش محبی نــژاد« اظهار داشــت: برنامه 
افزایــش ۵۰ درصــدی تولید خــودرو در 
ســال جاری نســبت به ســال ۱۴۰۰ که 
خودروســازان داوطلبانــه افزایش بیش از 
۶۵ درصدی را وعده داده اند، دست یافتنی 

است اما الزمات و پیش شرط هایی دارد.
وی بیان داشــت:  در ســال های ۹۰ و ۹۶ 
تیراژ حدود ۱.۶ میلیون دستگاهی خودرو 
محقق شــد و بر این اســاس هدف گذاری 
امســال نیز چندان نامانوس و دور از ذهن 

نیست.
این مقام صنفی یادآور شــد: تــوان بالقوه 
صنعت قطعه ســازی )البته بــرای قطعاتی 
اســت که به تولید انبوه رســیده اند( تامین 

قطعه برای حــدود ۲.۲ میلیون دســتگاه 
خودرو در ســال اســت، البته این ظرفیت 
و قطعاتــی همچــون ECU، ایربــگ یــا 
سنســورهای خاص که بالاجبــار در زمان 
تحریم هــا داخلی ســازی شــده و هنوز به 
ظرفیت کامل نرسیده اند را شامل نمی شود.

وی گفت: با ایــن حال مشــکلاتی در اجرا 
وجــود دارد، همچنیــن الزاماتــی بــرای 
دســتیابی به اهداف برنامه مورد نیاز است 
که از آن جمله اصلاح شــیوه قیمت گذاری 
دســتوری قابل اشــاره اســت، زیرا بهبود 
کیفیــت و افزایش تیــراژ را نمی تــوان به 

صورت دستوری محقق کرد.
بالا بودن غیرمنطقی قیمت بازاری خودرو

محبی نژاد خاطرنشــان کرد:  البته وقتی از 
قیمت خــودرو صحبت می کنیــم، قیمت 
بازاری منظــور نیســت و در ایــن زمینه 
باید گفت »قیمت هــا به شــکل بیهوده  و 

غیرمنطقی بالا است.«
وی، الزام دیگر دســتیابی به اهداف افزایش 

تیراژ امســال را تامین نقدینگی برشمرد و 
گفت:  با توجه به متوسط تورم ۴۰ درصدی 
در جامعه و افزایش قیمت نهاده های تولید، 
افزایش تیــراژ نیازمند نقدینگــی زیادی 

است.
دبیر انجمــن صنایع همگن نیــرو محرکه 
و قطعه ســازان خــودروی کشــور تاکید 
کرد: تصدی گــری دولتی )و بــه جای آن 
هدایت گــری و سیاســتگذاری( و عملکرد 

جزیــره ای دولتی ها، مجلســی ها و ســایر 
ارکان تصمیم گیــر و سیاســتگذار صنعت 

خودرو، دو معضل کلان این صنعت است.
وی ابراز امیــدواری کرد تصمیم ســازان با 
اتخاذ تصمیمات واحد و یکسان، همچنین 
پرهیز از تشتت آرا، این صنعت را به سرمنزل 
مقصود برسانند، زیرا حتی وجود یک قانون 
هرچند معیوب، بهتر از چند قانون اســت و 
امید می رود در این مســیر بــه آرا و نظرات 

بخش خصوصی بهای بیشتری داده شود.
محبی نــژاد در پایان گفــت: اکنون جمع 
مطالبات تعیین تکلیف نشــده قطعه سازان 
از خودروســازان به ۴۷ هزار میلیارد تومان 
رســیده که ۱۸.۵ هزار میلیارد تومان آن را 
مطالبات تعیین تکیلف نشده معوق تشکیل 

می دهد.
بــرای  طراحی شــده  امســال  برنامــه 
خودروسازان تولید یک میلیون و ۶۰۰ هزار 
دستگاه خودرو است که یک میلیون و ۴۰۰ 
هزار دســتگاه آن بر پایه پلتفرم های داخلی 

خواهد بود.
در این راستا، ســهم ۷۵۰ هزار دستگاهی 
بــرای ایران خــودرو و ســهم ۶۵۰ هــزار 
دستگاهی برای ســایپا در نظر گرفته شده 
و با احتساب تولیدات ســایر خودروسازان 
کوچک و خصوصی، تیــراژ به یک میلیون و 

۶۰۰ هزار دستگاه خواهد رسید.
بااین حال کارشناسان معتقدند تحقق تیراژ 
یادشده مســتلزم ملزوماتی است که عدم 
تامین آن هــا می تواند برنامه یادشــده را با 

چالش ها و مشکلاتی همراه کند.
بررســی آمارهای منتشر شــده در سامانه 
کُدال حاکــی از تولید ۱۲۲ هــزار و ۳۱۷ 
دســتگاه خودرو توســط ســه خودروساز 
بزرگ کشــور یعنی ایران خودرو، ســایپا و 
پارس خــودرو از ابتدای امســال تــا پایان 
اردیبهشت ماه اســت. این میزان تولید در 
مقایسه با آمار مدت مشابه سال قبل )تولید 
۱۱۸ هزار و ۵۹۶ دســتگاه خودرو( رشــد 

۳.۱۳ درصدی نشان می دهد.

سازمانبینالمللیکاربایددرساختارسنتیخودبازنگریکند

بازندهتصمیمجدیدخودروییکیست؟
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هشداربهپایتختنشینان!
شرکت آب و فاضلاب استان تهران درباره افزایش شدید مصرف آب در 

پایتخت هشدار داد.
معاون نظارت بر بهره برداری شــرکت تامین و تصفیه آبفای اســتان 
تهران گفت: در چند روز گذشــته مصرف آب، روزانه بین ۳۰۰ تا ۴۰۰ 
هزار متر مکعب افزایش داشته به نحوی که میزان مصرف آب از حدود ۳ 
میلیون و ۲۰۰ هزار متر مکعب در روز یک شنبه ۱۵ خرداد، هم اکنون 

به حدود ۳ میلیون و ۶۰۰ هزار متر مکعب رسیده است.
 عبدالحسین مجدی زاده افزود: سال گذشــته در اوج گرما در ماه های 
تیر و مرداد، مصرف آب تهران بــه ۳ میلیون و ۸۰۰ هــزار متر مکعب 

رسید که عدد فعلی در حال نزدیک شدن به آن عدد است.
طبــق اعلام شــرکت آب و فاضلاب اســتان تهــران، وی گفــت: اگر 
همشــهریان تهرانی روزانه حــدود ۱۰ درصد )حــدود ۳۰۰ هزار متر 
مکعب( در مصرف آب صرفه جویی کنند به راحتی می توان فصل گرما 

را پشت سر گذاشت.

ذخایرآبسدهایپنجگانهاستانتهران
به۶۳۲میلیونمترمکعبرسید

مدیر دفتر بهره برداری و نگهداری از تاسیسات آبی و برقابی شرکت آب 
منطقه ای تهران، گفت: با ثبت بیش از ۱۸۰ میلــی متر باران از ابتدای 
سال آبی جاری تاکنون، ذخایر سدهای تامین کننده آب استان تهران، 
به ۶۳۲ میلیون متر مکعب رسید.محمد شهریاری با اعلام مطلب فوق، 
تصریح کرد: میزان حجم کل مخازن ســدهای اســتان تهران در حال 
حاضر ۶۳۲ میلیون متر مکعب اســت که این میزان در ســال گذشته 
۸۰۳ میلیون متر مکعب بوده اســت.وی با بیان اینکــه میزان بارش ها 
از ابتدای خرداد ماه ســال جــاری تاکنون ۰.۹ میلی متــر بوده که این 
مقدار در مدت مشابه سال گذشته رقم ۶.۸ میلی متر بود، گفت: بررسی 
وضعیت ورودی سدهای استان تهران نشان می دهد که میزان ورودی 
به مخازن در ســال آبی جاری ۸۸۴. ۸ میلیون مترمکعب رســیده که 
نسبت به ورودی ۱۱۱۸. ۶ میلیون مترمکعبی در مدت مشابه سال آبی 

گذشته ۲۱ درصد کاهش را نشان می دهد.
شــهریاری در ادامه گفت: حجم ذخایر پنج ســد امیرکبیــر، طالقان، 
لتیان، لار و ماملو در حال حاضر به ترتیــب ۱۳۰، ۲۵۳، ۶۱، ۱۲۲، ۶۶ 
میلیون متر مکعب اســت، در حالی که در زمان مشــابه سال گذشته، 
حجم ذخایر آبی پنج سد مذکور، به ترتیب  ۱۸۳، ۲۹۶، ۶۲، ۱۵۶، ۱۰۷ 

میلیون متر مکعب بوده است.

مدیردفتر بهره برداری و نگهداری از تاسیســات آبی و برق آبی شرکت 
آب منطقه ای تهران در پایان با اشاره به این موضوع که خط قرمز وزارت 
نیرو تامین آب شرب پایدار است، خاطرنشــان کرد : با توجه به شرایط 
اقلیمی کشــور و فصل گرمای پیش رو، رعایت الگوی بهینه مصرف در 
بخش های مختلف مصرف امری ضروری اســت و باید مورد توجه همه 

اقشار جامعه قرار گیرد.

جداولخاموشیدرتهرانمنتشرنمیشود
مدیرعامــل شــرکت توزیع نیــروی برق تهــران بزرگ گفــت: هیچ 
برنامه ای برای انتشــار جداول خاموشی در تهران وجود ندارد و در حال 
حاضر وضعیــت تولید و تامین برق در پایتخت مناســب اســت، علت 
خاموشــی های پراکنده اخیر نیز ارتباطی با کمبود بــرق ندارد بلکه از 

مشکلات فنی ناشی است.
کامبیز ناظریان، بــا بیان اینکه تمام تلاش صنعت برق برای تابســتان 
ســال ۱۴۰۱ بحث مدیریت و کنترل وضعیت و پیشــگیری از شرایط 
ایجاد شــده برای شهروندان در ســال ۱۴۰۰ تعریف شده است، اظهار 
کرد: مطابق برنامه ریزی های انجام شده هیچگونه برنامه ای برای اعلام 
جدول خاموشــی وجود ندارد و تمام تلاش همــکاران صنعت برق این 
است که با اســتفاده از ظرفیت های مدیریت مصرف و ابزارهایی که در 

این حوزه وجود دارد بتوانیم این شرایط را مدیریت کنیم.
وی با بیــان اینکه هدف این اســت که تابســتان امســال را  با حداقل 
محدودیت و یا بدون محدودیت پشت سر بگذاریم، گفت: در حال حاضر 
هیچگونه برنامه ای برای خاموشی وجود ندارد و سیاستی در این زمینه 
تعریف نشده است.مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ با 
اشاره به علت وقوع خاموشی های پراکنده در کشور، اظهار کرد: شبکه 
برق تهران بســیار وســیع بوده  به طوری که بیش از ۳۲ هزار کیلومتر 
شــبکه در تهران وجود دارد. این حجم از شبکه به دلیل ماهیت فنی که 
دارد، هم در شرایط عادی و هم در شرایط گرمای هوا بر اثر عبور جریان 

دچار عارضه یا حادثه می شوند.
به گفته ناظریان علاوه بر این به دلیل برخی عوامل همچون طوفانی که 
در روزهای گذشته اتفاق افتاد، برخورد اشیا خارجی و یا مسائلی از این 
قبیل ممکن اســت موجب ایجاد اختلال در شبکه شود که به سبب آن 

شاهد بروز خاموشی های موقت و پراکنده در سطح تهران باشیم.
وی با بیان اینکه این قطعی هــا در مقابل ظرفیت هــای تامین برق در 
تهران در حداقل قرار دارد و علت آن هم مربوط به ذات شــبکه و مسائل 
فنی شبکه اســت، اظهار کرد: هیچگونه محدودیتی برای تولید برق در 
کشور وجود نداشــته و برنامه ریزی این اســت که بر همین اساس نیز 
ادامه دهیم.مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق تهران بزرگ با تاکید 
بر اینکه امیدواریم با همین روش و برنامه هایی  برای روزهای آتی داریم 
تا با هماهنگی که بین سازمان ها و ارگان های مختلف قرار دارد بتوانیم 
شرایط را مدیریت کنیم و تابســتان را بدون مشکل پشت سر بگذاریم، 
گفت: درحال حاضر شرایط تامین برق تهران باتوجه به شرایط طبیعی 

نسبتا مناسب است و مشکل خاصی نداریم.

عضو کمیسیون انرژی مجلس مطرح کرد
موفقیتدولتدرمدیریتمصرفبرق

 عضو کمیســیون انرژی مجلس گفــت: اقدامات وزارت نیــرو و ایجاد 
زمان بندی جابجایــی بار مصرف برق در کنار هماهنگی انجام شــده با 
صنایع می تواند زمینه حداقل شــدن آثار منفی ناترازی تولید و مصرف 
برق را ایجاد کند.مصطفی نخعی ضمن اشاره به برنامه وزارت نیرو برای 
تامین برق پایــدار فصل گرم گفت: به طور کلی وزارت نیرو و مشــخصا 
توانیر در مسئله مدیریت مصرف برق صنایع رویه مناسب و موثری را در 

پیش گرفته اند و صنعت برق در مسیر صحیحی حرکت می کند.
عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی با اشــاره به تامین برق 
زمســتان ســال ۱۴۰۰ گفت: تامین برق زمستان ســال قبل با وجود 
اینکه سال ۹۹  محدودیت تامین انرژی داشتیم، نشان دهنده موفقیت 
دولت در مسئله برق اســت.وی ادامه داد: اقدامات وزارت نیرو و ایجاد 
زمان بندی جابجایی بار در کنار هماهنگی انجام شده با صنایع می تواند 

زمینه حداقل شدن آثار منفی ناترازی تولید و مصرف برق را ایجاد کند.

نیرو

به دنبال اعمــال محدودیت  برق مصرفــی صنایع که 
واحدهای تولید فولاد و ســیمان در ابتدای لیست این 
صنایع قرار دارند، برخی واحدهای بزرگ تولیدکننده 
فولاد نسبت به کاهش شــدید تولید با توجه به میزان 

محدودیت های اعمال شده هشدار داده اند.
 با توجه به نزدیک شدن به فصل تابستان و قطعی های 
برق، طبق ســنوات گذشــته، واحدهای ســیمانی و 
فولادی جزو اولین واحدهایی خواهند بود که با قطعی 
برق و کاهش مصرف روبرو می شوند؛ این محدودیت ها 
به منظــور تامین برق پایدار و تداوم برق رســانی از ۱۵ 
خرداد  ماه آغاز شده و تا ۱۵ شــهریور ماه با هماهنگی 
وزارت صنعـــت معــدن و تجارت و براســاس مصوبه 

هیات وزیران اعمال خواهد شد.
جدول میزان مصرف واحدهــای فولادی به آن ها ابلاغ 
شده است که براساس تفکیک ماه های و هفته های هر 

ماه متفاوت است.
شرکت های برق هشدار داده اند مطابق مصوبه کاهش 
مصرف برق صنایع، در صورت عدم رعایت سهیمه های 
ابلاغی توسط مشــترکان، علاوه بر افزایش بهای برق 
تا دوبرابر تعرفه موجــود، برای مصرف بــرق مازاد بر 

سهیمه تعیین شده، با اعلام قبلی، نسبت به 
قطعی برق واحد اقدام خواهد شد.

در این رابطــه، فولاد خراســان اعلام کرده 
اســت: با عنایت به لزوم مدیریت و کاهش بار 
صنایع در پیک تابستان ۱۴۰۱ و محدودیت 
ســقف مصرف و تأمین برق مشترکان، بنابر 
میزان و حد مصرف مشــترکان شرکت برق 

منطقه ای خراسان که از سوی شرکت مدیریت شبکه 
برق ایران تعیین شده اســت، فعلا مقرر شده است که 
در مرداد ماه ســال جاری به مدت یــک ماه تعطیلات 
تابســتانی داشــته و مصرف خود را بــه حداکثر ۳۰ 
مــگاوات محدود کنیم و در ســایر زمان هــا از ابتدای 
خرداد ماه تا پایان شــهریور ماه مصــرف خود را به ۵۰ 
درصد تقلیل داده و حداکثر تــا ۱۲۰ مگاوات محدود 

شود.
 فولاد خراســان درپی اعمــال محدودیت ها مصرف 
برق هشــدار داده اســت: با اعمال محدودیت مذکور، 
توقف کامــل تولید ناحیه فولادســازی در مرداد ماه و 
کاهش ۵۰ درصــدی تولید فولادســازی در خرداد، 
تیر و شهریور ماه ســال جاری را در پی خواهد داشت. 

پیش بینی می شــود در صــورت اعمال این 
محدودیت، تولید و فروش شمش پیش بینی 
شده برای دوره چهار ماهه مذکور به ترتیب 
حدود ۶۰ درصد و ۳۰ درصد کاهش داشــته 
باشــد. ضمنا با توجه به قابلیت فروش گندله 
و آهن اســفنجی پیش بینی می شود اعمال 
محدودیت مذکور تأثیر بــا اهمیتی بر تولید 
ناحیه گندله سازی، احیاء مستقیم و واحد نورد نداشته 

باشد.
مدیرعامل شرکت فولاد خوزســتان نیز در نامه ای به 
رئیس اداره نظارت بر ناشــران گروه صنعتی و معدنی 
ســازمان بورس اوراق بهادار، ضمن اشــاره بر اعمال 
محدودیت های مصرف بــرق در بــازه زمانی مذکور، 
پیش بینی کرده است:  آثار اعمال محدودیت انرژی بر 
تولید از دســت رفته، مقــدار ۴۴۰ هزار تن شــمش 
فولادی و به ارزش برآوردی فروش به مبلغ ۶۵ میلیون 

و ۵۳۷ هزار و ۸۹۸ ریال پیش بینی شده است.
به دنبــال بلاغ محدودیــت برق فولادی هــا، انجمن 
تولیدکننــدگان فولاد ایران روز گذشــته )۱۷ خرداد 
ماه( نســبت به این موضــوع معترض شــده و ضمن 

تاکید صریح بر اینکه بایســتی خاموشــی ها در همه 
صنایع و با برنامه کارشناســی اعمال شود، در نامه ای 
به وزیــر صنعت، معــدن و تجارت، خواســتار اصلاح 
محدودیت های تامین برق کارخانه های فولادی شده 
است. همچنین شایان ذکر اســت که برای واحدهای 
ســیمانی  نیز کاهش ۵۰ درصدی مصرف سال گذشته 
واحدهای ســیمانی ابلاغ و اعمال شــده است؛ براین 
اساس واحدهای ســیمانی مجاز به مصرف ۵۰ درصد 
دیماند مصرفی ســال گذشته برای تابســتان امسال 
هستند.در این رابطه ســیمانی ها نیز نسبت به کاهش 
این میزان مصــرف برق ابراز نگرانی کــرده و معتقدند 
این موضوع سبب خواهد شد که کارخانه های سیمان 
نتوانند تولید خود را ادامه دهنــد. تولید کلینکر آن ها 
که برای فعالیت کوره نیاز به برق است، متوقف خواهد 
شــد و بدین ترتیب چنانچه برق مورد نیاز برای تولید 

کلینگر  تامین نشود، قطعا تولید متوقف خواهد شد.  
ســیمانی ها اعلام کرده انــد که تــا ۳۰ درصد کاهش 
مصرف برق را در جهــت کمک به تامیــن پایدار برق  
می تواننــد مدیریت کنند اما بیــش از ۳۰ درصد قطعا 

تولید را با مشکل مواجه خواهد کرد.

برق

خریــدار   معــاون اکتشــاف مدیریت 
اکتشــاف شــرکت ملی نفت ایــران اعلام 
کرد: تا ۳۰ســال پیش ۹۰ درصد دکل های 
حفاری نفت کشــور وارداتی بود که اکنون 
۷۰ درصد این دکل هــا در داخل تولید می 
شود. بهمن ســلیمانی در نشست تخصصی 
بررسی چالش ها و فرصت های اشتغالزایی 
دانش بنیان در علوم زمیــن که در پردیس 

کرج دانشگاه خوارزمی برگزار شد، افزود: 
تلاش هــا براین اســت تا تمــام دکل های 
حفاری با کمک شــرکت های دانش بنیان 

در داخل کشور ساخته شود.
وی  با بیان اینکه مدیریت اکتشــاف شرکت 
ملی نفت ایــران ۱۰ پــروژه بــزرگ را به 
دانشــگاه های کشور ســپرده است، گفت:  
امروز از ظرفیت برخی نهادها مانند ســتاد 
اجرایی فرمان امــام )ره(  در بخش صنعت 

نفت استفاده می شود.
معاون اکتشــاف مدیریت اکتشاف شرکت 
ملی نفت ایران اظهار داشــت: بایســتی به 
ایده های فناورانه و ابداعات بها داده شــود و 
انگیزش های پیشــرو و همه افراد در دانش 
بنیان ها باید خلاق باشــند که اگر نباشند 
دانش بنیان نیســتند ضمن اینکه شرکت 
های دانش بنیــان از راه هــای جدید برای 
فعالیت اســتفاده کننــد و از فعالیت های 

کلاسیک خارج شوند.

مساله اشتغال بایستی با همفکری 
حل شود

رییس دانشــکده علــوم زمین دانشــگاه 

خوارزمی نیز در نشســت تخصصی بررسی 
چالش ها و فرصت های اشــتغالزایی دانش 
بنیان در علوم زمین گفت:  امســال، ســال 
علوم پایه از طرف یونســکو و ســال تولید، 
اشــتغال آفرین و دانش بنیان از سوی رهبر 
معظم انقلاب نامگذاری شــده که به همین 
دلیل تصمیم گرفتیم ایــن رویداد را برگزار 

کنیم.
محمد نخعی افزود: حل مشــکلات اشتغال 
زایی فقط هدف این نشســت نیســت بلکه 
به دنبال ایجاد یک بســتر برای تفکر در این 

زمینه هستیم زیرا اشتغال یک مساله بزرگ 
برای کشور اســت که باید با همفکری حل 

شود.
وی با تاکید بر اینکه بایســتی بدانیم برای 
حل مشکلات و حل مســاله در کشور باید 
چه کنیم، اظهار داشــت: بایســتی بدانیم 
چرا دولت برای دریاچــه ارومیه هفت هزار 
میلیــارد تومان بودجه گذاشــت ولی برای 
هامــون کاری نکــرد و چرا گــرد و خاک 
خوزستان تبدیل به یک مســاله ملی شد و 

بعد از چند سال مطرح شد.

نخعی گفت: باید بدانیم در حوزه علوم زمین 
و اشتغالزایی چگونه مشــکل اشتغال را به 
یک مســاله ملی تبدیل کنیم که در دولت و 
مجلس به آن اهمیت دهند و چرا استادیوم 
رفتن خانوم ها مساله شــده ولی این گونه 
مسائلی که تضاد منافع اســت مطرح نمی 

شود.
وی افزود: بایــد بدانیم که چگونه مســاله 
اشتغالزایی به یک مســاله ملی تبدیل شود 
و باید کاری کنیم بتوانیم کافه اشــتغالزایی 

علوم زمین در کل کشور به وجود آید.

وی با بیان اینکه ایجاد این کافه ها مهمترین 
بخش رشد یک کشور است، تصریح کرد: در 
فضای مجازی گفته شــده که سوییس بعد 
از جنگ جهانی برای بازســازی کشــورش 
کتابخانــه تولید کرد که پس از چند ســال 
اکنــون نتیجــه اش دیده می شــود و یک 
کشور صلح جو اســت و در شرایطی که ۴۶ 
کشور با هم درگیر هستد حافظ منافع آن ها 

سوییس است.
رییس دانشــکده علوم زمین دانشگاه 
خوارزمــی گفت: بایســتی بــا ایجاد 
مساله در کشور به دنبال رفع مشکلات 

باشیم.
رویداد بررســی چالش هــا و فرصت های 
اشــتغال زایی دانش بنیــان در علوم زمین 
با مشارکت دانشــکده علوم زمین دانشگاه 
خوارزمی، شــتابدهنده تواناتــک و مرکز 
رشد و احدهای فناوری دانشگاه خوارزمی  
بصورت یک پنل و نشست تخصصی برگزار 

شد.
متخصصین از دانشــگاه هــا، انجمن های 
علمی و شــرکت های بزرگ صنعتی چون 
شــرکت ملی نفت، صنایع معدنی و آب که 
در حقیقت شاخه های مختلف علوم زمین 
را پوشــش می دهند دور یک میز به تبادل 

نظر پرداختند.
همچنین با هماهنگی های  انجام شــده  با 
دانشــگاه های کشور که رشــته های علوم 
زمین را تدریس مــی نمایند، نزدیک به ۴۰ 
دانشجوی ممتاز به شــکل حضوری در این 

رویداد حضور یافتند.

هشدارفعالانصنعتفولادنسبتمحدودیتهایاعمالیبرق

خریدار   توسعه نیافتن ظرفیت نیروگاهی 
کشــور در اثر اهمال کاری های دولت قبل 
تداوم ناتــرازی تولید و مصرف بــرق را به 
دنبال داشــت، به گونه ای که نگرانی درباره 
تامین بــرق را تبدیل بــه دغدغه ای جدی 
کــرده اســت؛ بااین حال دولت ســیزدهم 
همه تلاش خود را بــرای کاهش این نگرانی 
بکار گرفتــه اســت. هم زمان بــا افزایش 
دمای هوا مصرف برق کشــور روبه افزایش 
گذاشــت به نحوی که در روزهای اخیر این 
میزان به رکورد کم ســابقه حدود ۶۰ هزار 
مــگاوات رســید.ناترازی تولیــد و مصرف 
برق در دو ســال گذشــته خاموشــی های 
کــه  زد  رقــم  را  برنامه ریزی شــده ای 
خسارت های سنگینی را متوجه کشورمان 

کرد اما علت این ناترازی ها چیست؟
در مــاده ۴۸ قانون برنامه ششــم توســعه 
دولت مکلف شــده از طریــق وزارت نیرو 
در طــول اجــرای برنامه تــوان تولید برق 
کشــور را تا بیســت وپنج هزار مــگاوات از 
طریق ســرمایه گذاری مؤسسات عمومی 
غیردولتی، تعاونی و خصوصی اعم از داخلی 
و خارجــی یا منابــع داخلی شــرکت های 
تابعه یــا به صــورت روش هــای متداول 

سرمایه گذاری افزایش دهد.
در ســال های ۹۷، ۹۸ و ۹۹ معادل ۶ هزار و 
۱۱۸ مگاوات به ظرفیت برق کشــور اضافه 
شده است، یعنی طی هرسال حدود ۲ هزار 
مگاوات و این در حالی است که طبق برنامه 
ششم توسعه ســالانه باید ۵ هزار مگاوات به 
ظرفیت تولید برق کشــور اضافه شــود و تا 
پایان سال ۱۴۰۰ ظرفیت تولید برق کشور 

به ۱۰۱ هزار مگاوات برسد.
ظرفیت اســمی تولید برق کشــور در حال 

حاضر حدود ۸۵ هزار مگاوات اســت که در 
اوج مصرف در ایام پیــک میزان تولید از این 

ظرفیت به حدود ۶۰ هزار مگاوات می رسد.
نگاهی به افزایش ظرفیت نیروگاهی کشور 
در طول انقلاب اســلامی نشان می دهد این 
ظرفیت در چهار دهه گذشــته رشدی ۳۴ 
برابر داشته و از ۲ هزار و ۵۰۰ مگاوات ابتدای 
پیروزی انقلاب اســلامی به حدود ۸۵ هزار 

مگاوات تا پایان سال ۱۳۹۹ رسیده است.
با وجود این افزایش چشمگیر ظرفیت تولید 
برق کشــور در طول چهار دهه گذشته، در 
طول ســال های دولت قبل شــاهد کاهش 
ظرفیت نصب شــده نیروگاه های کشور در 
هرسال بوده ایم که این امر به تداوم ناترازی 

تولید و مصرف برق دامن زد.
بر اساس آمار ارائه شــده در کتاب آمارنامه 
تفضیلی صنعت برق ایران، رکورد بیشترین 
ظرفیت اسمی نصب شــده نیروگاه ها و در 

طول یک سال در سال ۱۳۸۹ با اضافه شدن 
چهار هــزار و  ۹۳۵ مگاوات به شــبکه برق 

تعلق گرفته بود.

کمترین رشد توسعه ظرفیت 
نیروگاهی در هشت ساله دولت ها 

یازدهم و دوازدهم
قابل توجه آن اســت کــه کمترین ظرفیت 
اسمی نصب شده در طول دولت نیز با اضافه 
شدن ۹۴۳ مگاوات در ســال ۹۴ ثبت شده 

است.
آمارهــای منتشــره نشــان از آن دارد که 
در طول عمــر دولت یازدهــم و دوازدهم، 
ظرفیت اســمی اضافه شــده نیروگاه های 
کشــور به ترتیب ۷ هزار و  ۴۸۷ مگاوات و ۸ 

هزار و  ۵۷۲ مگاوات بوده است.
 این آمار در حالی بیان می شود که در طول 
دولــت دهم ظرفیت اســمی اضافه شــده 

نیروگاه های کشــور با ثبت رکــورد پانزده 
هزار و  ۹۹۷ مگاوات به تنهایــی با ظرفیت 
اضافــه شــده در طــول دولــت یازدهم و 

دوازدهم برابری می کند.
گزارش مرکز پژوهش های مجلس شورای 
اسلامی هم بیانگر آن است که آمارها حاکی 
از آن اســت که از منظر عملکرد هشت ساله 
دولت ها، دولت یازدهم و دوازدهم کمترین 

رشد توسعه ظرفیت نیروگاهی را دارد.

ناترازی 1۹ هزار مگاواتی برق، 
یادگاری 8 سال گذشته

بررسی ها نشان می دهد که نیاز مصرف برق 
در ســال ۱۳۹۸ به ۶۰ هزار و ۸۲۵ مگاوات 
رســیده بود و این میزان در ســال ۱۳۹۹ با 
رشــدی نزدیک بــه ۵ درصد بــه ۶۳ هزار 
و ۸۵۴ مــگاوات و در ســال ۱۴۰۰ بــه ۶۷ 
هزار و ۱۲ مگاوات رســید. حالا بر اســاس 

برآوردهای صورت گرفته، نیاز مصرف برق 
در تابستان امســال حدود ۷۰ هزار مگاوات 
تخمین زده می شود؛ اما یک مسئله شرایط 
تأمین پایدار برق کشــور را سخت می کند 
و آن هــم عقب ماندگی ۲۰ هــزار مگاواتی 
توسعه نیروگاهی کشــور در سال های اخیر 
و بی توجهی دولت قبل به این شکاف عمیق 

میان تولید و مصرف است.
 در ۸ ســال گذشــته باید ۴۰ هزار مگاوات 
ظرفیت جدید نیروگاهی در کشــور احداث 
می شــد اما تنها ۲۰ هزار مــگاوات محقق 
شد. به این ترتیب کاهش ســرمایه گذاری 
در زمینه توســعه ظرفیت نیروگاهی کشور 
شــرایطی را رقم زد که سال گذشته کسری 
تولید و ظرفیت نیروگاهی کشور به ۱۵ هزار 

مگاوات برسد.
پایان تابستان 6 هزار مگاوات ظرفیت 

نیروگاهی جدید وارد مدار می شود
حالا با فرض رشــد ۴.۵ تــا ۵ درصدی اوج 
مصرف برق، این عدد در سال جاری با فرض 
ادامه یافتن روند قبلی بــه ۱۹ هزار مگاوات 
ناترازی می رســید که معــادل ۲۵ درصد 

تولید برق کشور است. 
به عبارتــی، دولت قبل معــادل ۲۵ درصد 
ظرفیت نیروگاهی کشــور، کسری تولید به 

یادگار گذاشت.
البته قرار اســت تا پایان تابستان امسال 
۶ هزار مــگاوات ظرفیت نیروگاهی جدید 
وارد مدار شــود که بالاترین میزان سالانه 
ایجاد ظرفیــت نیروگاهی جدید در تاریخ 
صنعت برق اســت؛ اما با وجود این ۶ هزار 
مــگاوات جدیــد، بازهم ناتــرازی میان 
تولید و مصرف برق کشور حدود ۱۳ هزار 

مگاوات خواهد بود.

 در دولت قبل

عقبماندگیتوسعهظرفیتنیروگاهیحاصلیجزخاموشینداشت
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وزیر آموزش و پررش خبر داد
آزادسازیوقتدانشجویانسالچهارممراکز
تربیتمعلمبرایجبرانکسرینیرویانسانی

وزیر آموزش و پرورش از اختصــاص ۷۵۰۰ میلیارد تومان به آموزش و 
پرورش در سفرهای استانی رییس جمهور خبر داد.

 یوسف نوری در دیدار با نماینده ولی فقیه در اســتان هرمزگان اظهار 
کرد: تمدن نوین کشــور در آمــوزش و پرورش شــکل می گیرد و این 
مسئولیتی اســت که رهبر معظم انقلاب اســلامی بر عهده آموزش و 
پرورش نهاده است و تحقق این مســیولیت با راهبری نمایندگان ولی 

فقیه میسر است.
وی به توفیقات کسب شده در حوزه های مدرسه سازی، جبران کمبود 
و ارتقای نیروی انســانی اشــاره کرد و افزود: تا کنون هفت هزار و ۵۰۰ 
میلیارد تومان در ســفرهای دولت به اســتان های مختلف تخصیص 
اعتبار داده شده تا کمبودهای سخت افزاری در حوزه آموزش و پرورش 

جبران شود.
وی از مهاجرت  به حاشیه شــهرها به عنوان یک چالش برای آموزش و 
پرورش نام برد و بیان کرد: به دلیل مهاجرت ها، مدرسه ای در روستای 
جانوری یک دانش آموز دارد، اما بــرای آن دانش آموز، معلم اختصاص 

داده ایم.
وزیر آمــوزش و پرورش توجه بــه نیروی انســانی را مهمترین اولویت 
آموزش و پرورش عنــوان و تاکید کرد: در مناطق دور از مراکز اســتان 
ها با مشکل کمبود اعتبار در اداره مدارس شبانه روزی مواجه هستیم و 
تغییر سیاســت ها برای افزایش ماندگاری نیروها در این مناطق بسیار 

ضروری است.
وی به استخدام بیش از ۳۴ هزار نفر در ســال جاری و آزادسازی وقت 
دانشجویان سال چهارم مراکز تربیت معلم برای جبران کسری نیروی 
انسانی اشاره کرد و گفت: برای جبران کمبود نیروی انسانی، بیش از ۸۰ 
هزار معلم در آموزش و پرورش جــذب خواهیم کرد تا کمبودها را حتی 

الامکان جبران کنیم.
به گزارش مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت آموزش و پرورش، 
وزیر آمــوزش و پرورش تاکید کــرد: تغذیه دانش آمــوزان در مناطق 
محروم را نیز احیا خواهیــم کرد و با وجود کمبــود اعتبارات، کارهای 
بزرگی برای تغذیه رایگان دانش آموزان مناطق کمتر برخوردار در حال 

انجام است.
نوری بر اســتفاده هر چه بیشــتر از روحانیون در مدارس تاکید کرد و 
گفت: اولویت آموزش و پرورش به دلیل کمبود نیروی انســانی، جذب 

نیروی آموزشی برای تدریس در کلاس درس است.

رییس سازمان محیط زیست: 
مشکلریزگردهابایددرفضایدیپلماسی

رفـعشود

رییس سازمان محیط زیست کشور با اشــاره به ایجاد رویکرد واحد در 
کشورهای درگیر گرد و غبار گفت: مشــکل گرد و غبار و ریزگردها باید 

در فضای دیپلماسی رفع شود.
»علی سلاجقه« با اشاره به ســفر هفته گذشته خود به عراق و سوریه به 
منظور رفع مشــکلات گرد و غبار و ریزگردها و سفر پیش رو به امارات، 
کویت و ترکیه، گفت: خوشبختانه با این سفرها، رویکرد و حس واحدی 

دارد اتفاق می افتد.  
وی افزود: در سال ۹۰ زمانی که مسئول منابع طبیعی کشور بودم با این 
کشورها جلســه ای برگزار کردیم که در آن زمان رویکردها مثل امروز 

نبود و موضع واحدی احساس نمی شد.
معاون رئیس جمهور خاطرنشــان کــرد: اما  امروز موضع واحد اســت 
و کشــورهای منطقه به دنبال راهکار برای عملیاتی کــردن کار و رفع 

مشکل ریزگردها هستند.
سلاجقه درعین حال ادامه داد: از آنجا که کشورهای مختلف درگیر این 
موضوع هســتند و فقط به ما مربوط و محدود نمی شود؛ طبیعتا اختیار 

انجام بسیاری از کارها را خودمان به تنهایی نداریم.
وی تأکید کــرد: کار باید در فضای دیپلماســی به جلو برود و نســخه 
عملیاتی آن توسط این کشورها پیچیده و مشکل غبار و ریزگردها رفع 

شود.
رئیس سازمان محیط زیست اظهار داشــت: به همین منظور شانزدهم 
خرداد نشستی با حضور ســفرای ۱۵ کشور در سازمان محیط زیست با 
موضوع دیپلماســی محیط زیست برگزار شــد که نتیجه بسیار خوبی 
داشت و بیست ویکم تیر هم نشســتی با وزرای محیط زیست با موضوع 

تغییر اقلیمی، آب و گرد و خاک برگزار می شود.
سلاجقه ابراز امیدواری کرد: در نشست با وزیران یک نقشه بسیار خوب 
عملیاتی چیده شــود و به ویژه با همکاری کشــورهایی منشــأ شرایط 

موجود هستند، بتوانیم کار را شروع کنیم.
عراق، ســوریه، عربســتان، اردن، کویت، یمن، عمان، امارات متحده 
عربی، قطر، بحرین، تاجیکســتان، ازبکستان، قزاقستان، ترکمنستان، 
افغانستان، پاکســتان، هند، ترکیه، جمهوری آذربایجان، ارمنستان، 
گرجستان و روسیه کشورهایی هستند که ایران تحت تاثیر کانون های 
گرد و غباری آنها قرار دارد که سالانه حدود ۱۴۷ میلیون تن گرد و غبار 

به هوا بلند می کنند.

برگزارینمایشگاهعکسبهمناسبتهفتهحج
درمترویتهران

به مناســبت آغاز هفته حج، نمایشــگاه عکس با عنوان حج و زیارت در 
گذرگاه های فرهنگی متروی تهران به نمایش گذاشته می شود.

ســید محمد نقیب سرپرســت معاونت امــور فرهنگــی و اجتماعی 
شــرکت بهره برداری راه آهن شــهری تهران و حومه درباره برگزاری 
این نمایشــگاه گفت: به مناســبت فرارســیدن هفته حج و به منظور 
گرامی داشــت این هفته نمایشــگاه عکس با موضوع حــج و زیارت در 

معرض تماشای عموم مسافران مترو قرار می گیرد.
نقیب افزود: با توجه به نزدیک بودن اعزام زائران جهت تشــرف به خانه 
خدا و آشنایی شــهروندان با مناســک حج ابراهیمی، نمایشگاه عکس 
شامل تصاویر مربوط به این مراسم در بیســت فریم به نمایش گذاشته 

می شود.
وی تصریح کرد: ایســتگاه های میدان حضرت ولی عصــر )عج(، امام 
خمینی )ره(، شادمان، حرم مطهر، فردوســی و توحید محل برگزاری 

نمایشگاه است.
این نمایشگاه با همکاری و مشارکت حوزه نمایندگی ولی فقیه در امور 
حج و زیارت برگزار می شــود، از شانزدهم تا بیســتم خرداد ماه آماده 

بازدید عموم مسافران شهر زیرزمینی است.

شهر

مهشید جعفری معظم  یکی از مهم ترین 
چالش های مدیریت شــهری کمبود واگن 
در متــرو تهران اســت و بر همین اســاس 
برای جبران این مشــکل و رفع این چالش 
قراردادهای خریــد واگــن و تامین واگن 

داخلی در حال انجام است
کمبــود واگن های مترو یکی از مشــکلات 
اساسی شــهر تهران به شــمار می رود و در 
این میان قدیمی بــودن واگن های موجود 
و خــراب بودن آنهــا منجر به بــروز برخی 
مشکلات و کاســتی ها در حوزه حمل و نقل 

عمومی ریلی شده است.
نیاز به خریــد واگن های جدیــد و اورهال یا 
همان بازآفرینــی واگن های موجود از جمله 
موضوعاتی است که تهران با آن مواجه شده 
و مدیریت شهری برای آن برنامه ریزی کرده 
است.روزانه هزاران نفر از شهروندان تهرانی 
مترو را بــرای تردد خود انتخــاب می کنند 
و شــلوغی مترو در ســاعات ابتدایی صبح و 
پس از پایان تعطیل شــدن ادارات، مدارس 
و دانشگاه ها یکی از چالش هایی است که در 
شــهر تهران وجود دارد بر همین اساس نیاز 
است که مدیریت شــهری تهران برای حل 
این مشــکل چاره ای بی اندیشد.اسفند ماه 
سال گذشته بود که شهردار تهران در مراسم 
افتتاح ایستگاه مترو بوستان گفتگو از نیاز به 

۲ هزار و ۵۰۰ واگن در مترو تهران خبر داد.
علیرضــا زاکانی شــهردار تهــران گفت: 
ناوگان هفت خــط مترو تهــران به ۲۵۰۰ 
واگن احتیاج دارد امــا در حال حاضر تعداد 
واگن های مترو تهران ۱۵۰۰ عدد است که 
از همین تعــداد نیز ۳۶۴ واگــن آن از رده 

خارج شده و مابقی نیز نیاز به اورهال دارند.
قــرارداد ۲ هــزار میلیــارد تومانــی برای 
بازســازی ۷۰۰ واگن در حال انعقاد است و 
برای تأمین این واگن هــا تمهیدات لازم را 

انجام داده ایم
شهردار تهران با اشــاره به واگن های مترو 
اظهار کرد: قرارداد ۲ هــزار میلیارد تومانی 
برای بازســازی ۷۰۰ واگــن در حال انعقاد 
اســت و برای تأمین این واگن ها تمهیدات 
لازم را انجــام داده ایــم و قــرارداد ۸۰۰ 
میلیاردی را بانک شــهر منعقد کرده ایم و 
همچنین اقدامی را با کارگزاری شهرداری 

پیش برده ایم.وی ادامــه داد: دولت مکلف 
بود که سهم خود را پرداخت کند و از طریق 
تهاتــر برخی منابــع خارج شــدند و برای 
تعدادی واگن ملی وارد عمل شدیم و قرار بر 

این است که دولت مبلغی را پرداخت کند.
زاکانی گفت: متأسفانه در سال های گذشته 
انبارهای مترو تأمین نشده بودند و در بخش 
ظرفیت اقلام موجودی ما صفر بوده اســت.

اما یکی از مشــکلات کمبــود واگن و عدم 
نوســازی ناوگان مترو تهران ایجاد آلودگی 

هوا در پایتخت است.
توســعه حمــل و نقــل عمومی یکــی از 

موضوعاتی است که می تواند به رفع مشکل 
آلودگی هوا کمک کند و بر همین اســاس 
است که مدیریت شــهری به دنبال انعقاد 
قراردادهای متعدد برای تأمین واگن مترو 
تهران اســت.یکی از برنامه های شهرداری 
تهران برای تأمین واگن متروی خرید واگن 
از دیگر کشورهاست به گفته شهردار تهران 
قرارداد خرید ۶۳۰ واگن با چین و تهیه ۴۲۰ 

واگن داخلی دنبال می شود.
از ســوی دیگر به گفته رئیس شورای شهر 
تهران در ۸ ســال اخیر هیچ واگن متروی به 
تهران اضافه نشــده است و مدیریت شهری 

در تلاش اســت تا با همکاری هیئت دولت 
بتواند تأمین واگن های مــورد نیاز تهران را 
انجام دهد.مجتبی شــفیعی معاون حمل 
و نقل ترافیک شــهرداری تهران، با اشاره به 
تأمین واگن های متــرو اظهار کرد: در حوزه 
تأمین واگن مشکلاتی وجود دارد و کسری 
این واگن ها به صورت کامل مشهود هستند.
وی ضمن اشــاره به تأمین واگن برای مترو 
تهــران گفت: در این راســتا بحــث تأمین 
منابــع ارزی خارجــی وجــود دارد و یکی 
از مســیرهایی که در حال باز شدن است و 
موضوع تأمین واگن از سمت چین پیگیری 

می شود.
معاون حمل و نقل ترافیک شهرداری تهران 
با بیــان اینکه در حال حاضــر عمده تمرکز 
ما در حوزه مترو و تأمین واگن اســت گفت: 
بحث تأمین واگن در حال پیگیری اســت 
و عرصه هــای مختلف ایــن موضوع پیش 
بینی شــده است.شــفیعی تصریح کرد: در 
حال حاضر برنامه مدیریت شــهری تأمین 
واگن های مورد نیــاز مترو و تکمیل خطوط 

هفتگانه مخصوصاً چهار خط ۸ تا ۱۱ است.
معاون حمــل و نقل و ترافیک شــهرداری 
تهران دربــاره اینکــه چه زمانی قــرارداد 
تأمین واگن هــای مترو تکمیل می شــود 
گفت: مکاتبــات و پیگیری هــای لازم در 
این راستا حال انجام اســت در حال حاضر 
مذاکرات پیش می رود.قرارداد خرید واگن 
از کشــورهای خارجی و تأمین واگن های 
مورد نیاز متــرو تهران یکــی از مهمترین 
موضوعاتی است که مدیران شهری در حال 

پیگیری آن هستند.

نتایج یک مطالعه جدید هشــدار می دهد افرادی که 
دوره کووید را پشت سر گذاشته اند ممکن است در ماه های 
پس از ابتــلا، در برابر اختلالات روانی آســیب پذیرتر 
باشند. محققان داده های بیش از ۴۶ هزار نفر در ایالات 

متحده را که آزمایش کووید ۱۹ شأن مثبت بود و تعداد 
مساوی از افراد مبتلا به سایر انواع عفونت های تنفسی 
را تجزیه و تحلیل کردند. هیچ یــک از این افراد از قبل 
اختلال روانپزشکی شناخته شــده ای نداشتند.نتایج 

این مطالعه نشــان داد که بیماران مبتلا به کووید ۱۹ 
حدود ۲۵ درصد بیشــتر از بیماران مبتلا به سایر انواع 
عفونت های تنفسی در چهار ماه پس از ابتلاء به کووید 
۱۹، مبتلا به بیماری روانی تشــخیص داده می شوند.

هنگامی که آنها بر اضطــراب و اختلالات خلقی تمرکز 
کردند، محققان افزایش جزئی اما قابل توجهی در خطر 
ابتلاء به اختــلالات اضطرابی در بیــن بهبودیافتگان 

کووید ۱۹ کشف کردند.

سلامت

کووید۱۹احتمالاختلالاتروانیرادرآیندهافزایشمیدهد

آگهی مفقودی
) برگ ســبز( مینی بوس سیستم: کارســان رنگ: سفید – 
روغنی مدل : 2007 شماره موتور : DY74J35563 شماره 
شاسی: S1412287502404 بنام: در محمد زرد کوهی به 
شــماره ملی: 3590288752 و شــماره پلاک: ایران 85 – 
343 ع 23 مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد .

زاهدان

 آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی حوزه ثبتی نوشهر

شناسه آگهی: 1330653
نظر به دســتور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمان های فاقد سند 
رســمی مصوب 1390/9/20 املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور 
مستقر در واحد ثبتی نوشهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض آنان محرز و رای 

لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد:
املاک متقاضیان واقع در قریه بهرسرا پلاک 7  اصلی بخش 1 قشلاقی

379 فرعی آقای محمدتقی یادگاری فرزند هیبت اله، نســبت به ششدانگ یک قطعه زمین 
با بنای احداثی به مســاحت 321.40متر مربع خریداری بدون واســطه/ باواسطه از حسن 

الکایی بهجتی.
لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد ســند 
رســمی و ماده 13 – آیین نامه مربوطــه این آگهی در دو  نوبت به فاصلــه 15روز از طریق 
روزنامه محلی و کثیر الانتشار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه 
اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی 
در روســتاها از طریق الصاق در محل تــا دو ماه اعتراض خود را بــه اداره ثبت محل وقوع 
ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت 
به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت 
محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و 
در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواست 
به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور 
ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . بدیهی است برابر ماده 13 آئین نامه 
مذکور در مورد قســمتی از املاکی که قبلا اظهار نامه ثبتی پذیرفته نشده، واحد ثبتی با رای 
هیــات پس از تنظیم اظهار نامه حاوی تحدید حدود، مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید 
حدود به صورت همزمان به  اطلاع عموم می رســاند و نسبت به املاک در جریان ثبت و فاقد 

سابقه تحدید حدود، واحد ثبتی آگهی تحدید حدود را به صورت اختصاصی منتشر می نماید.
تاریخ انتشار نوبت اول 1401/03/21
تاریخ انتشار نوبت دوم 1401/04/04

صفر رضوانی، اداره ثبت اسناد و املاک نوشهر

 آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمي

شناسه آگهی: 1332553
نظــر بــه دســتور مــواد 1 و 3 قانــون تعییــن تکلیــف وضعیــت اراضــی و 
ســاختمان های فاقد ســند رســمی مصوب 1390/09/20 و برابر رای شــماره 
140160310013003184مــورخ 1401/03/03 هیات قانون تعیین تکلیف 
موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی چمســتان تصرفات مالکانه 
و بلامعــارض متقاضی آقای / خانم داود علی نصیری، فرزند محمدرضا نســبت به 

ششدانگ
یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 284/43 مترمربع به شماره پلاک 237 
فرعی از 28 اصلی واقع در قریه رمشی بخش یک خریداری شده از آقای / خانم 
مهدی خاکزاد مالک رسمی محرز گردیده است، لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین 
تکلیف وضیعت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد ســند رسمی و ماده 13 آئین 
نامــه مربوطه این آگهــی در دو نوبت به فاصله 15روز از طریــق این روزنامه و 
محلی/ سراسری در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه 
اشــخاص ذینفع به آرای اعلام شــده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار 
اولین آگهی و در روســتاها از تاریخ الصــاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به 
اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه 
از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل 
نمایــد و گواهی تقدیم دادخواســت به اداره ثبت محل تحویــل دهد که در این 
صــورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که 
اعتــراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض ، گواهی تقدیم دادخواســت 
بــه دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت 

می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/03/21
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/04/04

عین اله تیموری، رئیس اداره ثبت اسناد و املاک چمستان

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 
حوزه ثبتی نوشهر

شناسه آگهی: 1332537
نظر به دســتور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمان های فاقد 
سند رسمی مصوب 1390/9/20 املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون 
مذکور مستقر در واحد ثبتی نوشهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض آنان 

محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد:
املاک متقاضیان واقع در قریه دزدک پلاک 7 اصلی بخش 5 قشلاقی

108 فرعی آقا / خانم پیمان شــایانی، فرزند حمیدرضا نسبت به ششدانگ یک قطعه 
زمین با بنای احداثی به مســاحت 241.83 مترمربع خریداری بدون واسطه / باواسطه 

از مهناز طاهری
لــذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمان های فاقد 
ســند رسمی و ماده 13 – آیین نامه مربوطه این آگهی در دو  نوبت به فاصله 15روز از 
طریق روزنامه محلی و کثیر الانتشــار در شهرها منتشر و در روستاها رای هیات الصاق 
تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی در روســتاها از طریق الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به 
اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک ماه از 
تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و 
گواهی تقدیم دادخواســت به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی 
واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل ارائه نکند 
اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 
متضرر به دادگاه نیست . بدیهی است برابر ماده 13 آئین نامه مذکور در مورد قسمتی 
از املاکی که قبلا اظهار نامه ثبتی پذیرفته نشده، واحد ثبتی با رای هیات پس از تنظیم 
اظهار نامه حاوی تحدید حدود، مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود به صورت 
همزمان به  اطلاع عموم می رساند و نسبت به املاک در جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید 

حدود، واحد ثبتی آگهی تحدید حدود را به صورت اختصاصی منتشر می نماید.
تاریخ انتشار نوبت اول 1401/03/21
تاریخ انتشار نوبت دوم 1401/04/04

صفر رضوانی، اداره ثبت اسناد و املاک نوشهر

آگهی فقدان سندمالکیت
شناسه آگهی: 1332591

احتراما آقای محمدرضا محســنی به موجب درخواســت وارده به 
شــماره 022/1401/2529 با ارائه دو برگ شــهادت شهود که 
به گواهی دفترخانه اسناد رسمی شــماره 222 چمستان رسیده 
اعلام نموده ســند مالکیت 2036 سهم مشاع از 14320.6 سهم 
ششــدانگ عرصه و اعیان یک قطعه زمین مزروعی به مســاحت 
1432.6 مترمربــع تحت پلاک ثبتــی 1 فرعی از 8 اصلی بخش 2 
ذیل دفتر الکترونیکی 140020310013002874 به شــماره 
سریال 130171 الف 1400 واقع در قریه همصفا ثبت چمستان 
که به نام محمدرضا محسنی سابقه ثبت بوده اینک به علت جابجایی 
مفقود گردیده از این رو تقاضای صدور ســند مالکیت المثنی را 
نمود لذا در اجرای ماده 120 اصلاحی آیین نامه قانون ثبت مراتب 
در یک نوبت آگهی تا چنانچه اشــخاصی مدعــی انجام معامله می 
باشند ظرف مدت 10 روز از تاریخ انتشار آگهی اعتراض خود را به 
همراه اصل ســند مالکیت یا سند معامله به اداره ثبت محل ارائه 
و رســید دریافت نمایند چنانچه پس از اتمام مدت مقرر اعتراض 
ارائه نگردید یا در صورت اعتراض اصل ســند مالکیت یا ســند 
معامله ارائه نشود این اداره مطابق مقررات به صدور سند مالکیت 

المثنی به نام مالک خواهد نمود.
تاریخ انتشار آگهی: 1401/03/21

عین اله تیموری، رئیس اداره ثبت اسناد و املاک چمستان

دستگیریسارقانصندوقاماناتبانکملی
سارقان صندوق امانات بانک ملی دستگیر شدند.

 بدنبال سرقت از ۱۶۸ صندوق اجاره ای از شعبه دانشــگاه بانک ملی ایران، 
تیمی ویژه از ماموران پلیس آگاهی تهران بزرگ رســیدگی به موضوع را در 
دســتور کار خود قرار داده و در عــرض کمتر از یک هفته از وقوع ســرقت، 

تعدادی از عاملان این سرقت از سوی پلیس شناسایی و دستگیر شدند.
سردار حســین رحیمی، فرمانده انتظامی تهران بزرگ در جمع خبرنگاران 
جزییاتی بیشتر از دستگیری سارقان صندوق امانات بانک ملی را تشریح کرد 
و گفت: از ساعات اولیه روز دوشــنبه پلیس مطلع شد که این سرقت به وقوع 
پیوســته و بلافاصله بعد از اطلاع و بازدید از صحنه، کار پلیس شروع شد و با 
تشــکیل چند تیم ویژه از مجرب ترین کاراگاهان طرح عملیات ویژه ما برای 
به دست آوردن ردپای ســارقان، شناســایی آنها، نحوه سرقت و دستگیری 
آغاز شد. یک هفته است که شــب و روز نداریم و امروز خدا را شکر با اقدامات 

شبانه روزی، سارقان بانک دستگیر شدند.

بخش اعظمی از اموال مسروقه مردم کشف شد 
وی با بیان این که با تلاش شــبانه روزی پلیس در کمتر از ۴۸ ساعت سارقان 
شناسایی و دســتگیر شــدند، ادامه داد: یک الی دو روز اســت که این افراد 
دستگیر شــده اند که البته تعدادی از آنها در داخل کشور و تعدادی به خارج 
کشور متواری شده بودند که با هماهنگی خوب پلیس اینترپل دستگیر شده 

و در حال انتقال به کشور هستند.
۱۱ نفر دستگیر شده و کار کماکان ادامه دارد. به گفته رحیمی تا کنون ۱۰ ـ

رحیمی اضافه کرد: موضوع اصلی بحث اموال مــردم بود که در این چند روز 
با تلاشــی که انجام شــده، بخش اعظمی از این اموال بر اساس اعترافاتی که 
متهمین داشتند، کشف و جمع آوری شد البته این اموال در جاهای مختلف 

و در اختیار افراد مختلف بود. 
فرمانده انتظامی تهران بزرگ ادامه داد: پلیس با اقتدار، توانمندی و استفاده 
از تجارب در کمترین زمان ممکن سارقان و مرتبطان آنها را دستگیر و بخش 

زیادی از اموال مسروقه را کشف کرد که البته کار ادامه دارد.
رحیمی خاطرنشــان کرد: تلاش پلیس بر این اســت که با تمام توان اموال 
مردم که مالباخته هســتد را جمــع آوری کنیم و اینها را بــه بانک مرکزی 

تحویل می دهیم و از این طریق تحویل مالباختگان خواهد شد.

عدم امنیت بانک یک ماه قبل صورت جلسه و تذکر داده شده بود 
وی در مورد نحوه سرقت نیز گفت: متاســفانه یکی از مشکلات این است که 
همه دستگاه ها به خصوص بانک که عملیات های سنگین بانکی هم دارد در 
برخی موارد کمترین توجه را به ســامانه های ایمنی می کند و یکی از عواملی 
که سبب تحریک سارقان شد که دســت به این اقدام خبیثانه بزنند زمینه ای 

بود که از بابت بی توجهی به ایمنی و امنیت فراهم شده بود.
رحیمی اضافه کرد: یک ماه قبل کارشناسان پلیس از این بانک بازدید کردند 
و تمام موارد عدم امنیت را ثبت، صورت جلســه و بــه مدیران اش تذکر داده 

بودند اما اقدامی در این زمینه نشد.
وی در پاسخ به این ســوال که آیا از کارمندان بانک نیز جزو دستگیرشدگان 
بودند، اظهار کرد: تا الان خیر و عوامل زحمت کش بانک دخالت مســتقیمی 
در این زمینه نداشتند اما قصورهایی در خصوص مباحث امنیتی داشتند که 

دو نفر از آنها بازداشت شده اند.



شهردار کوشک :

وژه الغدیر تا پایان شهریور ماه به بهره برداری خواهد رسید   پر

استان

 اصفهان - مریم مومنی    شــهردار کوشــک اتمــام پروژه 
سنگین باند شمالی بلوار الغدیر را از اقدامات مهم و مطالبه مردم 
برشمرد و گفت: این پروژه از سال 86 به دلیل مشکلات مالی بلا 
تکلیف مانده بود که طرح ســاماندهی هندسی و آسفالت بر این 
پروژه مصوب و با همکاری مدیریت منطقه ۲ عملیات انتقال گاز، 

در بهمن ماه سال ۱۴۰۰ اجرای این پروژه آغاز شد.
حسین حفیظی در نشست خبری با اصحاب رسانه در خصوص 
اقدامات و برنامه های انجام گرفته در مورد این پروژه اظهار داشت: 
ماشــین آلات و تجهیزات را شــرکت گاز در اختیار شهرداری 
کوشــک قرار داده و اجرای این پروژه به عهده شهرداری است و 
بودجه ای بســیار هنگفتی برای آن در نظر گرفته شده است که 
پیش بینی می شود تا یک ماه آینده مرحله روکش آسفالت انجام 

شود و کل این پروژه شهریور ماه سال جاری به اتمام برسد.
حفیظی در خصوص جزئیات فنی این پروژه بیان کرد: طول این 
پروژه یک و نیم کیلومتر و عرضی که به آسفالت اضافه می شود از 
8 متر تا ۱۴ متر اســت و در دو فاز باند کناری بلوار الغدیر و اصلاح  
رفوژ میانی و تقاطع عملیاتی می شــود و رضایتمندی خوبی در 
سطح شهر و ملی به همراه داشــته است.هزینه این پروژه معادل 

7۰درصد بودجه سال ۱۴۰۰ شهرداری کوشک می باشد.
شــهردار کوشــک گفت:در قانون مالیات ارزش افزوده، ســهم 
شهرداری ها به ویژه شــهرهای کوچک کاهش یافته که درآمد 
آنها به یک هفتم رسیده و ضربه غیر قابل جبرانی به شهرداری در 

حوزه خدمت رسانی است.
وی در ادامه اظهار داشــت: ســاماندهی ورودی شهر کوشک به 
عنوان یک ایراد شهری به شــمار می آمد که پروژه نیم میدان از 
سال 8۲ برای آن در نظر گرفته شــد که پس از مطالعه این طرح 

اصلاحات لازم انجام شد.

وی افزود: در این طرح به دلیــل اینکه میدان بر روی یک بازارچه 
قرار گرفته، تاییدیه ایستایی پل و میدان اخذ شد که شهریور سال 

۹۹ این پروژه آغاز و اسفند ۱۴۰۰ افتتاح شد.
اولویت آزادسازی و بازگشایی معابر در کوشک

وی ادامه داد: از لحاظ فنی به ترتیب پروژه هایی که دارای اهمیت 
هستند بعد از دو پروژه میدان ورودی و بلوار الغدیر، اجرای سقف 
دوم زورخانه اســت که سازه بسیار خاصی اســت و ورزشکاران 
باســتانی و مردم خواســتار راه اندازی چنین مجموعه ورزشی 
شــدند که ۵ میلیارد تومان هزینه این پروژه بوده و طی ۴ ســال 

آینده به بهره برداری خواهد رسید.
شهردار کوشــک با اشــاره به قدمت بیش از هزار سال این شهر، 
گفت: با توجه به قدمت این شهر حدود 6۰ هکتار بافت فرسوده و 
متراکم وجود دارد و جمعیت این شهر ۲۰ هزار نفر است و به دلیل 
وجود کوچه های کم عرض کیفیت زندگی دچار مشــکل شده 

بنابراین اولویت این شهر با آزادسازی و بازگشایی معابر است.
وی ادامه داد :۱۲ مورد آزادســازی داشــتیم که ارزش ریالی آن 
حدود 8 میلیارد تومان طی 6 ماه اول ســال گذشته بوده است و 
معمولاً این آزادســازی ها یا به صورت نقدی و یــا ارائه پروانه ها و 

امتیازات و واگذاری زمین ها انجام می شد.
حفیظی در خصوص برنامه های آتی گفت: بعد از زورخانه و بلوار 
الغدیر، بلوار امام خمینی در راستای زیباسازی و با کمترین هزینه 
انجام شد و عقد قرارداد المان شهری برای وردی و داخل شهر نیز 

در دستور کار قرار گرفته است.
وی احداث پیاده روهــا حدود هفت هزار متر مربــع، تأمین قیر 
آسفالت حدود ۳ هزار و ۵۰۰ تن، تأمین روشنایی معابر که حدود 
۳۵۰ روشــنایی تعویض و جابجایی ۲۰ پایه خطرساز را از دیگر 
اقدامات برشــمرد و گفت: انجام دفع آب های سطحی به صورت 
مطالعات محور از دیگر اقدامات شایسته ای است که با نگاه کلی 
و به دور از منطقه ای انجام شــده است و به ســمت قنات ها روانه 

می شود.
شهردار کوشک خاطر نشان کرد: احداث مراکز فرهنگی و فرهنگ 
سرای شهر کوشک و ســاخت باغ بانوان از اقدامات فرهنگی به 
شمار می رود که کلنگ زنی فرهنگسرا در این دوره انجام و پیش 

بینی می شود که تا 8۰ درصد آن پیشروی داشته باشد.
وی با اشاره به طرح های توسعه شهری، خاطر نشان کرد: خیابان 
جنت در شهر کوشــک تنها و مهم ترین جاده مواصلاتی به مرکز 
شهر و خمینی شهر اســت و عرض محدودی دارد و دارای مالک 
شخصی است که بنا شد تا طرحی را ارائه و مالکان خود ترغیب به 

عقب نشینی شوند.
حفیظی دقیق ســازی حریم مرز شهرســتان را دارای اهمیت 
دانست و افزود: معابر عمومی و برخی از جوی هایی که به صورت 
غیر قانونی و تخلف به باغات الحاق و تغییر کاربری شــده است، 
شناسایی و مانع از تخلف می شویم، از سویی دیگر مرز کوشک با 
شهرستان خمینی شهر و فلاورجان و نجف آباد باعث می شود که 

اصلاح مرز و دقیق سازی به نفع این شهرستان ها نیز واقع شود.

البرز - مظفــری   مدیــرکل راهداری و حمــل و نقل 
جــاده ای البرز از اجــرای چهار پروژه احداث و بهســازی 

راه های روستایی در شهرستان طالقان خبر داد.
 علــی زندی فر با اشــاره به اجــرای پروژه هــای احداث، 
بهسازی، لکه گیری و آسفالت راه های روستایی شهرستان 
طالقان گفت: هزینه اجرای این پروژه ها از محل اعتبارات 

مناطق محروم و تملک استانی تأمین می شود.
وی افزود: در حــال حاضر دو پروژه در روســتاهای پایین 
طالقان در حال اجراســت که پــروژه اول احداث جاده در 
محور میر- اوچان به طول ســه کیلومتــر و محور اهوارک 
به خوران به طول ۴.۵) چهارونیــم( کیلومتر و پروژه دوم 
بهسازی و لکه گیری محور باریکان- میناوند به طول ۴.۵) 

چهارونیم( کیلومتر را شامل می شود.
مدیرکل راهداری و حمل و نقل جــاده ای البرز بیان کرد: 
در مجموع برای این دو پروژه هفت میلیارد و 7۰۰ میلیون 
تومان اعتبار درنظر گرفته شــده اســت که پنچ میلیارد و 
7۰۰ میلیــون تومــان آن از محل اعتبارات اســتانی و دو 
میلیارد تومان هم از محل اعتبارات مناطق محروم تأمین 

می شود.
وی به اجرای پروژه راه های روســتایی بالا طالقان اشــاره 
کرد و گفت: پروژه های اجرایی در روســتاهای این منطقه 
شــامل احداث جاده به طول ۴.۵) چهارونیم کیلومتر( در 
محور خچیره- دوراهی دهدر به ســمت گــراب گته ده و 

دوراهی دهدر به سمت این روستا به طول ۱.۵) یک و نیم( 
کیلومتر است.

زندی فر تصریــح کرد: پروژه دوم نیز شــامل بهســازی و 
لکه گیری محور جوســتان به ناریان به طــول ۹ کیلومتر 
اســت که در مجموع برای این پروژه ها ۱۰ میلیارد و ۴۵۰ 
میلیون تومان اعتبار در نظرگرفته شــده که از این میزان 
6 میلیارد و 6۵۰ میلیون تومان از محل اعتبارات اســتانی 
و ســه میلیارد و 8۰۰ میلیون تومان هم از محل اعتبارات 

مناطق محروم تأمین خواهد شد.
وی گفت: بر اســاس برنامه ریزی انجام شــده و در صورت 
تخصیص به موقع اعتبــار پروژه های راه های روســتایی 

شهرستان طالقان تا مهرماه سال ۱۴۰۲ به پایان می رسد.

بوشهر - رضاحیدری    با هدف پیشگیری از وقوع حوادث 
و کســب آمادگی لازم برای مقابله در مواقع خطر، و در اجرای 
جزء۳-۲ بند) د( ماده ۱۴ قانون مدیریت بحران کشور، مبنی بر 
توسعه ایمنی، اطفاء حریق، جستجو و نجات آسیب دیدگان از 
حوادث در مراکز جمعیتی؛ ستاد مدیریت بحران در شهرداری 
بندر بوشــهر با حضور حسین حیدری شــهرداربندر بوشهر 
تشکیل گردید. در این نشســت که معاونین شهردار، مدیران 
مناطق ۱ و ۲ و بافت فرهنگی تاریخی ونیز کارشناسان مربوطه 
حضور داشتند، خداکرم ایزدپناه مدیر شهرداری منطقه یک، به 
استناد تبصره ۱۴ ماده ۵۵ قانون شهرداری ها، به شناسایی بیش 
از ۳۰ مورد از بناها و ساختمان های اولویت دار فاقد استحکام و در 
حال ریزش سطح شهر اشاره نموده و علاج واقعه را قبل از وقوع 
حادثه عنوان نمودند. سپس محبی مدیر بافت فرهنگی تاریخی 
در خصوص قوانین و ضوابط ساختمان های بافت قدیم بوشهر، 
و نحوه مرمت بناهای مذکور با عنایت به قوانین اداره کل میراث 

فرهنگی، گردشگری استان بوشهر سخنانی را ایراد نمودند.
در ادامه مهنــدس صمیمی فر معاون شهرســازی و معماری 
شهرداری، با تشــریح بند ۱۴ ماده ۵۵ قانون شهرداری ها و نیز 
دیگر مفاد موضوعــه، به بیان دیدگاه هــا و نقطه نظرات فنی، 
معماری و کارشناســانه پیرامون بناها و معابر و ساختمانهای 
فاقد استحکام و ناایمن پرداخته و اظهار کرد: اگر در بخش های 
فنی مرتبط کوتاهی و حتی قصور کوچک انجــام پذیرد، این 
کوتاهی ها در کنار هم می تواند منجر به بروز حوادث ناگوار گردد. 
در پایان حسین حیدری شهردار بندر بوشهر با تاکید بر پیگیری 

مجدانه در جهت رفع خطر چنبن بناهایی اظهارداشتند: همه 
دستگاه های مسئول برای رسیدن به راهکار موثر و تامین ایمنی 
شهر بایســتی در کنار هم قرار بگیرند و مدیریت شهری نیز در 
چارچوب قوانین، از این امرمثتثنی نیســت، وخودرامکلف به 

اجرای قانون می داند.
وی همچنین خطاب به مسوولین امر درشــهرداری توصیه 
نمودند کــه باتدابیرلازم وچــاره اندیشــی درخصوص بناها 
وســاختمان های یادشــده، باهماهنگی مهندس رستمیان 
معاونت هماهنگی وامورعمرانی استانداری بوشهر،ونیزمراجع 
قضایی درجهت رفع خطرویاتخریب بناهای مزبور اقدام قانونی 
معمول نمایند.در خاتمه این نشست مقرر گردید که ستادبحران 
شــهرداری ضمن ارائه آموزش های لازم به دســت اندرکاران 
، نسبت به پیشگیری و مقابله با بحران ها و حوادث و نیز توسعه 
تجهیزات و ماشین آلات مورد نیاز برای شرایط وقوع حوادث و 
سوانح احتمالی و همچنین هماهنگی با مراجع قضایی جهت 

صدور دستورات مقتضی اقدام نمایند.

بوشهرالبرز
مدیرکل راهداری استان خبرداد؛

وستایی در طالقان  وژه احداث و بهسازی راه های ر  جلسه ستاد مدیریت بحران با حضور شهردار بندر بوشهربرگزارشداجرای 4 پر

 تعمیر و راه اندازی واحد شماره ۴ بخار
وگاه شهید رجایی  نیر

قزوین-مریم نقدی  واحد ۲۵۰ مگاواتی شــماره ۴ نیروگاه شهید رجایی در 
کوتاه ترین زمان ممکن، تعمیر و راه اندازی شد.

حســن آزادمرد مدیر امور مکانیک نیروگاه بخار گفت: به دنبال اعلام اشــکال در 
بسکت های بویلر واحد شماره ۴ بخاری این شرکت، متخصصان نیروگاه توانستند 
در کوتاه ترین زمان ممکن، پس از رفع اشــکال و تعمیرات لازم، این واحد را دوباره 

وارد مدار تولید کنند.
آزاد مرد افزود: به دلیل گرفتگی بســکت های ایرهیتر واحد شماره ۴ بخاری و در 
پی آن، افزایش فشار بویلر، این واحد در دست تعمیرات قرار گرفت که متخصصان 
تعمیرات بویلر، پس از شناسایی اشــکال آن، طی تلاش بی وقفه موفق شدند در 
یک ســوم زمان مورد نیاز برای انجام این عملیات تعمیراتی، اقدام به رفع گرفتگی 

بسکت های بویلر نموده و این واحد را به مدار تولید، بازگردانند.
پس از فصل تعمیرات و در ایام پیک مصرف بــرق، تمامی نیروگاه ها و در این میان 
نیروگاه شــهید رجایی از آمادگی بالا برای تولید انــرژی الکتریکی برخوردارند تا 
کمترین خللی در تامین برق پایــدار و مطمئن برای خدمت رســانی به مصرف 

کنندگان ایجاد نشود.
نیروگاه های حرارتی حدود ۹۰ درصد از انرژی الکتریکی کشور را تامین می کنند.

نیروگاه شــهید رجایی دارای ۱۳ واحد بخاری و سیکل ترکیبی است که سالانه با 
تولید بیش از ۱۲ میلیارد کیلووات ساعت تولید انرژی الکتریکی، حدود ۴ درصد 
از تولید برق شــبکه سراســری را به خود اختصاص داده ونقش مهمی در حفظ و 

پایداری شبکه تولیدبرق دارد.

 

مدیرکل راه و شهرسازی گلستان

هدف دولت تزریق آرامش به بازار مسکن است

گرگان-مهنازمحمدزمانی   مدیرکل راه و شهرسازی گلستان گفت: دولت 
در نظر دارد با ارتقاء حمایت های مالی و قانونی زمینه پویایی صنعت ســاختمان 
را فراهم کرده و به بازار متلاطم مســکن آرامش تزریق کند.در مراســم افتتاحیه 
بیستمین نمایشگاه صنعت ســاختمان در گرگان اظهارکرد: با وجود تلاش های 
متعدد فعالان بخش ســاختمان اما جایگاه صنعتی سازی در کشور اصلا مطلوبی 

نیست.
مدیرکل راه و شهرسازی گلستان افزود: براســاس برآوردها سهم صنعتی سازی 
ساختمان در کشور حدود پنج درصد اعلام شده در حالی که نقش آفرینی صنعتی 

سازان در بخش ساختمان در کشورهای پیشرو حداقل ۴۰ درصد است.
وی گفت: با بهره گیری از تکنولوژی های نوظهور و تولیدات شــرکت های دانش 
بنیان می توانیم هزینه تولید و قیمت تمام شده مســکن را کاهش دهیم که این 

موضوع در جبران شکاف موجود بین نیاز جامعه و آمار تولید بسیار موثر است.
ملک ادامه داد: توجه به صنعتی سازی ساختمان می تواند علاوه بر افزایش عمر بناها 
و مستحدثات تولید شده، موجب ارتقا آسایش شهروندان و مصرف کنندگان شود. 
مدیرکل راه و شهرسازی گلستان افزود: براساس برنامه ریزی دولت مقرر است که 
در چهار سال آینده در هر سال یک میلیون واحد مسکونی در کشور ساخته شود که 
سهم گلستان حدود ۹۰ هزار واحد مسکونی است . وی گفت: دو سوم از این واحدها 
در حوزه شهرها و یک سوم در بخش روستایی ســاخته خواهد شد. مدیرکل راه و 
شهرسازی گلستان افزود: صنعت ساختمان تاثیر زیادی در تولید ناخالص ملی و 
پایداری اشتغال در جامعه دارد و سعی مدیران دولتی بر آن است تا با استفاده از همه 
ظرفیت ها و فناوری های نوظهور امکان دستیابی اقشار مختلف جامعه به مسکن 
با کیفیت را فراهم کنند.ملک حضور در نمایشــگاه ها و ارائه توانمندی ها را عامل 
موثری در بازاریابی محصولات قلمداد کرد و گفت: باید فعالیت های همچون سبک 
سازی، هوشمندسازی، کیفی ســازی و مدیریت مصرف انرژی در ابنیه و کاهش 
آلایندگی در پروسه ســاخت در صنعت ساختمان کشــور تعمیم داده تا بتوانیم 

بناهای با کیفیت در اختیار هموطنان قرار دهیم

 

شهردارکمالشهردر جلسه شورای معاونین:

یکی از شاخصه های شناخت مدیران موفق رضایت 
ارباب رجوع است

البرز-مظفری   شــهردار کمالشــهردر جلســه شــورای معاونیــن گفت : 
معیارســنجش عملکرد معاونین و پرسنل شــهرداری، منوط به درصد رضایت 

شهروندان است
شــهردار کمالشــهر در ادامه با  تاکید بر این امر مهم گفت:یکی از شاخصه های 
شناخت مدیران موفق، رضایت ارباب رجوع از روند امور در ادارات مختلف می باشد .

دکتر بهمنی در ادامه باارزیابی عملکرد معاونین و حوزه های آنان و با درنظر گرفتن 
تلاش همکاران جهت رفع مشکلاتی که در جلسه گذشته طرح گردید ، عملکرد 
حوزه های مختلف را نسبتا مطلوب خوانده و افزود:با عنایت به طرح برخی مشکلات 
در جلسه پیشین و تلاش معاونین و همکاران ، طبق ارزیابی شاخص ها، عملکرد 
نسبتا خوب  بوده ، که اکنون جهت رسیدن به حد مطلوب باید رضایت شهروندان 

را در نظر گرفت.
شهردار کمالشهر در خاتمه ضمن تاکید بر تکریم ارباب رجوع خاطر نشان کرد:یکی 
از مهمترین اصول پیشرفت و یکی از عوامل موثر در رسیدن به اهداف عالی مدیریت 
شهری ، همانگونه که بارها به آن تأکید گردیده ، حفظ شأن و منزلت شهروندان و 

تسریع در امور ایشان می باشد .

 

معاون شهردار کرج  پیشنهاد داد؛

وندی  استفاده از پارکها برای آموزش های شهر
البرز-مظفری  معاون شهردار و سرپرست سازمان فرهنگی ورزشی و اجتماعی 
شهرداری کرج با اشاره به اینکه پارکها، ظرفیت مناسبی برای آموزش شهروندی 

هستند، تحقق این مهم را به عنوان پیشنهاد مطرح کرد.
محسن برجی ضمن یادآوری این موضوع که امروزه پارکها محلی برای گذراندن 
اوقات فراغت جوانان به شمار می روند، استفاده از این فضاها را فرصت مناسبی برای 

اشاعه فرهنگ شهروندی دانست.
وی با تاکید بر ضرورت سوق جوانان به سمت فرهنگ شهروندی در کنار فرهنگ  

اسلامی از سرعت نفوذ غربی ها در فرهنگ ایران یاد کرد و گفت: 
طبق تاکید رییس کمیسیون فرهنگی مبنی بر ترویج فرهنگ اسلامی شهروندی 

همسو با ذائقه قشر جوان، تحقق این مهم در پارکها می تواند اثرگذار باشد.
اجرای برنامه های متناسب با فرهنگ شهروندی و اسلامی در پارکها اعم از نمایش، 
سرود، مسابقه و ... می تواند پیشنهاد مناسبی برای ترغیب جوانان به سمت حفظ 

فرهنگ اصیل خود باشد. 
به گفته برجی ارایــه راهکارهای نوین در این خصوص در دســتور کار ســازمان 
فرهنگی قرار گرفته و در حال حاضر پیشنهاداتی مطرح شده  که در دست بررسی 

و اقدام است.

اهواز-  محمد مجدم   بزرگترین پروژه تصفیه 
پساب صنعتی شکرســتان ایران، در دومین روز از 
هفته محیط زیست ، با حضور معاون رییس جمهور 
و رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در شرکت 

خمیرمایه و الکل رازی افتتاح شد.
با آغاز به کار این پروژه دانش بنیان و محیط زیستی، 
علاوه بر صرفه جویی در مصرف آب، »مالچ طبیعی« 

و »خوراک دام« نیز تولید می شود.
در آیین افتتاح ایــن طرح که معــاون هماهنگی 
امور اقتصادی اســتانداری خوزستان ، مدیرعامل 
شرکت توسعه نیشــکر و صنایع جانبی، مدیرکل 
محیط زیست خوزستان و جمعی از مدیران استانی 
حضور داشتند، رئیس ســازمان حفاظت محیط 
زیست، تغلیظ ویناس نیشــکر را پروژه ای منطبق 

با محیط زیســت عنوان کرد که منجــر به کاهش 
آلایندگی ها می شود.

علی سلاجقه، دانش بنیان بودن این طرح را ویژگی 
بارز آن دانست و بیان داشت، استفاده از جوانان نخبه 
ایرانی و تکیه بر دانشگاه ها و شرکت های دانش بنیان 
داخلی، پروژه بزرگ تغلیظ ویناس نیشکر را رقم زده 

است.
وی افتتاح چنین پروژه هایی را در راستای فرمایش 
مقام معظم رهبری عنوان کرد و تاکید کرد، با اتکا به 
دانش بومی و همت داخلی، اکنون ایران اسلامی به 
مرحله ای مطلوب از دانش و تکنولوژی رسیده است 
که حتی کشورهای پیشــرفته خواهان خرید این 

تکنولوژی هستند.
رئیس ســازمان حفاظت محیط زیست در ادامه به 

مزیت های پروژه تغلیظ ویناس نیشکر اشاره کرد و 
گفت، با استفاده از تکنولوژی بومی به کار گرفته شده 
در این پروژه، در فرآیند تغلیظسازی، آب موجود در 
ویناس نیشکر، بازچرخانی و در سیستم سرمایشی 

کارخانه بار دیگر به کار گرفته می شود.
ســلاجقه تولیــد محصــولات جدیــد را از دیگر 
مزیت های این طرح برشــمرد و بیان داشت، طی 
فرآینــد تغلیظ وینــاس، مالچ طبیعی بــه عنوان 
محصول ثانویه تولید می شــود که تثبیت کننده 
خاک اســت و در حاصلخیزی آن نیز تاثیر بسزایی 

دارد.
وی در ادامه گفــت، باید از تجــارب ارزنده صنعت 
نیشــکر در زمینه بیابان زدایی و تثبیت کانون های 
ریزگرد با استفاده از ویناس اســتفاده کرد و وزارت 

جهاد کشــاورزی و ســازمان محیط زیســت نیز 
با اســتفاده از این تجــارب می تواننــد در تثبیت 

کانون های ریزگرد ورود کنند.
دســتاوردی مهم حاصل همت مدیران نیشــکر و 
نبوغ جوانان ایرانی رئیس سازمان حفاظت محیط 
زیست پروژه تغلیظ ویناس نیشکر را دستاوری مهم 
در راستای شعار سال عنوان کرد که حاصل همت و 
پشتکار مدیران توسعه نیشکر و نبوغ جوانان ایرانی 
است. در ادامه این مراسم، مدیرعامل شرکت توسعه 
نیشــکر و صنایع جانبی گفت: این کارخانه روزانه 
۱۲۰۰ مترمکعب ویناس خروجــی کارخانه را به 
۱۲۰ مترمکعب ویناس با غلظــت ۵۵ تا 6۰ درصد 
تبدیل می کند که قابلیت اســتفاده در تولید کود و 
خوراک دام را دارد . دکتر ناصــری، در ادامه باگاس 

و ملاس را دو پســماند ارزشمند نیشکر عنوان کرد 
که در تولید محصولات جدید بــا ارزش افزوده بالا 
استفاده می شود. وی به پروژه تغلیظ ویناس نیشکر 
اشاره کرد و بیان داشت، آب موجود در ویناس نیشکر 
در طرح تغلیظ  استخراج و بازچرخانی می شود که 

این اقدام گامی مهم در کاهش مصرف آب است.

با حضور معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت محیط  زیست ؛

وژه تصفیه پساب صنعتی شکرستان ایران افتتاح شد بزرگترین پر

اهواز -  محمد مجدم   مدیر عامل ســازمان آتش نشانی و 
خدمات ایمنی شهرداری اهواز گفت: حادثه متروپل از پلاسکو 
بسیار سنگین تر بودزیرا ریزش پلاسکو پس از آتش سوزی قابل 

پیش بینی بود.
ابراهیم قنبری در صحن علنی شورای اسلامی شهر اهواز، اظهار 
کرد: حادثه متروپل از پلاسکو بسیار سنگین تر بود، زیرا ریزش 
پلاسکو پس از آتش سوزی قابل پیش بینی بود، اما در متروپل 
سازه مخلوطی و اتصالات ناایمن باعث ریزش ناگهانی و سختی 

کار شد.
وی افزود: به دستور وزیر کشور ضلع شمالی ساختمان متروپل 

که ســخت ترین نقطه ساختمان بود به ســازمان آتش نشانی 
کلانشهر اهواز و آبادان محول شــد و ما نیز تمام تلاش خود را بر 

این بخش متمرکز کردیم.
مدیر عامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اهواز 
گفت: ساختمان متروپل چهار دستگاه چیلر با وزن هفت تن که 
گاز آمونیاک داشت را آتش نشانان توانســتند گاز آن را رها و با 
پشتیبانی پتروشیمی و آمسکو توانستند جرثقیل و چیلرها را 

پایین بیاورند این کار به به نوع خود بی نظیر بود.
وی تصریح کرد: به محض رخ دادن حادثه متروپل، حدود شصت 
نیروی آتش نشانی از اهواز را به محل اعزام کردیم همچنین به 

میزان بسیار زیاری تجهیزات حمل و خریداری کردیم و به اندازه 
۱۰ ســاختمان بلند مرتبه که منفجر شوند، ست امداد و نجات 

داشتیم.
قنبری ادامه داد: در عملیات متروپــل ۱۳ خودرو با تجهیزات 
کامل آواربرداری توسط سازمان آتش نشانی اهواز به کار گرفته 
شــد و بعد از ۱۳ روز کار شــبانه روزی مأموریت نیروهای این 

سازمان در آبادان به پایان رسید.
وی در پایان ضمن تســلیت به مردم آبــادان، گفت: کماکان 
آمادگی داریم هر موردی که در هر نقطه از اســتان رخ بدهد با 

جدیت تمام انجام دهیم و پای کار باشیم.

شیراز -چراغی  دادســتان عمومی و انقــلاب مرکز فارس 
با اشاره به وضعیت رسیدگی کمیســیون ماده ۱۰۰ شهرداری 
و ایراد و اشــکالاتی کــه در آن وجــود دارد، گفت: لازم اســت 
تجدیدنظرهایی در زمینه رســیدگی و اتخاذ تصمیم آن اعمال 

شود
سید مصطفی بحرینی اظهار کرد: برگزاری این جلسه حاکی از 

اهتمام متولیان امر نسبت به اصلاح امور است.
او ضمن گرامیداشت یاد و خاطره جان باختگان حادثه متروپل، 

تصریح کرد: بروز چنین حوادثی به نــوع عملکرد ما بر می گردد 
که باید تعارفــات را کنار بگذاریم و برای حفظ ســلامتی و جان 
شهروندان تلاش های جدی تر و مؤثری انجام شود. بحرینی ادامه 
داد: اگر نگاهی اجمالی به وضعیت شــهر و شهرسازی در کشور 
داشته باشیم، متوجه خواهیم شد که متاسفانه نظارت دقیقی در 
امور ساخت وسازها نیست و البته این موضوع منحصر به شیراز 
هم نبوده و مبتلابه اغلب مناطق کشــور و به ویژه کلانشــهرها 
است.دادستان عمومی و انقلاب مرکز فارس با اشاره به وضعیت 

ســاختمان های در حال احداث و ســاختمان هایی که در حال 
بهره برداری هستند و از قدمت طولانی برخوردارند، عنوان کرد: 
لازم است کلیه ساختمان های ناایمن در کوتاه ترین زمان ممکن 
شناسایی و نســبت به رفع خطر و اســتاندارد و ایمن سازی آنها 
اقدامات لازم انجام و مراتب به دادستانی اعلام شود.بحرینی گفت: 
دادگستری استان آمادگی حمایت و همراهی جهت رفع نواقص 
و ایرادات و دفع مخاطرات ســاختمان ها را دارد و لازم اســت در 
اسرع وقت کمیته کارشناسی مرکب از دستگاه های متولی، ناظر 

و مرتبط و با حضور نماینده دادستان مسائل را از جهات مختلف 
فنی و شهرسازی، حقوقی و استاندارد سازی بررسی و نتیجه در 
جلسه آتی مطرح شود. دادســتان عمومی و انقلاب مرکز فارس 
تصریح کرد: طی سال های گذشته متاسفانه ناشی از اهمال و بی 
توجهی اقدام به فروش منابع شهر به ویژه در حوزه باغات و احداث 
و تکمیل ساختمان ها شده است و باید نسبت به تغییر رویکرد با 
حفظ و مراقبت از امکانات موجود و اصلاح امور درآمدی، هزینه و 

ارائه خدمات گام موثر برداشته شود.

خوزستان

فارس

مدیر عامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری اهواز : 

وپل از پلاسکو بسیار سنگین تر بود حادثه متر

بحرینی دادستان عمومی و انقلاب مرکز فارس تاکید کرد؛

وند کمیسیون ماده ۱۰۰ ورت بازبینی و تجدیدنظر در ر ضر

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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کارآفرین در جمع بهترین های بانکی ایران

کارآفریندومینبانکدرنسبتکفایتسرمایه
بررســی گزارش های ثبت شــده بانکهای مختلف در سیســتم های 
بورسی نشان می دهد که بانک کارآفرین دومین بانک در نسبت کفایت 

سرمایه در میان بانکهای کشور است.
به گزارش روابط عمومی بانک کارآفرین، نســبت کفایت سرمایه یا به 
عبــارت دیگــر Capital Adequacy Ratio از مهم ترین معیارهای 
ارزیابی وضعیت ســلامت مالی بانک ها و ریســک نقدینگی و اعتباری 
است که از تقســیم ســرمایه بانک )دولایه( بر دارایی   های موزون شده 
براساس ریســک به دست می   آید و نشان دهنده ســطح ریسک و زیان 

قابل تحمل بانک است.
در حــال حاضــر بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایــران نیز حداقل 
نسبت ۸درصدی را برای بانک ها در نظر گرفته است. از میان بانک های 
پذیرفته شــده در بــورس تهــران، بانک خاورمیانه با نســبت کفایت 
ســرمایه۱۲.۱۹ درصدی در جایــگاه اول، بانک کارآفرین با نســبت 
۱۱درصــدی در جایگاه دوم و بانک پاســارگاد با نســبت ۱۰درصدی 
در جایگاه ســوم قرار گرفته است. بانک ســینا نیز با نسبت ۸درصدی 

حداقل   های بانک مرکزی را رعایت کرده است.
سطح مناسب این نســبت توســط کمیته بالBasel III( ۳( به میزان 
حداقل ۸ درصد تعیین شده که از سال ۲۰۲۰ این عدد با در نظر گرفتن 
حدود ۲.۵درصــد Conservation Buffer بــه حداقل ۱۰.۵درصد 
افزایش پیدا کرده است. میانگین این نســبت در ایالات متحده آمریکا 
حدود۱۵.۲درصــد بوده و آرژانتیــن با نســبت ۲۶.۷درصدی دارای 

بالاترین نسبت CAR است.
همچنین بر اســاس این گزارش یکی دیگر از معیارهای مهم در تعیین 
وضعیت سلامت بانک ها، نسبت تسهیلات غیر جاری به کل تسهیلات 
اعطایی )NPL(بانک اســت که هرچه این نســبت پایین   تر باشــد، به 
معنای سلامت بیشتر پرتفوی تسهیلات بانک است. به طور کلی اعداد 
زیر ۶ درصد مناسب محسوب می   شوند و در حال حاضر طبق اطلاعاتی 
که بانکها از نســبت تســهیلات غیرجاری به کل تســهیلات اعطایی 
خودیا همان NPL منتر کرده اند در سیســتم بانکی کشور بانک های 
 خاورمیانه )با نســبت NPL کمتــر از یک درصد(، کارآفرین،ســینا و 
پست بانک بهترین وضعیت و بانک های صادرات، آینده، شهر و سرمایه 

بدترین وضعیت را دارا هستند.
گزارش های ارائه شــده نشــان می دهد NPL بانک کارآفرین تا پایان 
اســفند ماه به ۳.۹رصد رسیده است. قابل ذکر اســت که میانگین این 

نسبت در ایالات متحده آمریکا ۱.۳درصد و در ترکیه ۲.۹درصد است.

ارتقایخدماتبانکی-بیمهایدرراستایکمک
بهرشدوتوسعهتعاونیها

سرپرســت بانک توســعه تعاون ارتقای خدمات بانکی و بیمه ای را در 
کمک به رشد و توسعه تعاونی ها موثر دانست.

محمد شیخ حسینی بیان داشت: کمیســیون تخصصی بازارسرمایه، 
بیمه و بانک اتاق تعاون ایــران، به دلیل گســتردگی جامعه مخاطب، 
یک فرا کمیسیون است و ما سیاست ها، ســرویس ها و خدماتی که در 
حال حاضر در بانک توسعه تعاون، وجود دارد را در اختیار شرکت های 
تعاونی قرار می دهیم و به دنبال بهره گیری از ظرفیت سایر بانکها برای 

توسعه بخش تعاون نیز هستیم.
رئیس کمیسیون بازارسرمایه، بیمه و بانک اتاق تعاون ایران با بیان این 
مطلب گفــت: ۸۰ درصد تامین مالی اقتصاد، توســط بانک صورت می 
گیرد و بیمه نیز یکی از بازیگران اکوسیستم اقتصاد است با این توصیف 
برنامه های مدونی برای بهــره گیری از تمام ظرفیــت های تخصصی 
بخش تعاون، شــامل بانک، بیمه و تعاونی های اعتبار با محوریت اتاق 

تعاون ایران تدوین و به اجرا درمی آید.
وی با اشــاره به اهمیت پرهیــز از فعالیت های جزیــره ای و لزوم نگاه 
سیستمی و هم افزایی میان اجزا اظهار داشت: باید نیاز و خواسته های 
بدنه تعاونی ها در اجرا شناسایی شود و با احصاء آن فرآیندها، سیاست 
های اعتباری ارزی، بیمــه و صندوق ضمانت ســرمایه گذاری تنظیم 
گردد تا در راستای توســعه بخش تعاون و رضایتمندی خانواده بزرگ 
تعاون که مخاطب اصلی و جامعه هدف بانک توسعه تعاون هستند، گام 

های موثری برداشته شود.
شیخ حسینی در بخش دیگری از این گفتگو با اشاره به اهمیت جایگاه 
بخش تعاون اذعان کرد: ما سیاســت ها، ســرویس ها و خدماتی که در 
حال حاضر وجود دارد را در اختیار شــرکت های تعاونی قرار می دهیم 
و به دنبال بهره گیری از ظرفیت ســایر بانکها برای توسعه بخش تعاون 

نیز هستیم.
وی خاطرنشان کرد: کمیسیون بازارســرمایه، بیمه و بانک ظرفیت ها 
را احصا خواهد کرد و شناسایی مشــکلات و چالش های تعاونی ها را در 
دستور کار قرار می دهد از سوی دیگر شــرکت های تعاونی، اتحادیه ها 
و اتاق های تعاونی اســتانی نیز دارای ظرفیت بالایی هستند و می تواند 
پیشــنهادات، انتقادات و راهکارهای پیشــنهادی را به این کمیسیون 

ارائه کنند.
شیخ حسینی خاطرنشــان کرد: با آسیب شناســی و احصاء مشکلات 
و شناخت ظرفیت ها و دریافت پیشــنهادات و راهکارها، سیاست ها و 
استراتژی های خودمان را اصلاح کرده و تلاش می کنیم آنچه خانواده 

بزرگ تعاون نیاز دارد را محقق کنیم.

قائم مقام بانک در افتتاح شعبه جدید جهرم مطرح کرد

دستاورددرخشانبانکسینادرکاهشمطالبات
غیرجاریبهکمتراز2درصد

در راستای توسعه شبکه شعب و تسهیل در خدمت رسانی به مشتریان، 
طی مراسمی با حضور قائم مقام  بانک سینا، شــعبه جدید این بانک در 

شهر جهرم افتتاح شد.
به گزارش روابط  عمومی بانک ســینا؛ علیرضا تقدیری در این مراســم 
ضمن تبریک آغاز هفته کرامت، بــا قدردانی از تلاش تمام همکاران در 
برنامه ریزی و راه اندازی شــعبه جدید اظهار امیدواری کرد افتتاح این 
شعبه منشــاء خیری برای مشتریان باشد و به ســودآوری بیشتر بانک 

کمک کند.
قائم مقام بانک سینا مردم منطقه را شایسته بالاترین تکریم ها دانست 
و اظهار داشــت: بانک ها باید با حفظ کرامت انسانی و به نحو شایسته به 
مردم خدمت رسانی کرده و در راستای تکریم مطلوب مشتریان و ارتقاء 

بهره وری شعب فعالیت کنند.
تقدیری با مثبت توصیف کردن شــاخص های عملکردی بانک سینا در 
سال گذشته، بر برنامه ریزی و تلاش مدیران و کارکنان برای تداوم این 

عملکرد مثبت در سال جاری تأکید کرد.
وی در ادامه به موفقیت های به دســت آمده در حــوزه وصول مطالبات 
اشاره کرد و گفت: کاهش مطالبات غیرجاری بانک به کمتر از ۲ درصد 
دستاورد درخشــانی اســت که نقش مهمی در تامین منابع و افزایش 
توان تســهیلات دهی بانک در جهت کمک به ایجاد اشــتغال و توسعه 

اقتصادی کشور ایفا خواهد کرد.
مدیر منطقه فارس، کهگیلویه و بویراحمد هم در این مراسم با تأکید بر 
این نکته که افتتاح شعبه جدید در راستای سیاست های توسعه شعب 
و تنظیم شبکه بانک و خدمت رســانی مطلوب تر صورت گرفته است، 
افزود: توسعه شبکه شعب این امکان را می  دهد که مشتریان به خدمات 

بانکی مورد نیاز خود دسترسی بهتری داشته باشند.

مجمععمومیعادیسالانهبیمهپارسیان
برگزارشد

مجمع عمومی عادی ســالانه بیمه پارســیان 
صبح روز دوشنبه مورخ  ۱۴۰۱/۳/۱۶با حضور 
نزدیک به ۷۰درصد ســهامداران این شرکت 

برگزار شد.
گزارش روابط عمومی بیمه پارســیان؛ مجمع 
عمومی عادی ســالانه جهت بررسی و تصویب 
صــورت های مالــی ســال مالــی منتهی به  
۱۴۰۰/۱۲/۲۹با عنایت به دستورالعمل ســازمان بورس و اوراق بهادار 
در راستای صیانت از سلامت همگانی در شرایط پاندمی کرونا با اطلاع 
رســانی قبلی و با حضور هیأت رییســه مجمع، ناظرین، نماینده بیمه 
مرکزی، حسابرس و نماینده ســازمان بورس و اوراق بهادار و نزدیک به 

۷۰ درصد از سهامداران به صورت حضوری و آنلاین برگزار شد.
بر اساس این گزارش در ابتدای جلســه هادی اویارحسین نایب رئیس 
هیأت مدیره و مدیرعامل بیمه پارسیان به تشریح عملکرد این شرکت 
در ســال مالی منتهی به۱۴۰۰/۱۲/۲۹ پرداخت و به اهداف شرکت در 
جهت افزایش سودآوری و تحول دیجیتال و بهبود فرآیندها اشاره نمود 
و در پایان ابراز امیدواری کرد با حمایت ســهامداران و تلاش مضاعف 
کارکنان، شــرکت بیمه پارســیان همچنان در صنعت بیمه کشور به 

عنوان یکی از توانمندترین شرکت ها، جایگاه خود را ارتقا بخشد.
در ادامه جلســه گــزارش حســابرس و بــازرس قانونی به اســتماع 
سهامداران رسید و در پایان مجمع عمومی عادی سالانه ضمن تصویب 
صورت های مالی و تقسیم ۵۰ ریال سود به سهامداران، موسسه تدوین 
و همکاران به عنوان حسابرس مستقل و بازرس قانونی اصلی و موسسه 
هوشیار ممیز به عنوان حسابرس و بازرس قانونی علی البدل و روزنامه 
اطلاعات بــه عنوان روزنامه کثیرالانتشــار انتخاب شــدند. همچنین 
مبلــغ ۱۵ میلیارد ریال نیز به عنــوان بودجه در اختیــار هیأت مدیره 
جهت فعالیت در راستای توسعه مســئولیت های اجتماعی به تصویب 
ســهامداران شــرکت رســید و همچنین مقرر گردید هرچه سریعتر 

فرآیند افزایش سرمایه به مبلغ ۱۳۰۰۰ میلیارد ریال نیز اجرایی شود.

کارکنانشرکتساویز،راضیازخدمات
بیمهتعاون

شــرکت ســاویز در پی رضایتمندی کارکنان 
خود از خدمــات بیمه تعاون، از این شــرکت 
تقدیر کرد.به گــزارش روابــط عمومی بیمه 
تعاون، شرکت ساویز که به عنوان تولید کننده 
محصولات آرایشی بهداشــتی از سال ۱۳۵۳ 
تاکنون مشــغول به فعالیت اســت از شرکت 
بیمه تعاون تقدیر کرد.در متن این تقدیر آمده 
است: »بدینوسیله از ارائه خدمات مطلوب، پشتیبانی منظم، به موقع و 
پرداخت خسارت در کوتاه ترین زمان که موجب رضایتمندی کارکنان 
این شــرکت از خدمات درمان تکمیلی بیمه تعاون می باشد، قدردانی 
می شود«.شایان ذکر است که پیشــتر نیز وزارت نیرو از بیمه تعاون به 
دلیل »رضایت قابل قبول از زمان پرداخت خســارت، نحوه پاسخگویی 
و ارزیابی خسارت درمان و سایر خدمات بیمه ای« تقدیر کرده و کانون 
بازنشستگان دانشگاه تبریز نیز مراتب اعلام رضایت خود از خدمات این 

شرکت را مطرح کرده بودند.

انعقاد قرارداد همکاری مشترک سازمان برنامه و بودجه کشور و بیمه آرمان

سازمانبرنامهوبودجههمآرمانیشد
شــرکت بیمه آرمان و سازمان برنامه و بودجه کشــور قرارداد مشترک 
همکاری امضاء کردند.به گزارش روابط عمومــی بیمه آرمان، قرارداد 
همکاری مشــترک ســازمان برنامه و بودجه کشــور و بیمــه آرمان 
با حداقل پرتفوی در رشــته درمان تکمیلی در اســتان تهران به مبلغ 
۲۵۰میلیارد ریال  ، در محل ســازمان برنامه و بودجــه با حضور دکتر 
داود الماسی عضو هیأت مدیره، دکتر مسعود همتی مشاور مدیرعامل 
و سرپرســت مدیریت درمان، داود صالح فکر مشاور و مدیر حوزه مدیر 
عامل و همچنین امین سوزنگر رئیس شــعبه میرداماد بیمه آرمان به 
امضاء رسید .همچنین گفتنی است دکتر محمد علی افتخار سرپرست 
معاونت توســعه منابع انسانی و پشــتیبانی ، دکتر  محمدی سرپرست 
مرکز توسعه منابع انســانی و پشــتیبانی و همینطور دکتر صدیقی از 

سازمان برنامه و بودجه کشور در این جلسه حضور داشتند.
خاطر نشــان می شــود: علاوه بر همکاری در حوزه بیمه های درمان 
تکمیلی، در زمینه صدور بیمه نامه سایر رشته های بیمه ای آن سازمان 

نیز ، توافق شد .

اسبهایسردارآزمونتحتپوششبیمه
سرمدقرارگرفت

مهاجم تیم ملی فوتبال کشورمان، بیمه تعدادی از اسب های خود را به 
بیمه سرمد سپرد.

به گزارش روابط عمومی بیمه ســرمد، ســردار آزمون مهاجم تیم ملی 
فوتبال کشــورمان که این روزهــا در تیم بایرن لورکــوزن آلمان توپ 
می زند و خود را برای حضور در جام جهانی قطــر آماده می کند، خارج 

از مستطیل سبز و دنیای فوتبال در حوزه دیگری هم نام و آوازه دارد.
مهاجم ترکمن تیم ملی فوتبال ایران، عاشــق اسب ســواری اســت و 
اسب های گران قیمتی در ایران و حتی کشور اســترالیا دارد که قیمت 
برخی از آنها به ۳۰۰ هزار دلار می رسد. آزمون که رشته اسب سورای را 
در کنار فوتبال به صورت حرفه ای دنبال می کند، بیمه را هم برای حرفه 

خود جدی گرفته و اسب های خود را تحت پوشش بیمه قرار می دهد.
بیمه سرمد نیز افتخار دارد که توانسته اعتماد این مهاجم محبوب و نام 
آشنای تیم ملی فوتبال کشورمان را جلب کند و تعدادی از اسب های او 
را در شعبه استان گلستان و نمایندگی ۲۳۳۶ این استان تحت پوشش 
بیمه قرار دهد.ســرمد، برای تیم ملی فوتبال کشورمان در رقابت های 

جام جهانی قطر آرزوی موفقیت می کند.

ثبترکورد193هزارمیلیاردریالتراکنش
ازکارتخوانهایبانکدی

دستگاه های کارتخوان فروشگاهی شرکت تجارت الکترونیک دی در 
ســال گذشــته رکورد بیش از ۱۹۳ هزار و ۶۱۳ میلیارد ریال تراکنش 
را ثبت کرده اند.به گــزارش روابط عمومی بانــک دی، کارتخوان ها از 
رایج ترین ابزارهای خرید هستند که توســط بانک ها در اختیار عموم 
مشتریان نظام بانکی قرار می گیرد تا با اســتفاده از آنها، تراکنش های 

مالی خود را عملیاتی کنند.
شــرکت تجارت الکترونیک دی تا پایان سال گذشــته ۳۱ هزار و ۲۶۳ 
دســتگاه کارتخوان را در واحدهای مختلف صنفی سراســر کشور راه 

اندازی و فعال کرده است.
این کارتخوان هــا طی همیــن دوره زمانی بیــش از ۹۲ میلیون فقره 

تراکنش را ثبت کرده اند که یک رکورد در این بانک محسوب می شود.
جانمایی درســت، شناســایی عوامل موثر در کاهش ضریب خطا و نیز 
توســعه زیرســاخت های فنی باعث افزایش کیفیت و کمیت تراکنش 

های انجام شده بر روی کارتخوان های بانک دی شده است.
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طبق آمار سال ۱۴۰۰ اعلام شد

اجارههرمترخانهدرتهران۸۴هزارتومان

خریدار  در شــرایطی که هم اکنون متوســط 
قیمت مســکن در شــهر تهران به متــری ۳۶.۳ 
میلیون تومان رســیده، بر اساس اعلام وزارت راه 
و شهرسازی در سال گذشته متوسط اجاره بهای 
یک متر مربع واحد مسکونی در پایتخت ۸۴ هزار 

۸۰۰ تومان بوده است.
 ســه روز قبل گزارش تحولات بازار مسکن شهر 
تهران توســط بانک مرکزی اعلام و مشخص شد 
در اردیبهشت ۱۴۰۱ متوسط قیمت هر متر مربع 
مسکن در شــهر تهران به ۳۶ میلیون و ۳۱۲ هزار 
تومان رسیده که نســبت به فروردین امسال ۶.۱ 
درصد و در مقایسه با اردیبهشــت پارسال ۲۶.۲ 
درصد افزایش یافته است. همچنین رشد سالیانه 
اجاره بها در تهران ۴۶ درصد و در کل کشور ۵۰.۶ 

درصد اعلام شد.
معاونــت مســکن و ســاختمان وزارت راه و 
شهرســازی در گزارشــی تحت عنوان شاخص 
دسترســی خانوارهــا به خریــد و اجــاره واحد 
مسکونی بر اساس نســبت قیمت به درآمد اعلام 
کرد که اطلاعات ســامانه ثبت معاملات املاک و 
مستغلات کشور نشــان می دهد، متوسط قیمت 
یک متر مربع واحد مســکونی در شهر تهران در 

سال ۱۴۰۰ معادل ۳۱ میلیون و ۲۹۶ هزار تومان 
بوده و میانگیــن اجاره هر متر خانه نیز در ســال 

گذشته ۸۴ هزار و ۸۰۰ تومان بوده است.
بر اساس این گزارش متوســط قیمت یک متر 
مربع واحد مســکونی در شــهر تهران در سال 
۱۳۹۵ معــادل ۴ میلیون  ۳۷۲ هــزار تومان، 
در ســال ۱۳۹۶ معادل ۴ میلیون و ۸۲۲ هزار 
تومان، در سال ۱۳۹۷ معادل ۸ میلیون و ۲۴۱ 
هزار تومان، در سال ۱۳۹۸ معادل ۱۳ میلیون 
و ۳۳۰ هــزار تومــان، در ســال ۱۳۹۹ معادل 
۲۴ میلیون و ۲۹ هزار تومان و در ســال ۱۴۰۰ 
معادل ۳۱ میلیون و ۲۹۶ هزار تومان ثبت شده 

است.
همچنین طبق اطلاعات بانک مرکزی، متوســط 
اجاره بهــا برای یــک مترمربع واحد مســکونی 
در شــهر تهران در ســال ۱۳۹۵ معادل ۲۳ هزار 
و ۴۰۰ تومان، در ســال ۱۳۹۶ معادل ۲۸هزار و 
۲۰۰ تومــان، در ســال ۱۳۹۷ معــادل ۳۶ هزار 
و ۴۰۰ تومان، در ســال ۱۳۹۸معــادل ۴۷ هزار 
و ۵۰۰ تومان، در ســال ۱۳۹۹ معادل ۶۲ هزار و 
۹۰۰ تومان و در ســال ۱۴۰۰ معــادل ۸۴ هزار و 

۸۰۰ تومان گزارش شده است.

شــاخص کرایه مســکن اجاره ای کلیه مناطق 
شهری نیز در ســال ۱۳۹۵ معادل ۱۰۰، در سال 
۱۳۹۶ معادل ۱۰۷، در سال ۱۳۹۷معادل ۱۲۷، 
در ســال ۱۳۹۸ معادل ۱۵۷، در ســال ۱۳۹۹  
معادل ۲۰۰ و در ســال ۱۴۰۰ معادل ۸۲ هزار و 

۹۰۰ ثبت شده است.
تعــداد معاملات واحدهای مســکونی در شــهر 
تهران بر اســاس ســامانه ثبت معاملات املاک 
و مســتغلات نیز در ســال های ۱۳۹۵ تا ۱۴۰۰ 
حاکی است که در ســال ۱۳۹۵ معادل ۱۵۱ هزار 
و ۳۶۳ معامله، در سال ۱۳۹۶ معادل ۱۶۰ هزار و 
۳۴۵ واحد، در ســال ۱۳۹۷ معادل ۱۱۱ هزار و 
۱۶۹ واحد،  در سال ۱۳۹۸ معادل ۷۴ هزار و ۸۰۲ 
واحد، در سال ۱۳۹۹ معادل ۷۲ هزار و ۲۹ واحد 
و در ســال ۱۴۰۰ معادل ۶۴ هزار و ۷۲۱ معامله 

ثبت شده است.
بر همین اساس شاخص دسترسی نسبت قیمت 
به درآمد در ســال های ۱۳۹۵ معادل ۱۳.۸، در 
سال ۱۳۹۶ معادل ۱۳.۱، در سال ۱۳۹۷ معادل 
۱۹، در سال ۱۳۹۸ معادل ۲۴.۶ و در سال ۱۳۹۹ 
معادل ۳۲.۲ سال ثبت شده است. در این گزارش 

شاخص سال ۱۴۰۰ اعلام نشده است.

خریدار  بــر اســاس آخرین گزارش منتشــر 
شده توســط وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، 
ایرانســل در اردیبهشــت ماه، پیشــتاز توسعۀ 
ارتباطات روستایی اعلام شــد. در گزارش مشابه 
مربوط بــه فروردین مــاه نیز، ایرانســل، اپراتور 

پیشتاز لقب گرفته بود.
به گزارش روابط عمومی ایرانســل، دکتر عیسی 
زارع پور، در ادامۀ گزارش های دوره ای از وضعیت 
توسعۀ ارتباطات روســتایی، با انتشار یک پست 
در صفحــۀ خود در اینســتاگرام، آمــار اقدامات 
اپراتورهای ارتباطی در این زمینه در استان های 
مختلف ایــران، در هفتۀ پایانی اردیبهشــت ماه 

۱۴۰۱ را منتشر کرد.
بر این اســاس، از مجمــوع ۷۰ روســتای بالای 
۲۰ خانوار در ۱۳ اســتان، دسترســی ۳۷ روستا 
به شــبکۀ ملی اطلاعات و اینترنت پرســرعت، 
توسط ایرانسل برقرار شده اســت. در این میان، 
یک روستا در اســتان آذربایجان شرقی، ۸ روستا 
در آذربایجان غربــی، ۲ روســتا در چهارمحال 
و بختیاری، ۶ روســتا در خراســان رضوی، یک 
روستا در خراسان شــمالی، ۶ روستا در سیستان 
و بلوچستان، ۷ روســتا در کردستان، یک روستا 
در کرمان، یک روســتا در گیلان و ۴ روستا نیز در 

استان هرمزگان قرار دارند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در این پســت 
اینســتاگرامی، با بیــان اینکه در هفتــۀ پایانی 
اردیبهشت ماه، در سراسر ایران عزیز، ۷۰ روستا 
به شبکۀ ملی اطلاعات پیوســتند که در مجموع 
آنها، ۴۹۶۶ خانوار با بیش از ۱۷ هزار نفر جمعیت، 
از ارتباطات پایدار و پرســرعت برخوردار شدند، 
تأکید کرده اســت: بایــد به عهدمــان در اتصال 
تمامی روستاهای بالای ۲۰خانوار کشور به شبکه 
ملی اطلاعات تا پایان امســال عمــل کنیم. کار 
سختی اســت و نیاز به حمایت دولت و مجلس و 

مشارکت مردم داریم. ان شاءالله پیش روستاییان 
عزیز روســفید خواهیم شــد و این مســیر ادامه 

خواهد داشت.
ایرانســل، اولین و بزرگترین اپراتور دیجیتال 
ایــران و اپراتور پیشــتاز در توســعۀ اینترنت 
پرســرعت روســتایی، طی ســال های اخیر 
توانسته اســت نقش مهمی در ایجاد دسترسی 
مردم ســاکن در روســتاهای بالای ۲۰ خانوار 
کشــور به شــبکۀ ملی اطلاعــات و اینترنت 
پرسرعت، به خصوص در استان های سیستان و 
بلوچستان، هرمزگان و کهگیلویه و بویراحمد، 

ایفا کند.
پیش از این، در روز ۳ بهمــن ۱۴۰۰ و در »آیین 
رونمایــی از اتصــال ۱۰۰۰ روســتای بالای ۲۰ 
خانوار کشور به شــبکه ملی اطلاعات« با حضور 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعــات و مدیرعامل 
ایرانســل، دکتر زارع پور با تشــکر از دکتر بیژن 
عباســی آرند مدیرعامــل و مجموعــۀ کارکنان 
ایرانســل که در راه اندازی ارتباطات روســتایی 
سهیم بوده و بســیار فعالانه ایفای نقش کرده اند، 
گفــت: »زحمت اصلــی در برقراری دسترســی 
روســتاییان عزیز بــه اینترنت پرســرعت را این 
عزیزان می کشــند.« در این مراســم، ســایت 
ارتباطی روســتایی ایرانســل در شــهرک غدیر 
دهستان ســیاخ دارنگون در اســتان فارس، به 
نمایندگــی از ۲۵۰ ســایت ارتباطی روســتایی 
 ،LTE-Pro ایرانســل افتتاح شــد و با فنــاوری
امکان دسترســی اهالی این روســتا به اینترنت 

پرسرعت را فراهم کرد.
همچنین در گزارش اینســتاگرامی پیشین وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات کــه از آمار اقدامات 
توســعۀ روســتایی اپراتورهــای ارتباطــی در 
فروردین ۱۴۰۱ منتشــر شــد، ایرانسل توانسته 
بود با ایجاد دسترســی برای ۲۵ روستا از مجموع 

۳۶ روستا در ۱۱ اســتان، اپراتور پیشتاز توسعۀ 
ارتباطات روستایی باشد.

در نخســتین گزارش وزیر ارتباطات از اقدامات 
اپراتورها در توســعۀ ارتباطات روســتایی که 
۱۴ دی ۱۴۰۰ منتشــر شــد نیز، ایرانســل، 
نخســتین ارائه دهندۀ 5G و رکورددار سرعت 
اینترنت در ایران، با ایجاد دسترســی اینترنت 
پرســرعت برای مردم ۱۴ روستا در استان های 
بوشهر، خراســان رضوی، خوزستان، سیستان 
و بلوچســتان و فارس، از مجموع ۳۲ روســتا 
در سراسر کشــور، پیشتاز توســعۀ ارتباطات 

روستایی کشور بود.
همچنین وزیــر ارتباطــات و فناوری اطلاعات، 
۹ آذر ۱۴۰۰، طی بازدید از ســاختمان مرکزی 
ایرانسل و افتتاح آنلاین سایت ارتباطی روستایی 
ایرانســل در روســتای »آغوز دره« شهرستان 
گلوگاه استان مازندران، با اشــاره به ادامۀ پروژۀ 
اتصال روستاهای بالای ۲۰ خانوار به شبکۀ ملی 
اطلاعات، گفته بود: باید ارتباطات این روســتاها 
در سقف زمانی تعهد شــده که پایان سال ۱۴۰۱ 
است، با کمک شــما راه اندازی شود و این شدنی 
اســت، به ویژه در شــرایط فعلی کــه زندگی و 
آموزش مردم بــه ارتباطات گره خورده اســت. 
زحمت زیادی کشیده شده و انصافا کارهایی که 
ایرانسل انجام داده است جزو اقداماتِ تر و تمیز و 
با کیفیت اســت و امیدواریم این مسیر با سرعت 

ادامه یابد.
 دکتر بیژن عباسی آرند مدیرعامل ایرانسل نیز در 
این مراسم، اظهار داشت: ما مهمترین تعهد خود 
را در بخش شــبکه ملی اطلاعات و پروژه توسعه 
ارتباطات روســتایی )USO( می دانیم و تلاش 
می کنیم هر روز بهتر از گذشــته، این تعهدات را 
عملیاتی کرده و آن را بر اساس برنامه زمان بندی 

پیش ببریم.

ملت

بانــک ملــت گــزارش تحلیلی 
فعالیت خــود را در مقطع منتهی 
به اردیبهشت ماه ۱۴۰۱ منتشر 
کرد که بر این اســاس، این بانک 
با تراز عملیاتی ۳۳.۸۱۶ میلیارد 
ریال و ثبت رکورد در هشــت ماه 
گذشته، رتبه نخســت را در بین 
بانک هــای بورســی از آن خود 

کرده است.
به گزارش روابــط عمومی بانک 

ملت و بر اســاس آمار 
اعــلام شــده، درآمد 
حاصل از تســهیلات، 
سپرده گذاری و اوراق 
بدهــی ایــن بانک در 
مقایسه با مدت مشابه 
ســال گذشــته )مبلغ 

۴۲.۴۶۲ میلیارد ریال( با رشــد 
۵۸ درصدی رو به رو شده است.

بر این اساس، ســود پرداختی به 

ســپرده گذاران  بانک 
ملت هم در مقایســه 
با مدت مشــابه ســال 
۳۳درصــد  گذشــته 
افزایش را نشــان می 
دهد و از مبلغ ۲۵.۱۶۲ 
میلیارد ریــال به مبلغ 
۳۳.۴۲۷ میلیارد ریال رســیده 

است. 
در  عین حال، تراز عملیاتی بانک 

ملت در اردیبهشــت ماه، با رشد 
۹۵ درصدی به مبلــغ  ۳۳.۸۱۶ 
میلیارد ریال رسیده که بالاترین 
رکــورد ثبــت شــده در ۸ ماهه 

گذشته است. 
این گــزارش حاکی اســت، تراز 
عملیاتی بانک ملت  نسبت به ماه 
فروردین ۱۴۰۱ )مبلغ ۲۹.۴۴۱ 
میلیــارد ریال( هم از رشــد ۱۵ 

درصدی برخوردار شده  است.
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